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Fjerde bog begynder her. ”Rejsen” 
 
Frugten begynder at komme til syne. Jeg får hjælp, ikke økonomisk, ikke af kommunen, 
ikke af en levende sjæl. Hvordan kan jeg så føle mig hjulpet? Jeg burde være i dyb krise, 
alt er taget fra mig. Jeg kan ikke arbejde som før, jeg er slidt op i en alder af 48 år.  
Det nægter jeg at gå med til, jeg kan få førtidspension og sætte mig ned og rådne op. 
Hvad vil der ske? Spurgte jeg! Der går et ½ års tid så vokser leddene i ryggen sammen, 
der er ikke noget brusk til at hindre det. Jeg spurgte en gammel røntgen læge. Jeg har set 
så mange, sagde han, kredsløbet går i stykker. Du er sikkert allerede følelsesløs i det 
meste af fødderne, han så spørgende på mig, storetåen og lænden, sagde jeg. Udsigten 
er trist, du får en elektrisk kørerstol. Man kan ikke se hvor meget jeg lider, der er heller 
ikke nogen der vil tro det. Pjat med dig, se at komme i gang. Undersøgelserne viser jeg er 
færdig på arbejdsmarkedet. Jeg ser for ung ud til snart at være næsten 50 år.  
Det indvendige skal bygges op igen, så det er det jeg gør. Jo jeg får hjælp og jeg tager 
imod den, men er der noget jeg kan gøre bedre?  
 
Frugten er et meget hårdt slid, tilbage til et sundt liv, jeg aldrig har prøvet. Jeg træner 
gennem smerte, jeg har haft ondt i årevis så smerte er ikke nyt for mig. Det nye er at jeg 
kan mærke jeg genopbygger, i stedet for at nedbryde. Jeg er min egen Steiner skole 
patient, der kæmper for ikke at blive en grøntsag. Det kan man sgu da ikke. Jo, det kan 
man, de kolde tyrkere ligger og vrider sig bag mig.  
 
Hvis jeg kan beskrive forløbet, er der håb for mange. Jeg har været i smertehelvede 
mange gange, jeg har prøvet at ligge lig med en ryg der ikke kunne holde mig oprejst.  
Jeg har prøvet det indefra. Først ligger man, så skal man overbevise sig selv om at man 
har noget at leve for. Jeg lover at for hvert lille femskridt vil jeg bidrage til samfundet. Her 
er læren at tilbagebetalingen skal være at gøre noget for andre, derved bliver bønnen hørt. 
Derefter kommer noget Guddommeligt natur til dig for at undersøge hvor slemt det står til. 
For mig er det Babuji. Kan du vrikke med tæerne? Kan du ikke bliver du bedt om at tænde 
nogle punkter andre stæder i kroppen, det skal gerne få dig til at mærke den livgivende 
energi strømme tilbage i kroppen. Din tro må hjælpe dig, ingen kan gøre det uden. Derfor 
står de øvelser der hjælper som et tydeligt tegn på en naturbehandling, der ikke er 
anderkendt. De indvendige øvelser er ikke beskrevet, det er min opgave at beskrive dem.  
Lægerne kan læse sig til symptombehandling. Jeg kan fortælle hvad der sker i kroppen 
under naturbehandlingen. Bevægelserne og sindets styrke er medicinen og behandlingen.  
Jeg ved ikke om verden er klar? Jeg er.  
 
Det er helt klart og tydeligt at det er det jeg skal bruge mit nye iv på.  
 
De følgende sider fortæller jeg om forløbet, jeg er ikke igennem, ingen er i gennem,  
kampene er langtfra ophørt. Der er ingen der ser verden med mine øjne, den betragtning 
er også med. Det jeg har at byde på, er ikke sat i system endnu, de offentlige systemer er 
ikke klar til at modtage speciel viden. Det bliver ikke nemt, fordi alt fremmed bliver 
behandler som en trussel mod det eksisterende. Den rejse jeg skal ud på bliver nok den 
sværeste. Jeg vil ikke være Don Quixote der kæmper mod systemets vinmøller.  
Jeg vil få dem til at modtage det jeg tilbyder, uden de ved hvor det kommer fra.   
 

Tirsdag den 29. august 1995 
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Ugen har været god. Det er svært for mig ikke at føle 

mig doven når jeg ikke er under arbejdspres. Jeg skal 

fortælle mig selv at jeg gerne må slappe af.  

Det råd får jeg af behandlere, Du kommer dig ikke på 

en gang, de fleste regner faktisk ikke med jeg kommer 

mig. Det gør ingen, du må lære at leve med det. 

Marianne og jeg har det godt, selv om vi er pressede 

og hele tiden må holde os ajour, der en ting der skal 

tales om. Hun ser min udvikling, hun har også sin 

egen og der er vores fælles bedste. Livet er 

usikkert, vi vil gerne have sommerhuset for os selv. 

Det lyder som et luksusproblem, men vi får ikke noget 

hvis vi mister det, tværtimod har vi betalt tårnhøje 

renter. Lige nu skal vi tage hensyn til om Arnkjell 

vil bruge det, Jeg kan sige nej og betale fuld pris 

for behandling og undervisning. Det her skal 

planlægges. Vi kan godt lide planlægning, det er rart 

at have styr på tingene.  

Marianne havde en masse skrivearbejde, forberedelse 

til undervisning.  

Jeg havde også lyst til at skrive.  

Hvordan kan jeg beskrive for Sister Kasturi at jeg 

følte jeg forsvandt, blev til intet gjort af noget 

der opsøgte mig når mine tanker kørte. I samme 

øjeblik jeg kaldte på hjælp, kom Babuji og opløste 

det der plagede mig. Det er for svært at beskrive. 

Oplevelsen er ikke modnet, selv efter 25 år. 
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Marianne var med hos Birthe, hun skal have sin tredje 

individuelle sitting.  

Birthe er meget nysgerrig, for det er hun jo. Bare 

det ikke er mere end Marianne bryder sig om. Som jeg 

kender Birthe, spørger hun ud om det hun kan bruge.  

Jeg håber ikke hun snager, for meget, det bryder 

Marianne sig ikke om.   

Det er meningen preceptoren skal sidde 3 gange alene 

med dem der vil lære at meditere. De sidder alene 

fordi der skal være ro til at tage sig af den ene 

person. Der er ikke ro hos Birthe, hun afbryder 

ustandseligt. Hunden skal ud, katten skal ind, 

telefonstikket skal ud, hun skal lige spørger om en 

sidste ting, telefonen ringer i det andet værelse. 

Hendes voksne børn, Elsebeth og Henrik finder altid 

det ”rette” øjeblik at forstyrre og Birthe lader 

sig forstyrre.  

Marianne er vandt til ro. Jeg sidder med, men går fra 

så jeg kan lave te og ordne den kage jeg har med. 

Marianne bærer over med hende, fordi meditationen er 

god og kraftig. Det hun er igennem, er for helt nye, 

Marianne er ikke ny, hun har fået mere end mange 

meditationer gennem mig. For Birthe er det vigtigt at 

kunne sige hun har siddet med hende 3 gange 

individuelt.  

De talte bagefter om noget de så renset væk. Det 

fortæller mig at Marianne er nogenlunde tryk ved 

Birthe. Vi taler lidt om brevet til Jytte, hun burde 
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skrive tilbage, siger Marianne. Det gør man når man 

får en kærlig menings tilkendegivelse og tager fint 

imod den. Ja, og alligevel siger det mig mere om 

Jytte Graversen, at hun netop ikke skriver. Et er at 

jeg skrev noget hun kan bruge, andet er om hun gør 

det. Det tror jeg ikke, hun er top styret.  

Birthe siger om sig selv at hun er åbenmundet. I 

bilen hjem talte vi om hvad Birthe sagde, hun var 

bange for at miste dig, at du gik over til Jytte.  

Det skal du ikke være bange for, han vil aldrig sige 

noget der kan skade dig. 

Og han vil ikke styres af en retning det taler imod 

det han har lært.   

Brevet til Sister Kasturi afslører hvor tæt et 

forhold jeg har til Birthe.  

Jeg nævner at Babuji har sendt mig til hende, så han 

kan undervise mig gennem hende. Jeg ved ikke helt om 

Birthe ved hvor tæt det er? Selve oplevelsen er så 

speciel at den er svær for nogen at tro på, uden at 

lægge noget andet i den.  

 

Måske er der job i farvandet.  

 

Søndag den 3. september 1995  

Jeg skal arbejde for pensionisternes samvirke som 

seniorkonsulent i projekt Rabarberlandet, der er et 

projekt der er sat i værk på indre Nørrebro, for dem 

der bor her. 
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Den første uge skal du bruge på at finde ud af hvem 

der vil give dig løn?  

Så er tonen slået an. Det bliver interessant, jeg tog 

spørgsmålet med på morgenmødet neste dag. Der er 

nogen der kender nogen i det kommunale system der kan 

få mig tilmeldt til omskoling på lærerseminariet i 

Ballerup. Specialuddannelse i ældre pædagogik. der er 

nogle grundtrin der gør at jeg kan få papir på at jeg 

er seminarieuddannet. Papirerne kan jeg bruge i mit 

senere forløb. Der er folk om bordet der har styr på 

tingene. Uddannelsesstøtten er det samme som 

understøttelse der igen er det samme som 

mindstelønnen. For mig er det gode at jeg kan få lov 

til at være i fred for A kassen fra nu af til 

udgangen af 1996.  

 

Birthe syntes først at brevet til Sister Kasturi er 

for langt. Men efter at have forstået det, vil hun 

ikke gøre det kortere. Det er bare meget at 

oversætte.  

Jeg taler meget personligt ikke som man gør i 

samtale. Brevet er en kærlig erklæring til Babuji for 

at have reddet mig, det indebær Birthe og Sahaj Marg.   

 

 

 

Møde med den ansvarlige for Phillip og hans mor Nina. 
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Først vil hun have min rapport fra Ninas og Phillips 

sidsete besøg. Sagsbehandleren ser det jeg ser, moren 

er problemet. Hun klager over alt, hun klager hvis 

ikke børnehaven gør som hun siger. Hun vil have 

personlig pleje af Phillip 15 timer om ugen, hun 

stiller umulige krav. Det er meningen drengen skal 

være normal, tilpasses normale rammer. Jeg går ned i 

gården og lejer med ham, medens Marianne, Nina og 

tilsynsværgen taler sammen. Det er lidt svært at 

klage over mig, drengen vil ikke med moren hjem. Han 

vil sove her. Marianne er mere på vagt end mig, moren 

kan finde på hvad som helst. Han kan lide dig, det 

kan være farligt.  

Godt at sagsbehandleren er på vores side. Der må ikke 

kunne sættes en finger på os. Jeg vil hellere melde 

ud af at jeg ikke er giret til at håndterer hvad 

moren kan finde på, fra starten. Phillip er nem nok. 

 

Ugen har stået i Tai Chi ens tegn. Der skal være 

opvisning. Det betyder meget for Arnkjell. Dygtige 

elever trækker elever til. Det betyder da også noget 

for mig at stille mig til skue for forsamlingen. Jeg 

skal præstere.  

Mange øjne bedømmer hvor langt jeg er. Jeg kan 

sagtens rystes, det er ukendt land, det er udenad 

lærer der skal terpes igen og igen. Og alligevel 

føler jeg ikke jeg er god nok. Der er mere, meget 
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mere og det er ikke mængde, men forståelse af at det 

jeg allerede kan, der kan blive langt bedre. 

 

Tirsdag den 5. september 1995  

I går nedkaldte jeg min nabos vrede over mig. Efter 

alle indbruddene betragter han mig som stikker, fordi 

han er blevet afhørt. Han er kriminel, politiet har 

mange gange stået vagt ved køkkentrappen medens de 

bankede på hoveddøren.  

Den sjoveste var da han tog den ned af stilladset. 

Jeg vil ikke have hans tyvekoster stående i 

trappeopgangen. Er jeg nævenyttig? Nej, naboerne bad 

mig sætte ham på plads. Michael er stor og stærk og 

dum og svare igen. Lad vær med at stille dine ting i 

opgangen, brug din kælder! Jens har taget hans 

kælderrum. Så tag hans! Michael er også svag og 

ubehjælpelig, han har en logerende af samme skuffe, 

jeg har talt med dem begge to. De er sociale 

tilfælde, de passer ikke ind, deres hunde passer 

heller ikke ind. Jeg taler åbenbart til dem som en 

pædagog. Der er kommet nogle nye bycykler til 

turister. Michael nu stopper du, den skal ikke stå i 

opgangen! Jamen så bliver den stjålet, De cykler er 

til fri afbenyttelse, du må ikke sætte wirelås på 

den. Det er kommunens.  

Han holder på det er hans, han har selv fundet den. 

Du er håbløs Michael, jeg prøver på at hjælpe dig.  
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Tai Chi opvisningen var en succes, der var 150 og se 

på. Det er godt et have en opvisning at træne hen 

til. Våbenformerne vækker opsigt. I sabelformen laver 

vi en stjerne hvor vi er fire der går mod hinanden. 

Spidsen af sablen mødes over hovedet, samtidigt med 

vi laver hig five med den anden hånd. Dobbelt stok, 

der kan modstå en pileregn, den manøvre ser vildt 

godt ud. Opvisningen vækker jubel.  

De unge der vil gå til kampsport, vil lærer det. 

Arnkjell har det med at snakke for meget, det gider 

folk ikke at hører på. Der er folk der går til anden 

kampsport i idrætshuser der se på. Vi er en dygtig 

klasse.  

 

Torsdag den 21. september 1995  

Arbejdet i pensionisternes samvirke, er ikke arbejde, 

det er mindre end en loppetjans. Det er en 

midlertidig anbringelse, hjulpet på plads af 

Rabarberlandet. Karrierestigen indenfor det 

offentlige begynder for mange som sagsbehandlere, de 

har et netværk, der hjælper hinanden. For at vores 

projekt kan fongerer skal jeg passes ind. Dit er på 

plads, får jeg at vide, du bliver ikke indkaldt før 

du skal på skole. Der går ydelsen fra dagpenge til 

uddannelsesstøtte.  

Pensionisternes samvirke er kammerateriets højborg. 

Det ses ved at man fedter opad og banker nedad. Da 

jeg ikke er på deres lønningsliste, er jeg nogenlunde 
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fredet. Jeg er meget forundret over at 

fagforeningsfolk ikke sørger for deres egne, her er 

slaveriet ikke ophørt. Man bliver ikke ranglistet 

efter kvaliteter, Afdankede politikere og 

fagforeningsfolk er kransekagefigurere. Thommas 

Nielsen, der i mine øjne ødelage Anker Jørgensen og 

lukkede B og V, tøffer rundt i sutsko. Iver Nørgård 

er ikke så social som han gav udtryk for… Den 

tilsyneladende Chef i foretagenet, Nels Wonge har 

været her siden han blev anbragt som militærnægter. 

Hvis jeg skal lærer noget her, er det af alt det man 

ikke skal. En der har fået fedtet sig ind i systemet, 

Hugo Titse, spørger mig hvad jeg syntes han skal 

lave? Hjælp dem der vil hjælpe samfundet, hjælp 

ildsjælene! Han kan se jeg har et mål, Ingen af dem 

ved hvad jeg er eller kommer fra, de spørger heller 

ikke. Jeg fik sat morgenmøde på programmet, så jeg må 

være noget. Alle tror set var Nels der fandt på det. 

Der glider mange projektfolk gennem døren. Jeg siger 

til en der lever af projekter, Ove Dahl, at man skal 

have en organisation at arbejde fra. Han tror jeg 

mener Pensionisternes samvirke, Det gør jeg ikke, Den 

ene hånd ved ikke hvad den anden laver og når ingen 

spørger, har jeg ingen grund til at sige noget…  

Søren på 93 har til opgave at fylde køleskabet med øl 

og vand,  
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Er jeg så fyret spørger han mig? Nej du er 

forfremmet, nu skal du side på en stol og drikke øl, 

medens jeg fylder ølskabet.  

På det her tidspunkt gøres alt via postvæsnet, via en 

frankeringsmaskine.  

Søren for helvede! Du har sat frankeringsmaskinen til 

125 kr. pr. brev.  

Nå jeg klare den, jeg finder ud af hvor mange og 

retter.  

Hele huset er oppe og kører en gang om måneden når 

medlemsbladet skal ud.  

Der er altid noget der er i sidste øjeblik. 

Tryggeriet er i Helsingør, jeg kører der op og får 

kilometerpenge af kasseren. Det kan godt blive til 

nogle køreture sidst på måneden.  

Jeg ser hurtigt fordelene ved at have et helt 

kontorhold til rådighed.  

Ved at hjælpe sekretæren, har jeg min egen computer. 

Det viser sig at jeg har nemmere ved at lærer at 

bruge en computer end jeg troede.  

Nels bliver glad når jeg spørger ham, han er god til 

grafik.  

Snart laver jeg opslag til det der sker i huset. På 

den måde giver pensionisternes samvirke mig en masse 

rutine. 

Jeg får viden jeg ikke ville være i stand til at 

betale for. Det viser også Rabarberlandet at jeg er 

værd at investerer i, nu kan jeg lave vores plakater. 
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Andre i Rabarberlandet gør sig gældende ved at indre 

Nørrebros borgmester er med i vores rockband. Det er 

en god tid, jeg kommer på it kursus på kommunens 

regning. Jeg har spillet med i orkesteret, når vi 

øver.  

 

Søndag den 23. september 1995  

Naboen har fået 9 måneders fængsel. Formanden for 

byfornyelsesselskabet fortalte at juristerne 

arbejdede på at få ham smidt ud. Ikke kun fordi han 

er afsløret som tyv. Der er for mange klager, han og 

hans slæng sviner for meget. De kommer om natten, 

folk med hunde… opgangen er svinet til fra indgangen 

til Michaels dør. De sviner og larmer. Unge dumme 

mennesker der ryger hash og har en bastard hund. Den 

ny istandsatte, lejlighed ligner en svinestig. 

Michael har suppleret sin indtægt med at stjæle 

køkkenskabe fra ejendommen medens den har været under 

ombygning. Nu sælger han hash. Han har indrømmet og 

fortalt nok til at afsløre han er manden bag 

tyverierne. Det er ikke kun fra mig, det er fra alle. 

Håndværkerne mistede værktøj, et nyt køkken blev 

fjernet før det blev sat op. Flere tyvekoster var i 

hans lejlighed.  

Tvangs vejen virker ikke overfor afstumpede, de har 

også rat til at være her, siger kommunen. Her skal 

man gå medlidenhedens vej og bede om hjælp til at de 

udsatte får gode og sikre rammer. Vi søger hjælp til 
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at rede en misbruger i vores ejendom. Så sker der 

noget.  

Det er Rabarberlandets sagsbehandlere der fortæller 

mig metoden, jeg siger det til vores 

udlejningsselskab. De har prøvet alt, de har lidt 

svært ved at tro mig,  

De prøver min vej og det lader til at det lykkedes at 

slippe af med Michael og hans slæng ad 

behandlingsvejen.  

 

Torsdag den 28. september 1995  

På morgenmødet i samvirker, sagde jeg at jeg skal 

bruge to dage om ugen til at opgradere mit videre 

forløb. Jeg sagde jeg er i gang med en speciel 

uddannelse, hvor jeg målretter Tai Chi og Qi Gong til 

ældre. Jeg skal nok lave prøveforløb når jeg er klar. 

En er sur over morgenmøderne, hun har først lige 

opdaget de bliver holdt kl.10. Og at der bliver 

skrevet hvem og hvad vi laver. Hun kommer først til 

middag, selvom hun er hun er fuldtids fastansat til 

at skaffe kunstnere til et årligt 

pensionistarrangement. Hun har været telefondame, så 

hun må kende nogen. mente man ved ansættelsen. Når 

dagen nærmer sig, bliver hun syg af stress. Hun har 

ikke noget arkiv over kunstnerne, opdagede jeg. Hun 

har et kontor uden tegn på aktivitet på området. 

Hvilke kunstnere plejer i at bruge? Grethe Synk og 
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Henrik Krogsgård og Dario. Jeg ringer til dem og 

bestille dem.  

Ved neste morgenmøde sidder de og glor på mig. Så 

nemt? Susanne plejer at være et år om at få de 

aftaler i hus. Du taler med dem en gang og så er det 

på plads. Jeg skulle lige slå dem op i telefonbogen 

først. 

Da der ikke var morgenmøder, var der meget 

dobbeltarbejde, folk rendte rundt, ingen vidste 

rigtigt hvem det lavede hvad. Jeg spurgte Nels om det 

ikke var en ide?  Jeg tror de fleste tror han kom på 

det, Selv når Ivar Nørgård spørger, kan vi sige vi 

finder ud af det på mødet og giver besked. Han kommer 

heller ikke om morgenen, der kan gå uger mellem han 

er her. Så når han kan, hvorfor skulle hun så ikke 

kunne? Hun får meget mindre i løn så skaden er 

mindre.  

Ove Dahl søger penge til demens projekter i 

pensionisternes navn. Erindringsværkstæder. Han får 

sin løn via projekter. Han vil tale med ælder, det er 

godt nok. De er forsømte på alle området. Det er 

lavstatus at arbejde med ældre, det skal vendes.  

Marianne kæmper en brav kamp for i det hele taget at 

få ældreplejen anderkendt.  

Jeg vil komme med viden der holder ældre sunde så 

samfundet kan sparer på udgifterne til behandling og 

de ældre får det godt. En hospitalseng koster meget 

mere end undervisning. Livstilsygdomme som diabetes 
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koster, den dyreste folkesygdom af dem alle 

”Kanser” koster. Jeg ved der er brug for det jeg 

laver. Jeg vil ikke projekt lønnes, mit arbejde skal 

ind i sundhedssystemet.  

Det skal have en blivende rolle for folkesundheden.  

Der sker noget vigtigt for mig, jeg har nogen at øve 

mig på. Nels hjælper mig, han er min vejleder, han 

skal bruge noget ældre har lyst til. I første omgang 

lærer han mig at fremlægger mit projekt, så han kan 

se om der er interesse. Lær at spørg hvad dem du 

taler til vil. Jeg lærer grundtrinene i at være 

oplægsholder og foredragsholder. Det er helt tydeligt 

at du brander for dit arbejde. Vi var i 

Kildevældsklubben på Østerbro, her blev jeg bedt om 

at komme igen. Nels ville præsenterer mig for en 

personlighed på ældreområdet, Carl Anker Jørgensen.  

Han er formand for Kildevældsklubben, den dækker ydre 

Østerbro, Svanemøllen ud til Rygparken. Jeg gøder 

jorden. Carl er den evige formand og min nye ven. 

 

Jeg tror at fordi jeg brander for det jeg vil og 

ingen rigtigt ved hvor jeg hører hjemme, får jeg 

opbakning. Ingen ved hvem der holder hånden over mig.  

Nogen af de navne jeg nævner kender de, Jesper 

Langebæk, borgmester på indre Nørrebro, Ivar 

Nørdgård, Thommas Nielsen.  Rabarberlandet, hvad er 

det? Nordisk Tai Chi Chuan Forening, nordisk lyder 
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godt, Pensionisternes Samvirke, ja de har hørt om det 

men ved ikke hvad det er. Sankt Joseph Søstrene…  

Folk ser det jeg vil, kan gavne dem og er med på 

vognen. 

 

Tai Chi foreningen skal holde det årlige 

cocktailparty på lørdag.  

Pindemadder tager for lang tid… Det kan godt være 

elegant selv om folk bliver mætte. Mine forslag blev 

godkendt: Sandwich, indbagt butterdej, flutes og ost 

og stærk italiensk pølse, kyllingelår og frugt. Jeg 

har folk til det grove. Badekaret bliver fyldt med is 

og flaskerne står som de skal når der laves cocktail. 

Jeg viser klassikkerne til dem det tager barvagten. 

Badeværelset i kollektivet på Jagtvejen er 20 m2. 

toilettet er ude på gangen. Vi laver en hyggelig bar 

med dæmpet lys. Arnkjells fæster er populære, de 

vinder godt ryg, her er plads. Jeg tager en kort 

bartender jakke med, de skiftes til at have på. Vi 

har vores eget orkester. Alle er vandt til at øve sig 

frem til den store finale, her er skåltaler og sange. 

Der bliver danset og fæstet, folk kommer langvejs 

fra, vi bliver nok henved 60 gæster, måske mere.  

Der er mange hjælpere så vi skal nok klare den. 

 

Birthe holder fødselsdag på søndag, tingene har det 

med at falde oven i hinanden. Selvfølgelig sørger jeg 

for Birthe, det skal nok gå, Jeg får hende til at 



 16 

vælge Kalvesteg stegt som vildt, med ovnbagte 

kartofler. Jeg må tænke mig lidt om… Her er ingen 

hjælp, ingen er gode i et køkken, eller til at 

serverer. Jeg skal nå det hele selv. Jeg er glad for 

at de vil have is som dessert. Jeg må selv købe ind.  

Der er et andet drive over Tai Chi folk.   

 

Marianne var med til cocktailparty, hun er også Tai 

Chi pige. Det var hende der fik mig med til Tai Chi, 

hun har trukket sig lidt, fordi Tai Chi virker dybt 

på hende. Den åbner en sårbarhed der ikke må 

overskrides. Systemet med at lade de store undervise 

de små, er ikke altid godt. Der er nogle 

bulderhoveder der spiller lærere, deres metoder er 

alt ødelæggende. Der er ikke noget galt med Tai Chi, 

der er noget galt med dem der ikke forstår den.   

Hun sagde jeg blev rost meget for min professionelle 

kunnen. Mit bartenderudstyr blev doneret til Tai Chi 

foreningen året før. Det er imponerende at se det i 

brug.  

I år har jeg opsatser med, etagestativet til 

bryllupskager bliver brugt til mad og frugt. 

Vindruerne hænger i klaser. Det vrimler med sunde 

smukke mennesker. Nogen af værelserne er store som 

salonger, der står et klaver i en. Vi har øvet lidt 

og spiller, Christian er halvprofessionel. De fleste 

spiller guitar, så jeg har taget en banjo med. Den 
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passer fint til country. Meget af det jeg har savnet 

bliver indfriet, med Tai Chi venner.  

 

Vores ejendomsselskab bruger mig som talsmand for 

ejendommen. Noget om Michael vil de meget gerne have 

skriftligt, det er ikke svært for mig at samle 

klagerne fra de andre beboere. Jeg gør det de selv 

kunne gøre, både beboerne og ejendomsselskabet. Nu 

behøver de ikke stemme dørklokker eller sende en 

skrivelse. Kan vi slippe af med fjolset gør jeg gerne 

det de beder om. Det er trods alt mig der har lidt 

mest under hans indbrud, larm og hærværk. 

 

Onsdag den 4. oktober 1995  

Sister Kasturi arbejder på mig, jeg kan mærke det 

dagligt, efter hun har modtaget brevet. Hun taler til 

mig i meditationen, Hun sagde hun ikke rigtigt 

forstod brevet. Jeg sagde det var høfligheds 

tilkendegivelser til hende og Babuji. Og lidt om min 

baggrund og et ønske om at hun ville arbejde på mig. 

Siden har jeg mærket tydelig transmission, dagligt.  

Birthe har også mærket mere, kan du mærke mere? 

Spørger hun. Ja, meget tydeligt. Birthe vil besøge 

Sister i Indien en sidste gang, siger hun.  

Fødselsdagsfesten gik godt, jeg fok talt med Kurt og 

Jette. De har været med fra start. Jeg har set dem, 

men der har været lidt afstand… Den første gang 

sagde jeg at jeg ikke havde set dem før… Det er mig 
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der er ny, ikke dem. Det er glattet ud nu, fordi 

Birthe taler så pænt om dig, siger Jette. Senere 

siger Jette at Birthe er meget glad for dig. Du har 

hjulpet hende gennem en svær tid. Ve står alle 

tættere sammen, fordi vi regnes for de gamle Babuji 

elskere. Vi taler sammen også om andet. Det er en 

naturlig del af fællesskabet. Birthe siger huset er 

for stort, hun lejer en tredjedel ud. Det er 

indrettet sådan. Hun bliver nok nød til at sælge, 

fordi hun har dårlig samvittighed over indtægten. 

Marianne og jeg bliver også presset, det taler jeg 

ikke om. Afdragene fra smørrebrødsforretningen falder 

ikke til tiden, Banken har overtaget opkrævningen for 

et år siden. Nu fisker de for at jeg skal stå 

garrent. De siger de har fundet nogle fejl. I har 

skødet, siger jeg og i har jurister. I kan sælge 

forretningen til en anden, i kan leje den ud, i kan 

gøre hvad i vil. Bare ikke bede mig om at stå for en 

gæld i ikke i kan kradse ind.  

 

Søndag den 15. oktober 1995  

Arbejdet i pensionisternes samvirke giver noget at 

skrive om. Du skal skrive det ud der plager dig… jeg 

er ikke plaget, jeg sen nogen der er plagede og 

skrive om dem. Det jeg ser, er både til at grine og 

græde over. Jeg ser en der ikke tør eller vil 

indrømme at hun ikke dur til sit job. Hun siger hun 

kan… og dækker ved at få andre til at gøre arbejdet 
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for sig. Sig dog du er urdblind! Det gør hende 

fornærmet. Jeg bruger stavekontrol, siger jeg. Det 

kan hun ikke bruge til noget, for hun kan slet ikke 

bruge en computer. Hun er snu nok, jeg skal finde et 

brev i hendes computer fra sidste år. og skrive 

navnene om, så det kan bruges igen. Du mener, bruge 

det som kladde, hun ser på mig, ja den var god, 

kladder selvfølgelig. Hun er it analfabet, det siger 

hun ikke. Jeg siger til hende jeg er begynder, men 

jeg øver mig, går på kursus og suger til mig. 

Hvorimod hun prøver at dække over at hun intet kan. 

Det er derfor hun er så stresset. Hun kan ikke sige 

hvad hun laver, for så opdager folk at hun ikke laver 

noget. Hun får andre til det. Jeg bliver bedre ved at 

hjælpe hende. Tættere på ser jeg at hun lægger hele 

kontorlandskabet øde. De hjælper hende alle sammen. 

Hun siger hun går hen og printer… vi kan printe fra 

din computer! Nej det er noget andet… hun kan ikke 

printe. Hun sætter folk i gang med det hun siger hun 

gør. Det gør de slipper deres eget og laver hendes 

arbejde. Bare ikke godt nok, for det hun beder om, er 

fraktaler, brudstykker der ikke passer sammen. Det er 

derfor hun ikke dur til sit arbejde. Hun splitter alt 

ad. En der optræder med en syngegruppe siger: Hvis 

nogen ringer efter dem så få navn og nr. I må ikke 

blande Susanne ind i det, hun ødelægger alt. Enhver 

form for orden afslører hende, hun er skarp på andre 

områder. Hun ved når der er noget galt og holder sig 
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væk. Og hun er god til at lade som om hun har styr på 

tingene og til at være slesk. Hun kan ikke huske en 

skid af hvad der er sagt til et møde, fordi hun har 

travlt med at sælge sig selv. Derfor skal alt hvad 

hun rører ved startes forfra, vi skal tilbage i 

morgenmøde referater, nå nej, her kommer hun ikke. 

Jamen for helvede, hvad har kællingen gang i? Der 

skal være pensionist fest på rådhuset. Hun skændes 

med de frivillige, skal de ikke dele programmer ud? 

De er gået hjem, de kunne ikke holde hende ud. Hvad 

med plakater? Dem har hun glemt! Hvor er hun? Det er 

der ingen der ved. Kan du nå at smide et program på 

hvert sæde, så ser jeg om kunstnerne er på vej. Ivar 

Nørgård og frue er klar. Gerda, der er nr. 2 i 

samvirket, byder velkommen. Nels Wonge har været 

igennem det samme cirkus mange gange før. Kan i ikke 

bar fyre hende? Det gør man ikke i en gammel 

fagforenings højborg. Samvirket holder sammen, i 

hvert fald ud af til. Vi er jo socialdemokrater.  

Det er vi jo, tænker jeg… nogen mennesker er 

sociale, andre er ikke. Uanset partifarve. Du kan 

godt se jeg har fundet nogen at skrive om. 

Det er ikke sandheden, det er ikke løgn, det er en 

fortælling. Jeg overdriver for forståelsens skyld. 

Noget er den skinbarlige sandhed, den bliver især 

brugt hvor man skulle tro det er løgn. Det kan da 

ikke passe at ”højborgen” ikke giver sine egne løn?  
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Søndag den 22. oktober 1995  

Jeg har været til edb kursus gennem Rabarberlandet.  

Jeg er tæt på at have en handlingsplan, for mit 

videre forløb.  

På papiret er jeg ansat af Rabarberlandet til at 

arbejde for Samvirket.  

Bare rolig, det bliver skrevet og beskrevet så det er 

mir uddannelse der er målrettet pensionister. Derfor 

er der god mening i at jeg er i pensionisternes 

samvirke, her kan jeg høste erfaring til mit senere 

arengement. På grund af mit arrangement blandt 

eliten, giver det flere point end en uddannelses. 

Eller en omskoling. 

Folkene i Rabarberlandet, der hjælper mig, ved hvad 

de laver, de har banet vejen for mange kollegaer.   

 

Banken går modstræbende med til at afdragene på 

forretningen, afdrager restgælden. Tove Ahlm lytter 

til mig, Jeg skal have ro et år. hun kan godt se jeg 

omskoler mig til et job der er i en højere lønramme. 

Alternativet havde været tab for både banken og mig. 

 

Birthe har været lidt sur over at Marianne og jeg 

ikke deltog i hendes seminar i Holbergsgade. Marianne 

vil ikke derind, her hjælper pres ikke. Jeg forstår 

hende udmærket, dem der overgår hinanden i at være 

hellige, er ikke værd at være sammen med. De gavner 
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heller ikke mig, for jeg vil til en hver tid forsvare 

Marianne.  

De optrapper, hvor jeg vil jævne ud.  

 

Jeg henter Phillip i børnehaven, hans tillid er lagt. 

Vi kører tur, vi skal lige undersøge noget i Tårbæk. 

Han falder i søvn på min arm, han vil bare have ro 

efter en dag i børnehaven. Det er ikke nødvendigt at 

kører så langt med ham.  

Han vil hellere se video ”Dumpo” og drikke kakao. 

 

Lørdag den 3. november 1995  

Det går fremad, men er ikke helt på plads. Jeg kan få 

10 kr. mere end dagpengene. 83 kr. i timen det er 

ikke meget. Men jeg er tilfreds, jeg uddanner mig til 

det jeg vil, lønnet af det offentlige. For mig at se 

har jeg betalt, langt mere i skat end jeg får fra det 

offentlige. Det er stort for mig, af få lov til at 

uddanne mig. jeg har gode støtter. Jeg vil ikke 

svigte. Jeg føler jeg er løftet til et højere niveau, 

over hvad min skolegang gav. Point skalaen tæller 

erhvervserfaring og erhvervsuddannelser. Du skal 

komme i tanke om alt hvad du har lavet. Sikkerheds 

kurser, salgskurser, opfølgningskurser, amu kurser, 

fagforeningskurser, tillidsmandskurser. Ja 

selvfølgelig Tai Chi og Meditation kurser, jamen der 

er ingen der aner hvad det er. Det er lige meget, du 

kan dokumentere, din medvirken. Jeg bliver vejledt 
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grundigt.  Det sidste er mit frivillige sociale 

arbejde og de seneste EDB kursus, samt de kurser og 

kongresser jeg har været medhjælper på i Samvirket og 

Rabarberlandet. Det sidste tæller, fordi jeg er med 

blandt folk i højere lønramme. Det betragtes i sig 

selv som uddannelse. Jeg opdager også at det jeg har 

på papiret ikke er andet end varm luft til brug for 

sagsbehandlere. Vi hjælper hinanden.  

 

Arbejdet i samvirket virker, jeg opfattes ikke som at 

være i jobtræning. Det er på den måde de får gratis 

arbejdskraft, det lugter lidt af anbringelse. Sådan 

er det for nogen, de skal bare have det overstået og 

videre. Når papirerne ikke er i orden, bliver de 

svigtede. Det må være det mindste at dem der får 

gratis arbejdskraft, skriver det de skal.   

Det kan ikke nytte at bede Susanne om at skrive noget 

som helst, hun siger ja, men gør ikke noget. Hun er 

ikke som Nels, der siger: Du skal selv finde ud af 

hvad du vil. Begynd med at finde ud af hvem der giver 

dig den mest fordelagtige løn. Det er slet ikke en 

dårlig begyndelse i en verden hvor den ene hånd ikke 

aner hvad den anden laver. Susanne gider ikke hører 

på praktikanter. Hun har andet og vigtigere at tage 

sig til. Grunden til at hun har været fraværende er 

at hun søger nyt arbejde. Jeg siger: det er da godt! 

Og tænker… det er den eneste måde de kan slippe af 

med hende på. Hun vil have mig med. Det er pænt af 
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dig Susanne, Nej jeg siger ikke noget. Jeg fortæller 

hende jeg har fået et års seminarieuddannelse. Det 

her er rigtigt arbejde, siger hun. Hun har brug for 

gode folk. 

Kultur By 96 skal forberedes, der er et kæmpe budget. 

Hun kan blive kunstnerisk leder. Hun tog mig med til 

et planlægningsmøde på Peder Lykke Centeret.  

Hun fik lavet rav i den så det endte med at hun 

skulle lave skema over hvornår og hvilke kunstnere 

der skal optræde. Det er et stort program, sagde jeg. 

Det er ikke stjernerne der får showet til at 

fungerer, det er planlægning, baglandet og 

vandbærerne og hele logistikken. Der skal også folk 

på til regnskabet. De tror hun kan, fordi hun 

kritiserer de andre forslag og fordi de tror jeg er 

hendes rådgiver. Hun ville helst ikke have jeg tager 

tilbage til samvirket, de har ikke noget med det her 

at gøre.  Hold fri resten af dagen. Hvis hun får 

råderet over midler til kunstnere og rådgivere blive 

hun ikke til at holde ud at være i nærheden af… og 

det vil blive det største rod af en fest. 

 

Birthe er påvirket af hussalg.  

Marianne laver revy med Sankt Joseph Søstrene.  

 

Jeg skal skaffe folk til Samvirket, gennem 

Rabarberlandet. Jeg tænkte på Hasse… Arnkjell sagde 
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det nytter ikke at anbringe ham blandt pensionister, 

der er ingen at flirte med. 

 

Den 23. november 1995  

Marianne har klaget over hun ikke kan sove om natten. 

Nu er det min tur. Der er for meget rod omkring mig. 

Andres rod. Susannes rod. Hun er hypokonder, siger 

kollegaerne, når hun bliver presset, bliver hun 

alvorligt syg. Hun er indlagt på Hvidovre.  Jeg siger 

fra overfor at arbejde for hende. Mit eget tager min 

tid. 

Selvfølgelig bliver vi påvirkede, Det er selve 

livskunsten at balancere i ujævnt terræn.    

   

Jeg er optaget på lærerseminariet. 

 

Jeg skaffer en sød pige til Samvirket. Jeg advarede 

hende mod Susanne.  

 

Birthes hushandel er gået i orden. Hun flytter i 

løbet af december.  

 

Phillip har været med på landet, hans mor har givet 

instrukser. Jeg tror det er der hans kontrol mani 

kommer fra. Børnehaven siger han er helt udkørt af at 

kontrollere. Han skal tisse i en plastikspand 2 gange 

i løbet af natten, det er han vandt til. Han skal i 

seng kl. 20. Han skal have havregrød og kakaomælk.  
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Han er nem at passe, fordi han mest savner ro. Mia 

siger han ikke fejler noget, hun ved det, hun passer 

handicappede børn. Hun siger også det er helt 

almindeligt at dem der er oppe og kører når de er 

sammen med forældrene. Slapper helt af i andre 

rammer.  

 

Hjemme i ejendommen holder vi husmøde. 

Ejendomsselskaber lukker socialt belastede ind, for 

at vinde opgaver fra kommunen. Det gør andre beboere 

til værger for utilpassede. Trylles mor arbejder for 

boligselskabet, hun skaffede sin datter en lejlighed. 

Nu hjælper hun os med at gøre det rigtige, for at 

beskytte os selv.  

Der er flyttet en ny narkoman ind, hun brød ind hvor 

hun kunne, med det samme. Hun truer med kniv og 

spytter. Hun er på ryge heroin.  

Vi skriver rapport, ikke klage. Nogenlunde som med 

Michael. 

Trylle og Charlotte er på sagen.  

 

Søndag den 26. november 1995  

Bladgruppen i Sahaj Marg vil have os til at skrive om 

”intuition”. Lisa Rytter er i gruppen, vi har boet 

i kollektiv sammen. Derfor er der tillid.  

Allerede dengang havde jeg samlet hvad jeg havde om 

Babuji, som et lille alter. Det var de ord hun 

brugte. Hun kunne se et billede og en bog betød meget 
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for mig, fordi det var arrangeret med et lille lys og 

en røgelsespind.  

Den gang havde ingen sagt at meditationen bragte 

viden. Jeg undrede mig over at det jeg hørte, vidste 

jeg, men ikke hvorfra, Det er intuition, det er en 

viden der er der og nu bliver bekræftet og 

genkendelig.    

Det er også intuition at jeg ikke fortæller Sahaj 

Marg min historie. Jeg kan ikke fortælle min 

oplevelse, det vil ikke være acceptabelt. Jeg kan 

ikke en gang skrive at jeg elsker Babuji. Fordi Chai 

er mester nu og enhver anden tanke bliver slået til 

jorden. Meditation som videns transmission kan 

henføres til Chai.  

Det er nærmest som at være i krig at skulle skrive så 

kun dem der forstår det, forstår det. Det er også 

intuition ikke at træde nogen over tæerne.  

Jeg accepterer Chai fuldt ud, men Babuji er min 

mester. Jeg tror også han forstår at jeg ikke vil 

sige noget der hindre hans vej. Han har gået op og 

ned ad Babuji, mere end nogen og fået hans visdom. 

Jeg lytter til ham. Et sted fortalte han om klining 

før vi sover. Gennemgå dagen fra du vågner til du 

lægger dig til at sove. Jeg vidste ikke hvorfra jeg 

havde det, men det har jeg hele tiden gjort. 

Det jeg kan fortælle, kommer med, men jeg holder lidt 

afstand. Jeg tror der kommer til at gå mange år før 

det jeg skriver, vil komme ud.  
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Søndag den 16. december 1995  

Når man rækker fanden en lillefinger, tager han hele 

armen.  

Det er Ove Dahl jeg beskriver. Jeg kan jo bare holde 

mig væk? Jeg er nysgerrig, han er jo også en 

interessant mand. Historikker, projektmager, 

akademiker.  

Jeg vil gerne se hvordan sådan en arbejder. Han taler 

påtaget dannet, han får råderum. Han har en meget 

anderledes logik end håndværkere. Jeg prøvet at læse 

ham. Han roder og sviner og har ikke sans for at 

huset har andre end ham på programmet. Jeg tænker… 

han er akademiker og har været i huset i årevis.  

Det kan da ikke passe at en lært mand ikke har 

overblik? Han ser kun sig selv. 

Huset bliver brugt til møder og undervisning, de har 

et skema at følge.  

Den slags ser jeg med det samme, der skal jo gøres 

klar. 

Marianne siger de ældre på Sankt Joseph kan lide ham. 

Hun har dog ændret sit syn på ham, efter hun så ham, 

håndterer en kørerstolsbruger. Tæppet kom ind i 

hjulet og endte i en vandpyt, uden han bemærkede det, 

selv om han gik hen over tæppet og den gamle råbte 

op. Der er noget galt med den mand. Han har nogle 

meget blinde vinkler. Kan kloge mennesker være 

afstumpede?  
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Hans evne til at skaffe projekt penge fejler ikke 

noget. Må man det? Pengene er ikke til andre, de er 

til ham selv. Han er ikke selv klar over at han 

udnytter andre. Han tror han gør gavn og det gør dem 

der støtter ham tilsyneladende også. Projektmidlerne 

bliver brugt og projektet lukker. Det er ikke en 

igangsætter til en blivende forbedring af samfundet. 

I mine øjne er det plattenslageri for offentlige 

midler. 

Jeg er ked af jeg spilder min tid, ved at rande og 

løfte tunge plader for ham.  

Jeg bliver sur når jeg får ondt i ryggen. Han vil 

lave Jule udstilling, som optakt til hans 

erindringsprojekt, der er støttet med 200.000-kr. Han 

vil lave en gammeldags Juleudstilling. Jeg har endnu 

ikke lært at tage konsulent honorar for min bistand. 

Han har mange frivillige i gang, de tror han har 

overblik og gør som han siger. Det fastlønnede 

arbejdende personale i samvirket kommer til mig. Du 

må sige noget til ham! Han roder over hele huset, vi 

har så meget andet der skal gøres. Vi er midt i Jule 

måneden, der er mange afslutninger. Han kan stille en 

Juleudstilling op i et hjørne hvor den ikke er i 

vejen, det her har taget overhånd. Vi kan ikke holde 

ud at de store flotte panoramaruder bliver dækkede af 

grå tunge spånplader. Vi har brug for al det dagslys 

vi kan få i den mørke tid. De beder mig sætte ham på 

plads. Jeg sige til ham at min ryg ikke holder til at 
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rydde op efter ham. Dem der har lokalerne skal bruge 

de borde der flyder med dit rod.  

Det bliver fjernet på mandag, siger han. Nej Ove, det 

er nu!  

Min opgave er at der er klart til aftenens program. 

Jeg er blevet bedt om at få dig til at rydde op efter 

dig, så det gør du. Jeg giver holdlederne dit, 

telefonnummeret og fortæller det er dit rod. Du er 

måske heldig at nogen vil hjælpe dig? De møder altid 

tidligt. 

De tonsede alt hans rod sammen på 1.sal. Så én neste 

skideballe fik han af Nels og Gerda. Du kan sku da 

ikke stille alt dit lort på vores kontor. Jamen 

Viggo… sagde. Han blev bedt om at sige det. var der 

enighed om ved morgenmødet.  

De syntes jeg er perfektionist,     

Pensionisternes Samvirke er for mig som et 

selskabslokale hvor der er booket gentagende 

arrangementer ind. Ove ser ikke det samme som mig. Vi 

ser begge at huset har noget vi kan bruge. De har 

kontormaskinerne, gratis til rådighed, der er papir 

og kopimaskine. Jeg laver lister og opslag til dem og 

må løse mine egne opgaver. Det er vild luksus, jeg 

kunne aldrig drømme om at gå over stregen.  

Min indstilling er at jeg skal have tingene til at 

fungerer uden det koster og slider på samfundet. Jeg 

vil lave gratis prøvehold, Ove bruge gratis 
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arbejdskraft, nå ja han laver så også en udstilling. 

Vi er måske ikke så forskellige.  

Vi får se hvilke projekter der holder. Det sker tit 

at ideer inspirerer. Jeg har brug for at se hvordan 

det jeg er en del af fungerer.  

 

Nu er jeg havnet blandt folk der lever af offentlig 

støtte.  

I Rabarberlandet bliver der givet 10.000-kr. til 

hvert projekt.  

De grønne gartnere, EDB, Børnebyerne, Filmskolen og 

Kinesisk gymnastik, samt kultur By 96, der skal 

holdes i Hans Tausens Parken. Noget bliver støttet 

med meget mere. At stille en forlystelsespark op, 

koster meget mere. Det kan få noget af det vi laver 

til at spille sammen, Projekterne bliver set, vi får 

stande og tid i programmet. Og vi får igen et EDB-

kursus, denne gang i at lave hjemmeside. Jeg vil 

meget gerne lære at behandle billeder og film og 

tegneprogrammer.  

Det bliver senere…  

Jeg køber en Mac computer, Preforma 650. Det er 

nyttigt værktøj til dig. Der er penge nok til en 

printer og CD-rom og skærm. Du skal i skole, du får 

brug for noget godt værktøj. Du skal lave plakater og 

opslag til os og lektier til dig selv.  
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Jeg var hos Birthe i søndags og hænge billeder op, nu 

er hun på plads i rækkehuset.  

 

Mange af Tai Chi folkene kan give massage, shiatsu er 

populært. Jeg har sagt nej tak til at lære det, men 

de må gerne øve sig på mig. Massage er mere end 

massage. Nogen har evner, andre ikke. jeg får en tur 

og bliver løsnet så snot løber ud af mig. Eller også 

er det fordi det er koldt og mange har influenza. 

 

Den 2. januar 1996  

Vi kom godt ind i det nye år. Vi valgte at være 

alene, der var nok af invitationer. Det er en 

udfordring at sige nej. Marianne drak ikke, hun ville 

prøve en Nytårs morgen uden tømmermænd. Vi kik en 

tur, ind forbi Amalienborg, det er en underlig 

oplevelse at se morgen tomme gader efter Nytårs 

festen.  

Julen holdt vi med Kjer familien, Vi spiser godt, jeg 

nyder at lave mad, vi giver os tid. Der er i 

overflod, jeg ser de små lege og jeg laver konfekt 

med Lisa.  

Det er koldt, ned til minus 15c  

Jeg har lavet Julefrokost i samvirket. Sig hvad i har 

lyst til, så laver jeg det. Sidste år. stod Susanne 

for Julefrokosten, hun bad kinesergrillen lave dansk 

smørrebrød. Det var ikke så godt. Vi bliver enige om 

at de får anretninger på fade og i skåle, lige som de 
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kender det, med brød og smør ved siden af. Sild til 

at starte med, så Ål og Laks og Rejer med tilbehør. 

Ribbensteg og ost og Risalamande. Vi er 35, Ove er 

entertainer, han er jublende god. Så alt er ved det 

gamle. 

  

Tai Chi foreningen har også holdt Julefrokost. 

Nogenlunde det samme, en side Laks, en spand rejer, 

steg, pate og ost, frugt og grønt. Arnkjell får de 

unge til at tage portvin og cigarer med. Han vil 

gerne se mig nyde en god cigar. Jeg køber ind i Inco, 

det hele er halvfabrikata. Det skal bare anrettes, 

sørg for der er masser af kogte æg og grønt. Det er 

uoverskueligt for dem der ikke er køkkenvandt. Jeg 

kan det på rygraden. Hjælperne stoler på mig. 

 

Jeg er begyndt på skolen, ærefrygten falmer lidt, her 

er rodet. Man smider da ikke sit tøj i en bunke på 

gulvet, vi er voksne mennesker. Jeg har fået skema 

for de første 14 dage, man skal ikke møde hver dag, 

til gengæld skal man læse mere end der er afsat tid 

til. Jeg er opsat på at få noget ud af det, lige 

meget hvad.  

Når jeg er usikker, mediterer jeg meget og beder om 

hjælp. Svarene er, bevar roen, det skal nok gå. Jeg 

ser skolen ikke ligefrem er lærer styret, snarere et 

selvstudie. Jeg vil finde ud af at få den viden jeg 

skal bruge til mit arbejde.  
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Onsdag den 17. april 1996  

Jeg skriver meget, bare ikke her. På computeren er 

det blevet til 75 sider, med opgaver, tegninger og 

grafik og billeder. Computeren er et instrument jeg 

vil lære at mestre. En lærer siger han er god til 

fotoshop og film, der sker bare ikke noget, det 

bliver ved snakken… Jeg venter ikke på nogen, der er 

nok at tage fat på.  

Jeg har fået lov til at undervise de andre i Tai Chi. 

Skolen vil helst have vi laver gruppearbejde. Her 

sagde jeg at det gør jeg ved at undervise dem. De får 

nogle værktøjer til stress håndtering og eksamens 

angst. Jeg kan godt se det er billigere for skolen 

hvis vi laver det samme. Jeg fandt ud af at man gerne 

må sige nej til noget der ikke passede til ens 

målsætning. Jeg fik bundet en på ærmet der ikke 

vidste hvad han ville, tidligere værkfører og 

alkeholdigere. Han kan bare lide mig og skal have 

tiden til at gå. Han laver ikke noget. Jeg giver ham 

nogle lunser så han har noget at fremlægge. Skolen er 

for dum eller uinteresseret i at se hvem der laver 

noget. Jeg lod Jonny være med i en opgave, fordi han 

ikke kunne finde på noget selv. Han skrev to linjer, 

de blev slettet, af censor. Og alligevel kunne ingen 

se at jeg havde lavet opgaven. Jeg måtte kæmpe lidt 

for at få lov til at lave mit projekt. Jonny var et 

påhæng der gav skolen indtægt. En skole er ikke en 
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skole, det er en forretning. Jo mere gruppe arbejde 

og jo mindre lærer tid, jo mere tjener de. Jeg havde 

Jonny på slæb et stykke tid. Han er en flink mand, 

han regner med en fremtid på erhvervsskolerne. Hans 

datomærke er udløbet, derfor er han her. Han syntes 

det er lidt overdrevent med al den pædagogik. Hvorfor 

skal vi kende livsbuen? Han tager min gamle plads, 

godt nok på metalskolen.  

Det Konditorskolen lovede, får jeg nu. Forskellen er 

bare at jeg specialiserer mig og går videre. Jonny er 

med i samvirket, vi hygger os. Vi er på job med Ove.  

En demente mandegruppe skal have erindrings værksted. 

Jeg laver et fad smørrebrød. Er det arbejde spørger 

Jonny? Ja for fanden!  Normalt kan de ingenting 

huske, nu kan de alle røverhistorierne fra de var 

unge. Ja men?   

Det virker bare ikke som arbejde, fordi det er sjovt 

og hyggeligt. Han er også med til møde i 

Rabarberlandet, det har de ikke i Høje Gladsaxe, hvor 

han kommer fra. Får de penge for det, spørger han. 

Han er i en helt ny verden.  

Jeg opgiver at fortælle ham om meditation og Tai Chi. 

Men her kan jeg sige det virker. Min træning og 

disciplin giver resultater. Birthe siger: Der er ikke 

noget at kline, du gør det selv. Jeg har et 

dagsprogram, hvor jeg først sidder på hug og laver 

tovejs åndedræts kredsløb, så beder jeg bønnen og 

mediterer. Det er mit eget daglige ritual. Jeg har 
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også nogen morgen strækøvelser. Derudover får jeg 

transmission når jeg underviser og træner. Jo mere du 

er i energiflovet jo mere får du. 

 
Der er huller i dagbogsforløbet. Jeg tror jeg blev så glad for computeren at jeg skrev 
dagbog der. Mine håndskrevne dagbøger er i gang i gen i år. 2000. Jeg tror det går op for 
mig at programmer hele tiden udvikler sig. Det der er skrevet kan ikke så let overføres til 
de nye programmer. Jeg har alle mine gamle computere, måske kan jeg kan få noget ud, 
ellers skriver jeg efter hukommelsen. Pæn og blæk er til at stole på, vi får se om det tabte 
kommer igen længere fremme?  
 
 
Tråden slutter med at vi skal på Tai Chi sommerlejr den 30. juli 1996, den husker jeg fordi 
Jesper og jeg har sagt ja til at lave mad. Jesper er stjernekokken, han er virkeligt god til at 
lave mad, han er lige så god som Babettes gæstebud. Han er også lige så dyr, selv om 
han er økonoma. Han kan ikke lave overskud. Den tidligere kok lod os leve af snittet 
hvidkål. Jeg retter lidt op på økonomien ved at lave brød og dessert. Jeg har en ismaskine 
med. Jespers mad er så god at vegetarrene, lader sig omvende. De fedt og glutten 
forskrækkede spiser mit brød og mine desserter. Vi sørger altid for at der er alternativer. 
Jordbær og annanas der er dyppet i chokolade. Michael Pedersen får mig til at 
chokoladeovertrække hvidlød der er kogt i mælk. Nordmændene får os til at lave 
Bagelave, de har selv klipfisk med. Det er en meget gladere sommerlejr i år, der går 
gastronomi i folk, de køber god vin til maden. Stemningen er meget bedre end tidligere år.  
 
Fra januar til sommerferien sker der meget. Som en del af skoleforløber skal vi i praktik. 
Jeg spørger Arnkjell om jeg kan komme i praktik hos ham? Svaret er nej, indtil jeg fortæller 
han får temmelig mange penge for at have mig. Jeg mærker hans nervøsitet for 
autoriteter. Han vil ikke møde op på skolen til noget som helst. Jeg skal nok tage mg af det 
praktiske, du skal bare skrive under. Jeg får læreren til at komme og se praktikstedet.  
Den gamle Idrætshal er imponerende, en lære det hedder Thorleif var med, han er i mine 
øjne en ung mand i den tids skoleuniform: Thimberland støvler, sweatshirt, jeans, og 
skulderlangt hår.  
Jeg måtte holde Arnkjell væk fra ham, han hader pædagoger og kan ikke lade være med 
at komme med bemærkninger. Når du har lært Tai Chi, kan du gøre to ting på en gang, 
tygge tyggegummi og kører i elevator. Det er ikke lige det jeg har brug for.  
Arnkjell vidste ikke han gjorde mig til den første seminarieuddannede Tai Chi lærer.  
Foruden de mange penge han fik fra skolen, gjorde det ham annerkendt, det vidste han 
heller ikke.  
 
Efter sommerferien er der et semester hvor afgangsopgaverne skal laves. Vi har to store 
opgaver der skal bedømmes. Af censorerne fik jeg den højeste karakter, af Torleif fik jeg 
den laveste. Hvorfor fik jeg ikke billede behandling, som du lovede? Spurgte jeg ham, jeg 
ville gerne have haft tydeligere billeder i mine opgaver og små film til fremlægningen.  
Så var han fornærmet.  
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En opgave er en bog, der fortæller formålet med opgaven. Er den god, bliver den læst 
udenfor seminariet. Der er endda nogen der samler på den slags opgaver.  
Jeg var efterfølgende vidne til at mine formuleringer var brugt. Jeg havde taget dem fra 
idrætsfilosoffer.  
Ole Vig Jensen skrev i folkesundhedsprogrammer senere samme år, at folk der laver 
sunde bevægelser, er billige for samfundet. Det tog jeg som grønt lys for mit arbejdes 
område. Jeg behøver ikke at spørger andre om lov.  
Efterfølgende er folkesundhedsprogrammet, udbygget med støtte af alle partier.  
Jeg begyndte da startskuddet lød, sundhed får en meget større rolle i fremtiden   
 
På skolen havde jeg elever der ville alternative veje, en ville være klog kone.  
Mediterer du? Næ. Jeg kan vise dig noget du kan bruge, skriv om urter. Hun blev hurtigt 
heiler og håndspålægge, hun lærer sine klienter om indre ro og orden. Jeg var hjemme 
hos hende, jeg har aldrig set en større rodebutik, alligevel fik hun kunder.   
 
En havde gået på Lyngby Statsskole, den ligger ved Engelsborg skole. Jeg havde den 
største ærefrygt og mindreværd overfor statsskolen, da jeg gik i skole. Det er de riges 
skole. Jeg blev kureret for mine komplekser, jeg troede de var kloge. Ondskyld, jeg vil ikke 
være nedsættende, det er mere en lettelse, jeg fortalte jeg kendte hendes skole. Nu fik jeg 
indtryk af at det er en skole hvor rige forældre betalte for deres umulige afkom. At være rig 
er ikke det samme som at være klog, eller et særligt ordenligt menneske. Nok snare det 
modsatte. Jeg tænker hun ville være blevet drillet ovre på Engelsborg.  
  
En dame/pige var et meget forstyrrende element for alle, fik jeg sendt til Nicaragua 3 
måneder.  
Vi kunne ikke få lov til at tale i fred når hun var i nærheden. Hun må have været 
børnepædagog? Sådan en der klapper i hænderne og vil have alle med. Skolens 
pædagoger elskede hende, fordi hun kunne samle folk. Jeg og andre ”voksne” kunne ikke 
holde kællingen ud. Hun var nem at lokke, jeg fortalte hende hvor dejligt der er i Nicaragua 
og det er et stort beløb skolen investerer i din uddannelse. Hendes grådighed gav os fred.  
 
Jeg kunne godt lide at se når der blev fremlagt, her træder personlighederne frem.  
Nogen brugte overdrevent tavle og overheadprojektor. Uden hjælpemidler var de 
ingenting.  
En af landets bedste oplægsholdere brugte ikke hjælpemidler, han viste os personlighed 
og et meget ærligt sind. Han tog os bare med, han indfangede folk. Han fortalte at for 
mange år siden lod han sig påvirke til at være noget han ikke er. Det miljø han arbejdede i 
bar en tøjstil der ikke var ham. Han gik forbi en butiksrude og så sig selv i lodenfrakke, 
plusfore og alpehue… der går et fjols, sagde han til sig selv. Vi skal være os selv. Og jo, 
han havde styr på indledning og de væsentlige ting i oplægget. Det blev bare leveret så let 
at alle kunne forstå det. Han rundede af med linjerne vi skulle huske og han fik os til at 
grine. Alt var med, det var efter bogen. Vi talte om det bagefter.  
Efterfølgende har jeg tænkt på ham når jeg er ude og fortælle. Jeg bliver ikke slået ud hvis 
ikke der er det udstyr de har lovet. Jeg bruger mig selv som udstyr. Jeg er klar til at 
improvisere.  
 
Thorleif lærte mig alt det jeg ikke skulle gøre. Jeg viser det kun er gang, sagde han!  
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Jeg siger det kun en gang! Hvad fanden er det for en lærer? Han praler af alt det han kan, 
når det kommer til stykket, skuffer han. Jeg planlagde efter det han lovede. I min 
fremlægning havde jeg skrevet der ville komme en lille video af mit arbejde. Og at Thorleif 
stod bag. Det sved på ham at han ikke holdt ord. Derfor gav han min opgave en dårlig 
karakter. Bagefter troede han at jeg ville skrive mig på et af hans kurser. Nej Thorleif! Jeg 
vil ikke lærer noget af dig. Ja men retorik! Jeg er da god til akademiske ordsætninger, 
sagde han. Ja sikkert, men du er også god til at svigte. Jeg kom i tanke om Peter Høeg… 
du må ikke lade en skole ødelægge dit sprog. Vi skal være os selv.  
 
Rektor for skolen kom og sagde at min ansøgning var gået igennem.  
Jeg søgte tipsmidlerne om det fotoudstyr jeg ikke fik af Thorleif.  
Send pengene tilbage. Det var en opgave hvor vi skulle fond ræse.  
Du kan bede Thorleif give mig en god karakter for opgaven han dumpede mig i.  
Rektor kender ikke noget til nogen opgaver, det har han ikke noget med at gøre.  
Han skal passe på skolens renomme.  
Vi er det første hold af voksne i den voksenuddannelse skolen vil have på programmet. 
Det er et samarbejde der omskoler og opgradere. Kommunen betaler.  
I må da ikke sende jeres ansøgninger rigtigt. Alligevel grinte han.  
Har du søgt om mere spurgte han?  
Ja! Se at få noget ordentligt mad i kantinen, den er en blanding af en grill snask og en 
slikbutik. Der skal sund mad til hvis niveauet skal op. 
    
 
Samtidigt med skolen gik på held, fik jeg lov til at prøve mig selv af på pensionisthøjskolen 
i Tisvilde. Der var det ene oplæg efter det andet, med gamle fagforeningsfolk og politikere 
der elskede at hører deres eget stemme. Egentligt skulle jeg bare gøre udstyret klar til 
taleren. Hvem er han spurgte nogle fagforeningsdamer, fra en tid hvor damer røg cerutter 
og gik i sorte kjoler. Han kan Tai Chi! sagde Nels. Hvad for noget? Kan han ikke vise os 
det til aftenkaffen. Fra starten havde jeg det fint med publikum på. Det ser så blødt og godt 
ud, det vil vi gå til, det ligner noget vi kan holde til.  Fagforeningsdamerne kommanderede 
men var også kærlige og sjove. De ville have cognac og rigtige cigarer. Nels hyggede sig 
og undrede sig, er der virkelig nogen der vil gå det du laver. Han er ligeglad med hvad folk 
laver, bare der kommer medlemmer. Jeg fik kørepenge og symbolsk betaling for at være 
med.  
Tisvilde Pensionisthøjskole er bygget for penge Kristian Albertsen (A) samlede ind. Han er 
stifter af Pensionisternes samvirke i1966 der er landsdækkende. Han gjorde noget 
enestående for Danmark ved at få ældreklubberne støttet offentligt og ikke af almisser og 
private bidrag. Han var en dygtig politiker, med hjerte for ældre og så var han god til at 
skaffe penge. Han var også meget god til at lave regler.  Man må ikke tjene på 
medlemmerne, foretagenet skal kører i sig selv. Alle er velkomne. Han afværgede også 
det rivegilde det opstår når emsige medlemmer jagter nye. Du behøver ikke at være 
medlem når du går til undervisning i samvirket. Han vidste at de fleste vilde melde sig når 
de så fordelene. 
 
Pensionisternes samvirke har lært meget af ham.  Nej Nels, jeg vil ikke være 
højskoleforstander. Jeg har lært meget af Kristian Albertsen.  
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I 1997 blev Pensionisternes Samvirke bedt om at hjælpe pensionistcenteret på H. C. 
Ørstedsvej 219. Centrene er selvhjulpne, det havde været stort. Det var det stadigt, men 
medlemstallet var dalet, fordi de ikke havde fornyet sig. De gamle der var til bage, havde 
ikke skaffet nye medlemmer. De var blevet et ekkorum der ikke rummede andre.  
I takt med at medlemmerne faldt fra. Der var kun 13 medlemmer tilbage, der havde været 
300.  
Kan du ikke gå over og banke center op spurgte Nels?  
Jo hvis jeg må lave Tai Chi! Hvad som helst, bare der kommer medlemmer, sagde han. 
Det var et fantastisk hus, her var alt. Man kunne se den aktivitet der havde været.  
Der har været en hel del undervisning. Der er en sal, der kan bruges til både fæster og 
aktiviteter. Der er en tegne male skole, billard rum, musik rum, væve, hobbyværksted, foto 
og spise rum. Jeg tæller så mange ubrugte rum. Og mængder af udstyr, der er ikke blevet 
smidt ud, alt er gemt, instrumenter, symaskiner. Nu er det gået i stå. Det er en gammel 2 
etagers Frederiksberg ejendom med loft og kælder fuld brugbart og et baghus med en 
festsal og to etager ovenover med endnu flere rum.   
Nels var i tvivl om han skulle fyre regnskabsdamen og starte helt forfra?  
Hun lavede gammeldags bogholderi. Han beholdt hende for have et regnskab at holde sig 
til. Jeg bliver sat ind i den tidligere drift, noget kunne jeg finde på den eneste computer der 
var på mit kontor. Jeg tror ikke jeg skulle vide alt. Hvert medlem for et tilskud på1.230 kr. 
om måneden, de betaler selv 60 kr. De ved ikke at medlemstilskuddet og Albertsens gode 
arbejde kørte forretningen. Der er næsten ingen ejendomsskat, vurderingen er sat til en 
10ende del af de omkringlægende ejendomme, det er jo pensionister.  
Der er nogen der har skummet fløden, medens her var fuldt hus.  
Kan jeg så snart begynde at få lidt løn? Jeg var i jobtræning, samtidigt med at jeg 
begyndte at skovlede penge ind til samvirket. Jo du kan få profession som skoleleder.  
Der er ikke noget at lede, vi skal først have folk i huset. Jeg foreslog at lokke med gratis 
Tai Chi. Nels regnede ikke med min undervisning kunne skaffe medlemmer. Han regnede 
mere med kurserne fra tidligere kunne trække. Du får 15% af de kurser du får i gang.  
De gamle lærere kom af sig selv, da det fandt ud af der var en der forsøgte at få stedet til 
at kører. De troede alle de var uundværlige. Jeg tilbød dem det samme jeg selv er tilbudt. 
Her er lokaler og løn når i kommer med deltagerne. Nogen blev dybt fornærmede, det er 
skolens opgave. Jeg talte lidt med Nels, vi kan annoncere, medlemsbladet kommer ud til 
mange. Men vi booker ikke, sagde han, det må i selv. Hvis der er henvendelser til 
undervisning, bliver de sendt videre. Fint, jeg gør det samme, viderestiller til lærerne.  
Det var nyt for dem og de blev tossede, de var vandt til at alt blev gjort for dem, nu skulle 
de gøre det selv. Jeg gjorde noget andet, de ikke havde prøvet før, jeg hyggede om deres 
elever og kom med kaffe og kage. Jeg var der for dem.  
Som altid ville jeg have køkkenet til at fungerer først, køkkenet er hovednerven.  
Der var en der fik et buskort for at passe køkkenet. Hun tog lidt med hjem, lige som alle 
andre der skaffer sig fordele. Den slags rører mig ikke. Jeg ville bare have nogle ordenlige 
varer, jeg satte hende til at bage. Ud med citronmånerne og de kedelige gamle småkager. 
Jeg viste hvordan man pifter smørrebrødet op, der skal altid være æg og rejer. Jeg har 
ikke tid til at handle ind i netto, der kommer en leverandør fra kødbyen og Øl bilen 
kommer. Jeg henter ikke noget, jeg betaler ikke noget. Jeg holder øje med bilag og salg, 
som i en almindelg forretning.  Regnskabsdamen skal lige vende, sig til at leverandøren, 
sender en regning, men pengene var i kassen før regningerne skulle betales. Jeg sørgede 
for der var en lille stødpude.  
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Det er den nemmeste forretning jeg har kørt. Huslejen og lønningerne er betalt. Hvis ikke 
man kan drive køkken og servering her, dur man ikke til jobbet. Jeg fortalte mine elever og 
husets brugere at de kan bestille det de har lyst til. Vi må ikke tjene på varerne i giver 
indkøbspris plus lidt til tabskontoen. Der bliver regnet efter hvor gode vi er til at bruge det 
der købes ind.  
Det gjorde ondt på nogen, man skulle ikke tro de kendte reglerne.  
Nu var der de varer de kendt, i stedet for nogle underlige øl og vand. Nogen syntes det 
ville være dejligt med en cognac og en likør og de snaps de kendte. Der skete nye ting i 
huset.  
De ville da gerne i fjernsynet og maden er meget bedre nu. Men nogen af dem havde 
mistet magt og det kan ikke erstattes. Jeg kendte ikke hierarkiet, så jeg var sød ved alle. 
Hildegrad havde været en af dem der bestemte, så jeg huskede at spørger hende.  
Hun kunne godt se der kom nye, det var jo det der var meningen, men hun kunne ikke se 
hvorfor. Det er fordi de elsker dig, sagde jeg til hende. Hun er den mest stramtantede jeg 
har oplevet. Hun kunne smigers foran TVskærmen. Jeg fik hende til at sige de var helt 
nede på 13, men nu kommer der nye. De kom fra hele hovedstadsregionen, helt fra 
Tåstrup, Hvidovre, Rødovre, Gladsaxe og Amager og Brokvarterene. Fordi der blev vist 
TV fra huset. Mine øvelser gled ud i stuerne hos seniorerne.    
Næsten som jeg trådte ind, af døren i aktivitetscenteret, kom Frederiksberg senior TV og 
spurgte om de måtte lave senior TV? Ja selvfølgelig, de blev hængende fordi jeg 
behandlede dem godt. Vi har masser at lokaler. 
De fik et studie til deres udstyr, ved siden af billardstuen, der er øl i køleskabet! Huset har 
et ubrugt fotostudie og trykkeri, 3 værelser og der er lås på døren. Her kunne man bo, 
siger de. Den bedste af dem hed Axel Hagedorn, han elsker at lave film, huset rummer alt 
hvad han behøvede. Jeg vidste ikke hvor meget han sendte ud, jeg har aldrig set noget af 
det. Han gik altid og filmede. Han sagde til mig at studiet de sendte fra, næsten altid, var 
tomt, så han sendte og genudsendte det han optog.  
Dem der bestemte, kom kun når der blev delt penge ud, de var kunstnere så de arbejde 
langsomt. Jeg så senere hans arbejde. Det var meget smukt og sensitivt han brugte meget 
tid på at redigere og lægge det rigtige musik ind. Han skabte stemningsbilleder det talte til 
folk. Han havde også studie hjemme, han var en rigtig nørd, der hele tiden arbejde. Han 
gav huset enorm reklame. Du er trækplasteret, sagde han, det var ikke kun Tai Chi, der 
var også optagelser hvor jeg gik rundt med kagevognen, eller servere for gæsterne. Den 
stemning og de billeder fik folk til at strømme til. Mine venner i kødbyen kom med en stor 
grill og en køledisk, det låner du. De syntes det var et godt projekt og støttede gerne.  
Men der var hele tiden sorte huller. De mange nye tiltrak grådige. Jeg pegede dem ud der 
var værst. Det gjorde dem ondskabsfulde. Arvid en chauffør der tidligere havde nasset på 
huset, kom i gen. En der tilsyneladende levede af at snylte på samvirket genoptog 
rengøringen, til 30 tusinde om måneden. Revisoren vågnede og solgte huset et forældet 
regnskabssystem til 90 tusinde, så var han sikker på at beholde os som kunde, for ingen 
andre brugte det. Et skrummel af en kopimaskine var en meget stor udgift, teknikeren 
rendte der ustandselig, fordi den ikke virkede, jeg smed ham ud.  
Han gad ikke engang at tage sin dyre maskine med. Der kom en frivillig trykker det kunne 
få den til at virke. Hans kone var håndarbejdslærer.  
Nels ville have mig i den nye bestyrelse, her sagde jeg hvad jeg så.  
Det er ikke huset der skal betale for kørsel, så skred Arvid. Der har aldrig været nogen 
udefra og gøre rent, det gør vi selv. Så røg rengøringskonen, meget ond i sulet.  
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Nels det er ikke noget for mig at være i en stråmands bestyrelse, find nogle gamle du 
kender. Jeg var bare ærlig og det gav fjender. Samvirket manglede altid penge, så sælg 
huset. Det kan du få din bestyrelse til at beslutte. Det var sarkastisk sagt.  
Samvirket kunne se der skete noget og det ville de have del i.  
jeg lod vennerne tage del i frynsegoderne. På papiret var jeg i jobtræning, jeg skulle have 
en til at vise mig hvad jeg skulle lave. Det var ikke efter bogen. Samvirket havde ingen 
udgifter på mig, kun indtægter. Det kan i regne ud ved at gange deltager tilskuddet med 
medlemstallet.  Jeg fik lov til at bruge huset. Tai Chi vennerne kom og hjalp, fordi vi måtte 
bruge salen til at træne i om aftenen. Min natur er ikke at tjene penge, men at dele.  
Nu havde jeg læst Kristian Albertsens bog, den gjorde jeg kunne rette noget i opløbet. 
Havde jeg været pensionist, og havde mine venner og hjælpere været pensionister, var 
det efter bogen. Vi holdt nogle gode fester, de hjalp. Nu havde vi lige pludselig flere I.T. 
eksperter i huset. De så huset manglede IT-udstyr, så de gav sig til at Fond ræser.  
De syntes vi skulle lave huset om til et sundhedshus, med massage og spabad i kælderen.  
Jeg fik et helt hornorkester til at melde sig ind, det var billigere for dem end deres tidligere 
øvelokale. Og de var en gevinst for huset. Nu havde vi et husorkester.  
I takt med der kom medlemmer var der råd til lønnet personale. Først skal vi bruge en der 
er god i et køkken. Jeg havde ingen kompetencer, alligevel blev der lyttet til mig.  
Man kan sige jeg drev stedet som frivillig. Det gik jeg med til fordi mit arbejde bar frugt.  
Jeg underviste formiddag og eftermiddag, ca. 20 ad gangen. Jeg havde selv omkring 160 
elever. Folkedans var et godt hold, de var 20. Tegne male skolen var lige som mig et 
medlemstilbud, de underviste sig selv. Sprogskolerne havde få elever, jeg kaldte dem 
hensyntagende, så må man nøjes med 7. Musik undervisningen var vandt til at kører en til 
en, det kan man ikke, kun privat. Jeg lærte reglerne, det kom mig til gode senere.  
 
Sideløbende var ejendommen vi bor i blevet til andel. Efter byfornyelsen blev den solgt 
under bordet. En der arbejder på ejendomskontoret der solgte den, har sin datter boende. 
Hun bad mig kontakte en advokat, hun kunne ikke, for så var hun blevet fyret. Men hun 
kunne fortælle hvad jeg skulle gøre. Det ville jeg gerne, om ikke andet så for at huslejen 
ikke skulle stige. Det var jo det vi blev advaret mod.  
 
Det spirituelle arbejde kører ved siden af. Når du passer dit, får du det du skal bruge.  
Jeg var virkelig fattig og på røven, det vendte her.  
Ingen vil tro mig når jeg siger: Babuji gav mig en andelslejlighed, kvit og frit.   
Der er 19 lejligheder i ejendommen, jeg skal have 10 med for at oprette en andel.  
Beboerne skal have samme tilbud som køberen. Vi skal give det beløb den er solgt for. 
Det var her svindlen kom os til gode.  
Det beløb ejendommen var sat til salg for, var langt under vurderingen. Så der var penge 
til de første andele og til forbedring. Bagefter gik prisen kun opad.   
Det var så uvirkeligt, men sandt. Jeg forstod det. Dem der troede på mig vandt på det. 
Huslejetilskuddet bliver ikke taget fra jer. I får en gevinst.  
En familie på 5. sal, far og mor og 4 børn boede i en lejlighed på 55 m2. Dem hjalp jeg til 
en større lejlighed i Valby. Andelen steg så hurtigt at de havde råd til indskud i en 
5værelses. Jeg hjalp nogen ind og andre ud. Jeg var formand i 5 år. og jeg var med i 
gårdlauget. En ung tømmer boede i sin søsters lejlighed, hun kan ikke være tilmeldt to 
stæder. Jeg fik hans navn på lejekontrakten. Hans bror købte en andel og gjorde den tip- 
top og solgte den. Den var så flot, du kunne ikke se en ledning. Han fik familie og havde 
brug for en større lejlighed.   
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Der sker utroligt meget i den tid. 
Min måde at være på og undervise på, gav ændringerne. Jeg er ikke Tai Chi vennernes 
lærer. Vi er lige. De syntes det var en rar måde at vare sammen på. Vi skiftes til at 
undervise, her kan vi dele og afprøvede. Der kom Tai Chi folk udefra, de så metoden bar 
frugt. Nogen var med enkelte gange, når de besøgte hovedstaden, de tog ideen med 
hjem.  Andre kopierede det jeg lavede i andre foreninger. Meningen er vi skal ud brede det 
gode. Selvfølgelig siger de det til de andre, det er meningen.  
Det kan man blive kritiseret for. Tai Chi er en dyr sport og her er det gratis.  
Vi gik samtidigt hos Arnkjell, men stemningen ændrede sig.  
Han reagerede ved at blive hård og dominerende, der er kun plads til en.  
Han skulle vise os han kunne mange Tai Chi former, men det var mængde.  
Jeg ville have indhold, jeg ville vide hvad Tai Chi kan.  
 
Sommerlejren 1997 blev for mange afsked med Arnkjell.  
Holdet der var blevet venner gennem hans Tai Chi, tog afsked med ham.  
På sommerlejren skulle Jesper og Jeg igen lave mad, Arnkjell tirrede Jesper så jeg måtte 
sige at man ikke springer fra på dagen, tænk på de andre.  
Arnkjell-s Norske venner skabte splid. Jeg tror ikke det var hans mening, men han 
betroede sig til dem. De gavner ikke at være hans emsige vagthund.   
Hvor sidder du i køkkenet kl.10 om aftenen? Sylvig jager mig, hun vil ikke have jeg ryger 
pibe udenfor. Hun jagtede også de andre rygerne, køkkenet blev et fristed.  
Der kunne hun ikke bestemme.   
Kaos ødelagde stemningen.  
Michael Pedersen sagde: Livet er for kort til standing. Det han virkelig mente er, at det gør 
ondt hvis man ikke kan. Hvis Arnkjell selv kunne stående meditation ville han stå sammen 
med os andre, det gjorde han ikke. I stedet skadede han mange ved tvang. Jeg kan ikke 
tro det var fordi han ville tjene en ekstra på akupunktur? Den sladder kørte også. Hele 
lejren stank at tigerbalsam og det der er værre. Vi lærte meget om lindrende kinesiske 
varme olier.  
Jeg gjorde som året før, var med til standing, den første og sidste dag. Hvordan fanden 
kan du, når alle andre bliver invalid af det? Jeg kan meditere.  
Susanne sagde fra. Jeg tror også den dårlige stemning ødelagde folk.  
Nogen af Nordmændene var fulde fra de kom til de gik. De gik amok i blå Nykøbing, en 
berygtet stærk øl fra Nykøbing Falster brøkhus. Nordmænd har en anden alkehol politik 
end Danskere og nogle andre priser. Her er det meget billigt, det skal fejres.   
Der var mange skår i glæden, de positive hjalp de andre igennem sommerlejren. Nels var 
en særlig god mand. Musik folkene var nogenlunde fredede, her var Christian, Tonny, 
Hasse, Jesper og mig. Jesper havde aftalt en fridag midt i ugen, hvor han kørte til 
København. Jeg ville have lov til at køre hjem om lørdagen når maden var lavet. Jeg var 
ligeglad med festen. Jeg ville hellere have en hel søndag hjemme inden jeg skal på 
arbejdet.  
 
Efter sommerlejren, lokkede Arnkjell for at få os tilbage. I bestemmer selv hvad i vil 
undervises i. Det var for sent, løbet var kørt for flere af os. vi havde allerede fundet nye 
græsgange.  
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Sing Jii, er kampdelen af silkeøvelserne. Jacob Sonnenberg havde boet i Shanghaj og 
lært det. Nu var han i Danmark med sin kinesiske kone. Her var glæde, vi nød træningen. 
Hans metode var en til en undervisning. Der kom venner fra Holland, vi lavede weekend 
kurser. Vi lærte Din mark, det er punkter på kroppen der er sårbare og lammende ved slag 
og helbredende ved akupressur. Hollænderne levede og åndede for deres sport, de havde 
kun deres træningstøj. Når du så dem, vidste du at ingen ville stå i vejen for dem.  
De kunne gå roligt gennem enhver ghetto. Når du kendte dem, blev du rørt over deres 
menneskekærlighed. De gjorde ingen fortræd de havde bare den udstråling der sagde, her 
taber du hvis du prøver på noget. Vi sloges hele dagen og gav hinanden massage når 
træningen var ovre. Du kunne tåle slag når du lærte metoden.  Jeg har aldrig set så 
strålende unge mennesker. Vi havde også en kort Tai Chi Form, den blev brugt som en 
form for massage. Der var flere unge skuespillere og artister. Jeg genkendte dem i 
Shakespeare Stormen på Republique Teater. De sprang rundt i kulisser af skib og borg og 
rullede ned i stof guirlander fra senens top.  
 
Flere af de nye venner ville lære at meditere.  
Jeg spurgte Birthe om lov til at tage nogen med ud til hende? Det blev hun glad for.  
Jeg havde dem med enkeltvis og nogle gange i større grupper. Hun var især glad for 
Christian, jeg opdagede det var bedst at sidde på hans højre side når Birthe klinede.  
Hun fejer mod venstre, jeg ville ikke have hans skidt.  
De nye skal renses grundigt. Der sker noget når folk bliver renset. De ændrer sig. 
Christians forældre trænede Tai Chi, de var også glade for meditation. De var klar over at 
vores træning gør at vi søger andre veje. Han var nu IT og filmmand på 
ungdomsfilmskolen i Ballerup. Han havde været en slags IT-ekspert i er stort firma, det 
ændrede sig. Jeg skaffede ham en lejlighed i i min andelsforening, da en gammel B&W 
arbejder flyttede. Loppemarkedet på Sankt Joseph møblerede lejligheden, han havde selv 
en fusionsseng, husker jeg. Christian blev i andelen et par år. godt og vel, hvor vi havde et 
tæt venskab. Han kunne ikke mere med den stillesiddende computer verden. Han gik i 
lærer som Tækkemand og købte et sommerhus i Godhavn for de penge han tjente på 
salget af andelen. Den unge tømmer, Jamal, der boede dør om dør med ham, var med i 
venskabet. Jamal arbejdede for Paustian kontorindretning. Han var med til at laver noget i 
sommerhuset. Ikke lønnet bestillingsarbejde, bare lidt vedligehold. Christian var med, det 
var her han fik lyst til håndværk. Vi holdt weekend, plejebarnet Phillip var med. Marianne 
syntes det var godt at vi gad, lave køkken og lægge nyt tagpap på garagen. For mig betød 
det meget at få hjælp til håndværk jeg ikke selv magtede.  
 
 
Folk hjælper når de er blevet hjulpet. Jeg har ikke tal på hvor mange jeg hjælper. Jeg får 
nogle meget gode venner, ikke mindst blandt ældre. De giver meget viden og erfaring 
igen. Egentlig er det ikke mig der hjælper, men det er for svært at forklare. Der er noget 
større bag. Dem der lider af misundelse, er længe om at forstå. Dem der er spirituelle, er 
med på at vi trækker på samme energi, selvom det er ukendt for dem.  
Jeg prøver at fortælle hvad transmission er, men kun når jeg bliver spurgt. Jeg bliver så 
glad når nogen viser interesse, at jeg skal passe på jeg ikke er for meget.  
Der er ingen der åbenlyst lægger mærke til at transmissionen strømmer gennem os når 
jeg underviser. Det går ikke op for alle at de er fri for smerte når vi er sammen.  
Det er rent faktisk hvad der sker.  
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Hos nogen kommer der alle mulige fagter og af væringer op, når det uforklarlige er for tæt 
på. Det spiller også ind at de ikke kan acceptere at nogen kan noget de ikke kan.  
Folk med for meget ego kan ikke holde ud at blive overgået. Den Guddommelige kraft er 
oppe mod mange. Sandheden er ikke for alle, derfor skal vi døje med nogen.   
 
Arbejdet går videre, vi nyder sommeren til tonerne af et hornorkester der øver.  
Vi har det godt. Jeg regner ikke med at jeg behøver hænge ud i samvirket, de kommer 
hvis de har noget. En fra samvirket gik til angreb på os. Christian var der den dag, der er 
en idiot i forhuset, du må hellere gå over og se på ham. Jeg kendte ham som et højrøvet 
fjols der spiller så falsk på klaveret. Han rendte rundt og kritiserede alt og alle og sagde at 
det kunne han gøre bedre. Hjælp os sagde de gamle, vi kan ikke lide den onde mand. 
Nogen af mine ældre græd. Han troede han kunne møve sig ind og overtage, ved at 
kritisere og true. Nels havde sagt han kunne gå over og tale med mig, jeg havde brug for 
gode folk. Jeg smed ham ud. Dem der ikke så optrinet troede på hans løgnagtige 
forklaring. Siden dirrede han når han så mig. Folk der lyver skader sig selv.  
  
Samvirket sendte folk i jobtræning hos mig, uden at sige det først.  
 
Jeg har ikke tid til at være barnepige.  
Dem der ved det er en tidsbestemt placering og gør gavn, er velkomne.  
De andre afviste jeg. En ville have penge til sit projekt. Du kan bruge computeren til at 
søge udstyr. Det er ikke dit, det tilhører fælledskabet. Vi så ham ikke mere.  
En Tyrker ville være selvstendig grønhandler, lige som sin fætter.  
Det fik hans sagsbehandler til at han var god til at arbejde selvstændigt. Han gad slet ikke 
være hos os, han ville have en grøntforretning. Jeg satte ham til at feje gården og hjælpe 
til i køkkenet. Han tog ikke mod ordre fra kvinder, så køkkenet kunne ikke bruge ham. Du 
må gå tilbage til din sagsbehandler og klage. Sig at de har givet dig et helt forkert job. De 
kunne ikke lide jeg sendte ham tilbage, så de kom og tale med mig. De havde hans 
papirer, hvor der stod han kunne arbejde selvstendigt. Han står der, sagde jeg. Han vil 
have en grøntforretning så han kan arbejde selvstændigt, lige som sin fætter. Der kan du 
se, sagde han, kvinde ik forstå mand. Jeg havde talt med ham. Hans fætter havde 10 
børn, han købte forretningen for børnepengene. Det er manden der bestemmer. 
Sagsbehandleren forstod ikke at i en Tyrkisk famille på overførelse er der helt almindeligt. 
Giv ham iværksætter støtte, så får du ham ud af dit system. Det var helt tydeligt han ikke 
kunne tale med en kvinde. Sagsbehandleren forstod hverken hans dårlige Dansk, eller 
hans indvandre kulturen.  
 
I Danmark lever mange af det offentlige, samvirket holder sig på god fod, fordi de lever af 
kommunekassen.  
Som modydelse har de folk i jobtilbud.  
Nogen har de det fint med.  
Jeg skaffer dem penge ved at kapre medlemmer. Det vil de bare aldrig indrømme. 
 
Nu forstår jeg hvad den gamle restauratør mente… ”Nybyggeren” Henry Jørgensen, der 
bad mig passe La Cubana. Du skal lave en ældreklub, sagde han. Lige som OK klubben 
inde ved siden af. Der er styrtende med penge i foretagenet. Du behøver ikke at tænke på 
omsætning. Kommunen betaler.  
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Noget er i orden, jeg går ind for ældrevelfærd. Jeg kan også sagens se at trivsel holder 
folk raske. Hvorfor skulle man ikke gøre noget for dem der har betalt til samfundet med et 
lange arbejdsliv. Det er jo det hele mit arbejde går ud på.  
 
Mit syn giver bare ikke tålelig snak, fordi det samtidigt kritiserer dem der udnytter 
systemet.  
 
Vi har både sol og vind og der er rigeligt til alle i Danmark, selv om der er muren i krogene.  
 
Nogen ville smide de elever ud der gik til undervisning i huset og ikke er medlem.  
Jeg bad Frederiksberg kommunen om reglerne, jeg vidste ikke det førte til at 
Borgmesteren ville se huset. Jeg sørgede for for kaffe og kagebord og indkaldte til møde.  
De gamle der ikke formåede at skaffe nye, holdt fast på man skulle være medlem. 
Reglerne siger at man ikke behøver være medlem.  
Fordi det var borgmesteren der benyttede lejligheden til at se huset og fortælle reglerne, 
havde vi fint besøg af samvirkets ledelse. Jeg havde givet Nels en seddel, så han kunne 
prale af hvor meget vi havde gang i og hvor mange frivillige der stod for driften.  
Det nævnt han ikke, han sagde huset blev drevet fra Griffenfeldsgade. Selv om der var 
løgn, på papiret ja. I virkeligheden nej. Borgmesteren ville have mig med til den årlige 
senior fest på Frederiksberg rådhusplads. Jeg tror han troede jeg var centerleder.  
Nels vidste hvor mange problemer Susanne havde lavet, så der var ingen indsigelser.  
 
På mødet var handelsstandsforeningen bredt repræsenteret. Det var tydeligt konservativt. 
Alt hvad der kunne laves penge på, var taget. De gik efter mig med det samme.  
Vi har ingen penge. Vi har aktiviteter og et hornorkester.  
De ville have en flot Tai Chi opvisning. Kan du klare det? Ja, hvor stor? Så mange du kan 
skaffe. Jeg undersøger hvor mange der kan.  
 
Ved neste møde gav jeg igen som jeg var blevet mødt.  
Tai Chi folkene skal kompenseres for en halv dagløn, for at stille op til en opvisning. De er 
alle folk i høje stillinger så det koster. 
 
Dem der skulle have del i festpengene, havde allerede været der. Det så jeg ved det første 
møde. Jeg var ikke en del af kartellet. Min tilstedeværelse og metode gjorde dem tossede i 
hovedet over jeg afslørede dem, uden at sige det direkte. Du er jo socialist! Hempf#.    
  
Jeg havde Phillip og Axel med.  
Phillip kravlede rundt under bordet og faldt i søvn på en stol.   
Axel ville gerne filme festdagen og samtidigt vise det på et stort lærred.  
De forstod kun det krævede penge til lejet udstyr. Så nej! 
  
Det blev til Hornorkesteret og mig.  
 
Jeg havde Johanne Blædel med, hun var 99 år. Vi viste silkeøvelser og Tai Chi.  
 
Hornorkesteret ville have gratis fadøl. Det fik de.  
Bagefter blev de kritiseret for at være for lystige.  
Jeg syntes de var festlige og leverede meget mere end de var bestilt til.  
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Der var en fra kommunalbestyrelsen, der fra start var utilfreds med mig, fordi jeg sagde de 
gav indtjeningen til teltholderne i stedet for til pensionisterne.  
Han var gas blå i ansigtet, jeg ved ikke om det var af druk eller raseri. 
Sådan virker jeg på nogen.  
 
Andre kunne lide mit arbejde, der kom invitationer.  
Brøndsalen var renoveret og skulle indvies. Her stillede Tai Chi vennerne op, fordi der var 
en helt anden ånd over forhandlingen. Min opgave var at skaffe en køledisk og kager, 
pengene gik til pensionisterne. Arkitekten skabte forvirring, hun ville ses og høres og 
hyldes. Det kan de jo bare gøre. Jeg løser opgaver ubemærket.   
 
På H.C. Ørstedsvej holdt vi fredags Jazz for alle.  
Johannes søn Frits var en festlig mand, han var pensionist. De sure kunne ikke holde nyt 
og nye ud. Det var lidt svært at gøre dem tilpas, når de ikke ville være med til beslutninger. 
Jeg tror det var for meget for dem at se at det lykkedes at få huset op og køre. De kunne 
jo ikke. Johanne har været i huset fra start, hun er glad for at det fungere igen.  
Om morgenen tilrettelægger jeg dagen. Hun kommer og sidder hos mig. Hvem er ham på 
billedet, spørger hun? Det er Babuji. Hun fik billedet, hendes unge hjemmehjælpere troede 
det var hendes boyfriend.  
Der er meget at skrive om Johanne, hun havde et rigt liv i Ø.K. Alle kendte Johanne 
Blædel og kunne lide hende. Jeg taler om damer der var sekretære for de mest 
indflydelsesrige i landet. Hun kendte løsninger, eller kunne sige: Tal med den og den, de 
ved det. Hvis du skal skrive til det offentlige, skal en se det før det bliver sendt.  
Eller, du skal kende kommandovejen.  
 
Vi talte om huset og hvad vi ville med det. Det er brugernes hus, de bestemmer.  
Det er dem jeg rådfører mig med. 
  
Første del af mit træningsprogram tager ca.40 min. så har vi vandpause. Nogle gange er 
husets planer oppe og vende. Mest er det dog sundhed og øvelserne vi taler om.  
Urtelæren blev en naturlig del at tale om og maden. Det er bedst at følge årstiden, selv om 
man kan få mad der er fløjet ind eller kommer langvejs fra med containere. Damerne har 
en sund holdning, jeg lærer en masse. 80% er damer, de holder længere end mænd.  
De mænd vi har bliver godt behandlet. Hornorkesteret rettede op på tallet, en med 
cykelstyrskæg er populær.   
Damerne vil hellere have en håndarbejd lærer end en chef. Det fik de. De bad om en sofa, 
hvis nogen følte sig dårlige. Den blev brugt på skift, ikke fordi de var dårlige, det var dejligt 
at tage en slapper. Her var så hyggeligt nu, de var enlige. 
 
Vi har et månedsblad, det første lavede jeg selv. Det troede samvirket ikke på. Jo jo, vi 
læste korrektur sagde damerne.  
Bjørn var her jo ikke dengang. Bladet var en oversigt over hvad der skete i huset. Jeg bad 
lærerne og afdelingerne skrive hvad de laver. Axel stod for billederne, Bjørn der er 
typograf kunne godt lide første udgaven, den stil holder vi, sagde han.  
Hans kone er håndarbejd lærer, det er et stort område, de lavede origami. De lavede også 
T-shirt med motiver og strikker og hækler. De gjorde klar til Julebasaren, overskuddet går 
til julefrokosten.  
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Min ven Jørgen W Hansen holder sin 60års fødselsdag i salen. Det er det salen er til, det 
åbner for udlejning. Jamen de er jo fremmede, sagde de sure.  
Nels havde $$$ doller tegn i øjnene, det er en god ide.  
Samvirket holdt deres personalejulefrokost hos os. Nej de betalte hverken for maden eller 
lokalet. Huset gav jo overskud. Jeg blandede mig ikke.  
Jeg rydder bare op efter dem.  
 
Omkring april 1998 beslutter samvirket der skulle antages en daglig leder.  
Hvorfor det, spurgte mange. Jeg gjorde det store kontor klar til den nye chef, den ene væg 
var en stor opslagstavle der gav overblik over hvad der skete. Her var reglerne og her var 
ind og udbakke til dem der havde opgaver i huset. Det var nemt at overtage ledelsen alt 
var klart, vi kunne kører videre… Hvis ikke lige det var fordi det frie forsvandt med den nye 
leder.  Han kukkede os andre ude af ”hans” kontor, så forarbejdet var spildt.  
Før kunne alle arbejde her, her er husets bedste computer. 
  
Overfor var der tomme lokaler, jeg lavede et rum Bjørn kunne arbejde i.  
Jeg brugte det om morgenen. En af Tai Chi vennerne kom med en brugt computer.  
 
På et af mine hold, sagde nogle damer: Vi kender ham! Den nye har arbejdet i Valby, han 
er hjemmehjælper. Det er underligt, tænkte jeg. Men lønnen er for lille til at kvalificerede 
søger stillingen.  
Mogens Johansen er den nye chef.  
Han smed mig ud inden året var omme. Jeg forstod ham godt, for ingen lyttede til ham, de 
kom til mig. I skal spørger Mågens! Jamen han gør ikke noget. Du gør det vi beder om.  
 
Han startede med at købe en trailer, hvorfor det, blev han spurgt?  
Til at hente varer på.  
Vi får dem jo leveret. 
Det var en helt anden grund.   
Han var musikker og skulle bruge traileren i weekenden.  
Det var ikke mig der satte spørgsmålstegn ved hans troværdighed.  
Jeg parerede ordre, så godt jeg kunne. Det gamle klaver er falskt, sagde han.   
Ud med det! Han købte et nyt, der er lige så smagløst som dem der står på gangene på et 
hvert plejehjem. Jeg skal nok få fjernet det gamle. Christian sagde det er et godt klaver, 
med jernramme. 3x34 kørte det hjem til ham. Jeg sagde jeg havde givet det til frelsens 
hær. Det er allerede solgt videre. For selvfølgelig var der en der en af hans venner der ville 
have det så snart det var ude af døren.  
 
Jeg har time nu Mogens, jeg underviser. Han afbrød min undervisning, han skulle bruge 
mig. Jeg er ikke din mand Mogens, jeg passer mit. Han kunne ikke være alene. Han stod 
og råbte på mig ude i gården. Hvad er der galt med ham? Spurgte mine damer.  
Du kan se hvornår jeg har undervisning på skemaet. Hvor, hvad, han havde ikke overblik. 
Det var ikke nemt. Jeg syntes jeg havde serveret alt på et sølvfad. Jeg forstod godt han 
ville af med mig, han var overset. Medlemmerne klagede over ham til mig.  
Køkkendamen lagde sig syg, hans måde var anderledes. Ingen måtte komme i køkkenet, 
før hjalp alle til. Nu brugte man en lem der havde været lukket. og der skulle forud 
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bestilles. Han syntes der var alt for meget at vælge mellem. Han fik en af sine gode venner 
ind i køkkentjansen.  
Jeg troede jeg kunne blive ved med at undervise. Mine elever begyndte at sive. De havde 
madpakke med. Hvorfor kan vi ikke få de øl og vand vi kender? Kaffen er også billig. 
Prisen er den samme.  
 
Nu skulle han vise hvordan man holder fest.  
Nej Mogens jeg møder ikke ind i weekenden. 
  
Jeg skulle bruge salen om mandagen.  
Gud ske lov det er godt vejr så vi kan træne ude.  
 
Der var ikke ryddet op efter festen. Mågens fest var for at vise vennerne han var chef for et 
stort hus. Han betalte sit orkester for at spille, han var selv med. 
Det var kun os der betalte, sagde damerne. Ikke hans venner. Her kunne man købe rigtigt 
øl. Vi blev ikke så længe, sagde damerne, det var Mogens private fest. Man kunne se det 
var blevet sent, der var papkasser fra smørrebrødsforretningen på bordene, de har gået til 
den. Der var ingen smalle stæder sagde ham fra hornorkesteret med cykelstyr skæg. Han 
holdt ud til det sidste. Mogens er meget gavmild til musikker venner på husets regning.  
 
Vi planlagde sommerlejr på Tisvilde pensionist højskole, der var 40 tilmeldte.  
De gav hver 4.000 kr. det syntes jeg var dyrt, i betragtningen af at højskolen ikke må tjene 
på aktiviteter.   
Jeg havde været til flere møder med forstanderen.  
Aftalerne var på plads indtil et par dage før. Hun havde været sød at tale med og glædede 
sig til at spise med. Jeg havde fortalt hende om min dygtige kok. Jesper og mig skulle stå 
for køkkenet. Tai Chi venner var med på at komme og lave en opvisning. Alt i den frivillige 
ånds tjeneste. Overnatning og forplejning var nok.  
 
Vi er i sommeren 1998 jeg er 50 år. 
Sådan skulle det ikke blive. Min aftale var at være sammen med deltagerne og sørge for 
dem hele vejen. Jeg kommer med mit eget personale. Kok og oplæsning og foredrag. 
Deltagerne glædede sig, de var med til at planlægge. Vi skulle have Kinesisk inspireret 
mad, grønt og sundt. Der var flere gode stæder i haven hvor vi kunne træne.  
Selvfølgelig kunne mine hjælpere få et værelse, de er jo personaler på opgaven. 
Højskolen tjener på dem.  
 
Da dagen kom, var alt lavet om.  
Da det er mine elever, må jeg prøve at få det bedste ud af det.  
Jeg måtte kun komme 1 ½ time om formiddagen og eftermiddagen.  
Foredragene og aftenunderholdningen blev strøget. Den Kinesiske mad blev til en gang 
boller i karry. Undervisning ude, kunne der ikke være tale om.  
Forstanderen forstyrrede ustandselig.  
Medens vi mediterede, kom hun og klappede i hænderne! Nu skal i ikke sidde og sove.  
Vi klager over hende! Sagde damerne, hun har ikke forstået hvorfor vi er her, hun aner 
ikke hvad her foregår. Højskolen har lavet programmet om, det er ikke det vi betalte for. 
 
Nej Tisvilde Pensionist højskole er et dyrt hotel. I betaler for opholdet, intet andet.  
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Det handler op penge. Jeg får løn for at være her 3 timer om dagen. Da Nels så mit 
program fik han kolde fødder. Der var jo både en kok og andre lærere. Det ville han ikke 
betale for. Så hellere bryde aftalen.   
 
Vi skal nok tænke os om, for en hver klage vil blive tørret af på mig.  
Jeg lover jer at lave en sommerlejr til neste år. hvor vi selv står for det.   
Jeg sagde til dem at for den pris kan vi leje os ind på Sheraton. 
Jeg finder et feriecenter hvor vi kan gøre det for under det halve. 
 
Det var en meget stor fejl af Pensionisternes Samvirke.  
 
Jeg undrede mig over at en forening med medlemstilskud i den størrelsesorden, ikke 
kunne kører. Enhver i den private sektor ville juble.  
Samvirket havde dårlig økonomi, det måtte ingen vide. De reddede æren ved at skifte 
navn. Ud af til er de det samme, det er de også indad til. Der er ikke røget et eneste 
hoved.  
 
Det minder mig om DFDS, her afskediger man heller ikke folk.  
Lige nu er jeg glad for at jeg har holdt mig ude, at jeg ikke er ansat.   
Jeg er en farlig mand, fordi jeg ved noget. Fra start har min fornuft sagt at jeg kun er på 
gennemrejse. Jeg hører ikke til under dem, de må ikke få indflydelse på hvad jeg laver. 
Jeg bruger dem som springbræt. Jeg lærer at kommunekasser betaler for mange 
dødssejlere. Jeg lærte at oprette min egen skole og får den godkendt. Her så jeg mere 
skrivebordsarbejde, end jeg har lyst til. Skolerne er er bare et lønkontor, på lige fod med 
en forretning. Jeg er den vare de sælger. Jo bedre min varer er jo flere vil komme efter 
den. Lige nu er jeg den eneste på markedet.   
 
Samvirket blev aldrig stillet overfor konkurs, det ville være en politisk fallit overfor ældre.   
Med det nye navn: ”Ældre mobiliseringen” fulgte nye penge, der blev sat en streg over 
gælden.  
 
Jeg skulle videre og det kom jeg.  
 
Mogens Johansen bortviste mig!  
Mogens, der skal være en grund. Jeg skal have en skriftligt grund til A- Kassen.  
 
Mogens, man bortviser kun en der har taget af kassen eller har været fuld.  
Jeg drikker ikke. Jeg har ført medlemstallet op fra 13 til 210 medens jeg har været her. Der 
er blevet råd til at ansætte dig.   
Omsætningen er steget fra 16 tusinde til 260 tusinde om måneden.  
 
Jeg ringer til min søster.  
Har du været fuld? Nej! Har du stjålet af kassen? Nej! 
Du må ikke gøre noget, du er bortvist. Sig til dem der ringer til dig at de skal klage over du 
er bortvist til ham der bortviste dig. Er de begyndt at ringe? Ja, jeg bliver kimet ned. Godt! 
Vi har med en berettet bortvisning at gøre, du har en god sag.  
Det er Mogens der skal besvare deres klage, ikke dig.  
Sig du ikke må foretage dig noget fordi du er bortvist.  
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Der blev et drama skrig.  
Beklag jer til pensionisternes samvirke og Ivar Nørdgård, sagde jeg. De har ansvaret.  
 
Eleverne skred, huset stod tilbage med 50 deltagere.  
Nu gik det op for Mogens at han sad og sked i brandfælderne.  
 
Jeg var i FTF-A nu. Det var ikke dem men retshjælpen der kørte min sag.  
Jeg vandt sagen og skulle have erstatning. Men medlemstallet var dalet og HC Ørstedsvej 
havde ingen penge. Samvirket holdt sig ude, hvis sagen rullede, ville der komme 
afsløringer der kørte dem ned. Jeg er ligeglad med dem, men jeg er ikke ligeglad med 
deres medlemmer.    
Jeg sagde ja til en symbolsk erstatning. Jeg ville ikke ribbe op i samvirkets håndtering af 
min jobtræning. Retshjælpen fandt mange fejl, det samme gjorde min søster, hun sagde 
de skulle have en røvfuld. Det er gamle fagforeningsfolk der har taget røven på dig.  
Det ville skade samvirket, hvis det kom ud at de svindlede med kommunekassen.  
Jeg syntes jeg havde lært temmelig meget om arbejdet bag kulisserne og jeg vidste det 
ikke førte til noget med Mogens.  
 
I stedet bygger jeg hold op hos dem der vil have min undervisning.  
De vil have mig i deres eget center. Jeg har et hold på Sankt Joseph, prøveholdet fra 
Rabarberlandet. Damerne fra Nabo-Østerbro baner vej for hold i Odensegade og i 
Kildevældsklubben. På Amager blev der lavet hold, i ældrecenteret i Lyongade og ved 
remissen på Amagerbrogade, her var Kirsten Zwick leder. VOC i Valby, hvor Mågens 
havde arbejdet. Et FOF-hold i Tårnby og Indre By dagcenter fik et hold.  
Jeg havde lært jeg selv skulle finde et lønkontor. Det er skolerne der tilbyder min 
undervisning.  
 
Jeg kontaktede en skole og spurgte om de ville have mine hold?   
Skolelederen hedder Steffen Carl-Nielsen, skolen hedder KOS kultur og samfund.  
De havde mest foredrag og debatter. Men var i gang med at oprette wellness og yoga, så 
det kunne de godt, men der er begrænsninger. Han skulle lige høre min historie, det er 
ikke almindeligt en lærer kommer med hold til en skole.  Hvis jeg kunne få en anden skole 
til at tage det halve, var det bedst. Han kendte nogen af de centrene jeg skulle undervise i, 
de hold ville han helst have. De andre fik Kursusringen,   
 
Nels i samvirket ville gerne have eleverne tilbage. Han kunne godt se at den måde jeg 
arbejdede på nu, gav mere end han kunne tilbyde. Han havde talt med Carl Anker 
Jørgensen i Kildevældsklubben. Her fik de foredrag som indledning til undervisningen.  
Det er debatter sagde Steffen, han tog med, det er godt at være 2 oplægsholdere.  
Debatter giver som minimum, lærerlønnen 6 gange. En time er 45 min, det ved Nels,  
de berømte får meget mere. Steffen har mange skuespillere tilknyttet sin skole. 
Nels kunne godt se at jeg var løbet fra dem. Han havde ikke ventet at det jeg gjorde, 
havde så mange tilhængere. Han vidste også at dem jeg talte til ikke kendte lønnen.  
Den er betalt af 10% puljen, der hører under kultur og fritidsforvaltningen. Jeg er på rette 
spor. Mange tror jeg gør det gratis. Taksten leve op til kommunens debattører. Rigtigt 
mange politikkere får løn oven i lønnen, når de er ude og debatterer. Den slags taler man 
ikke om.  
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Det er min opgave at skabe et bedre samfund.  
En bedre tilværelse for ældre.  
Metoden er ukendt.  
Den vokser ud af mig.  
Tramp spidserne ned.  
Opløs urenheder.  
Genskab balance.  
 
Jeg kan ikke brande de broerne jeg arbejder med. Jeg kan skrive om vejen, ved at antyde 
hvor der kan rettes. De kræfter der styre mig ser ikke på levebrøds politiske forhandlinger. 
De viser enkle løsninger. Jeg skal bare gøre det jeg er sat til. Jeg hjælper ingen ved at 
holde gang i det uretfærdige. Jeg hjælper alle ved at vise hvad de skal gøre.  
 
Mogens ved han fortjener en røvfuld, den frygt må han leve med. Og Nels og andre må 
leve med at de har vist mig de sider der kan afsløre dem. Deres egen samvittighed plager 
dem, ikke mig.  
 
Min opgave er ikke at straffe dem jeg kommer på kant med. Det gør de selv. Jeg ved ikke 
hvorfor jeg er fortrolig, folk letter deres hjerte til mig. Jeg tænker de ikke tror jeg vil afsløre 
dem. Bagefter er de på kant med samvittigheden. Når den har plaget dem længe nok, 
finder de bortforklaringer de kan leve med.   
 
Jeg så i meditation de plager sig selv. Nels-s far, en gammel mand kom til mig i 
meditationen og bad mig om at holde op med at plage hans søn. Mågens kone bad om at 
han kunne få fred. De ved ikke at det’ de har sat i gang, stopper det øjeblik de beder om 
tilgivelse. Jeg har tilgivet og er videre.  
 
Tai Chi vennerne kom til træning samme aften, jeg sagde til dem jeg er bortvist.  
Hvad vil du gøre? Ingenting, jeg er bortvist. Hvad med alle dine hold? I kender dem, de 
stopper ikke, de plager Ivar Nørdgård om at smide Mågens ud og tage mig ind. Men det vil 
jeg ikke, jeg vil lave Tai Chi, jeg vil ikke være centerleder.  
Michael Pedersen fandt lokaler i en skole på Amager, her fortsatte vi.  
Han havde oprettet venskab med Axel og flere af mine elever.  Jeg følte på ingen måde at 
nogen tog noget fra mig, jeg ville have så mange som muligt på banen. Jeg vil have at Tai 
Chi og Qi Gong og meditations øvelser, skal være den mest udbredte træningsform blandt 
ældre.  
 
Ingen ved nok om øvelserne, derfor skal de trænes og øves af så mange som muligt.  
Det er den eneste måde de kan udvikles og udbredes på.  
 
Jeg skammer mig ikke over at sige jeg er bortvist. Jeg har ikke gjort noget forkert. 
Min historie er bedre end dem der bortviste mig. Jeg har vundet sagen og kunne slæbe 
dem gennem sølet og gjort det virkeligt pinligt for pensionisternes samvirke. Det syntes 
min søster jeg skulle. De har da taget røven på dig. Jeg har også fået noget, jeg har fået 
en organisation af ældre der går ind for det jeg laver. De kom ikke for Pensionisternes 
samvirke, de kom for mig. Det skjuler jeg for mig selv, det er ikke gået op for mig.  
Det bliver fortalt på en pæn måde. Lederen af Sankt Joseph Johanne siger: Vi vil have dig! 
Vi vil ikke have hverken Pensionisternes Samvirke eller andre ældre organisationer, 
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foreninger, eller skoler ind i huset. Det giver kun vrøvl og problemer, så snart de er inde, 
sætte de sig på lokaler. Johanne havde tidligere sendt mig over i Rabarberlandet, hun 
kendte min historie. Min kone Marianne arbejder på Sankt Joseph, vi gør fælles front for at 
gøre livet bedre for ældre. Tal med Vesterbro Settlement, sagde hun, de har en 
sommerlejr.  
 
Jeg opdager hurtigt at FTF-A slet ikke kender aftenskolernes sæson arbejde. Nu skal jeg 
bokse med dem der skal hjælpe mig. Frivilligt arbejde modregnes eller straffes med 5 
ugers karantæne. Jeg måtte finde en vej til holdet på Sankt Joseph. Jeg betaler en 
symbolsk pris for at være der, så er det mig og ikke skolen der har lokalet. Min 
undervisning er mit lønkontor.  
 
Uge 25 1999 
Jeg holder sommerlejr som jeg har lovet året før. Jeg vil vise det kan gøres billigt.  
1.300.- kr. pr. deltager. Jeg er en anden organisation, fordi jeg ikke er en organisation. 
Dørene åbner, det er nok at ville gøre noget for ældre. Jeg ved ikke om jeg kan sige at 
lærerne stod i kø for at være med. Det er derfor jeg ikke kan sige det er mig alene. Jeg 
sørger for det sker, men der er altid andre med. De ældre er selv med. Brug Amager Bus 
sagde Inger, de er de billigste, dem bruger hun. Selvfølgelig skal vi med bus, der vil blive 
talt om os. Nels kan ikke holde ud at vi selv kan. Bussen kører fra Sankt Joseph kl.10 og 
er i Hønsinge Lyng til middag. Vi er klar med Frokost og indkvartering.  
Vi var 6 Tai Chi folk til at undervise. Vi var 3 i køkkenet.  
Det er en stor sommerlejr, det jeg gør, kan ingen stable på benene. Hvis Nels ville lave det 
samme, skulle han betale løn til lærerne. Vi gør det frivilligt, men ikke for ham, det gør 
ondt. Han skulle have sagt ja sidste år. Nu ser han hvad han har mistet.  
 
Johanne Blædel ville bo i børneafsnittet, her kunne hun nå gulvet, toaletterne var mindre.  
Der var kun en der brokkede sig over værelserne, det er jo en feriekoloni! Du får 
lejrchefens hus! Hun havde vænnet sig til at brokke sig, det var blevet en livstil. Det var lidt 
svært her, når der hele tiden var nogen til at varte hende op og alle andre var glade. 
Hendes mand var tilfreds, det gjorde det ikke bedre. Han var meget glad for Jespers mad. 
Nu brokkede hun sig over at være lukket ud af sammenholdet, fordi de havde fået deres 
eget hus.  
Lejerchefen Basse var glad for os, du spiser da med, sagde Jesper.  
Basse boede i nærheden, han skulle bare se hvordan det gik.  
Jespers kone Barikisue var med, hun er så smuk, hun kommer fra Ghana. 
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Pricilla Barikisu Larsen.           Christian Dawids                     Johanne Blædel 99 år 
 
Filmskolen Christian arbejder for, kom og laver reportage. De unge filmfolk øver sig.  
 
Det er nemt at se vi har det godt.  
 

   
 
 Vi træner indre smil og helende lyde, vibrationer påvirket organer.      
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Lærerne der er med, laver opvisning.              Christian og Michael  
 
Torsdagen er der festaften, vi skal hjem om fredagen. Der kom flere Tai Chi venner og 
laver opvisning. Min søster Alice er med, hun har sommerhus i nærheden. Vi holder en 
dejlig fest med optræden om aftenen. Orkesteret spiller Jazz og Blues, Grethe elsker Jazz, 
vi spiller nogen af de bløde numre. De andre aftner læser Susanne Bjertrup historier.  
 
Selvfølgelig blev der talt om vores sommerlejr. Hvorfor laver han det ikke hos os? spurgt 
Nels. I sagde nej til ham sidste år! I har smidt ham ud. Mogens kan ikke få HC Ørstedsvej 
op at kører op samme måde som han kunne. Sladren går og jeg for den fortalt.  
 
Den evige oversygeplejerske Inga er frivillig i Betania hjemmet. De har et feriecenter der er 
nabo til Setlementets sommerlejr, den er for voksne og familier. Det passer bedre til os, 
dem taler vi med og får samme tid neste år. uge 25 er ugen før sæsonen og derfor 
billigere.  
 
 
1999 Jeg er på kursus med Wee Kee Jin og Jek Sing On.  
 

    
 
Der bliver vist en detalje der får modstanderen til at flyve.  
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År. 2000  
Der sker så meget, murens fald, sovejets opløsning. Frihed mange skulle vende, sig til.  
Og en frygt for at computer verden ikke kunne skifte til det nye århundrede uden en masse 
digitale problemer. Råb ”frygt” og du kan lave et kæmpe salg. Du er først fri når du ” ikke” 
frygter at al dit ”private” sammen krads forsvinder.   
 
På samme tid strammer stemningen i Sahaj Mark til.  
Chai kan ikke holde til sladren om at nogen tager til Indien og besøger Sister Kasturi.  
Han forbyder alle at besøge hende. Jeg købte jeg bilet da jeg fik hans besked.  
Jeg kan godt forstå ham, hvad skulle han gøre ved sladren. Jeg ville lade som ingenting.  
  
Birte skrev til Sister, og sagde hvad Chai havde sagt og spurgte om vi måtte komme.  
Vi fik svar at vi var velkomne den 16. oktober 2000 i efterårsferien. 
 
Jeg skal nok skrive om sommerlejren 2000 under det her afsnit.  
Vi er i gang med tidsrejsen.  
Nu er det tredje gang jeg holder sommerlejr og det betyder det er en tradition. 
  
 
Vi var en lille gruppe der tog afsted til Indien.   
Elsebeth, Birthe, Kurt og Jette, Barni, Kirsten, Torben og Carsten og mig.  
 
Barni og Birthe havde været der nogle gange alene. Barni hedder rigtigt Henrik Karlsen. 
Han er terapeut og laver behandlinger hvor han bruger meditation.  
Han spørger ikke nogen om noget.  
Jeg har mediteret med ham flere gange, i mindre grupper i hans klinik.  
Han siger:  
Du skal bare sætter dig i meditation, så går det i gang af sig selv, han gør ikke noget.  
Hvis folk ikke kan tåle mit arbejde, er det deres sag.  
Han kalder Birthe og Elsebeth for Cirkus Haugård, de kan finde noget på alle andre end 
dem selv. Han lader sig ikke sårer. De er ikke uvenner, han retter sig bare ikke efter deres 
kritik. Han tager ikke penge for meditation.  
  
Senere giver Sisters svar:  
Der er ingen regler.  
Hun svarer på spørgsmål og viser hvordan ved at overføre svar gennem transmission og 
tale, Hun gør det hun siger. Hun transmittere hele tiden.   
Ved den første sitting fredag aften kl.19, fik jeg svar, eller nærmere vist hvordan jeg skal 
bruge et punkt i nakken som indgangen til midten af centeret. Jeg har ikke spurgt, det kan 
jeg ikke finde ud af. Svaret kommer alligevel.  
Birthe tør ikke bruge punktet, så dør man, siger hun. Man dør ikke, man giver slip og bliver 
derved forenet. Man giver også slip og bliver forenet i nærheden af Sister. Jeg forstår godt 
angsten hos nogen.  Men her har jeg ingen angst.  
 
Sister siger: Jeg gør ingenting, alt kommer fra Babuji.  
Ja, men uden hende kan vi ikke modtage hans transmission. Uden hende kunne vi ikke 
lærer det. Hun fortæller rækkefølgen hun bruger under meditationen. Hun drukner os i 
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Divine beauti of Babuji Maharat, i Babujis kærlighed. Hun holder os her til hun kan se ham 
i os. Hun bliver ved til kun følelsen af Babuji er tilbage. Og kalder os frem igen inden hun 
afslutter sitingen med et OHM.  
 
Først gør hun os gennemsigtige. 
Så fylder hun os til hun kan se Babuji i os.  
Så skyller hun væk til kun følelsen af Babuji er tilbage.  
 
Vi er i skole, vi oplever en Mesters måde at overføre viden på.  
 
Jeg sov ikke ret meget, vågnede ved 5tiden, mediterede en times tid, badede og gjorde 
mig klar til morgenmaden kl.7.30. Vi var hos Sister Kasturi fra 9 til 12 og fra 16 til 19. 
Timerne mellem var til restaurant besøg og indkøb og bare nyde det.  
Hotellet, Hotel Carlton, ligger i en stor smuk lukket palme have. Der er mur om og vagter.  
Her er en gennemsnittemperatur på 37 grader, i oktober. Det er forunderligt at opleve 
samme temperatur uden på kroppen som inde i kroppen.  
Jeg brugte meget tid på at pleje mine myg stik. Jeg havde endnu ikke lært de dufte at 
kende der holder dem ude. I stedet brugte jeg hvad jeg kunne få fat i og byttede mig til hos 
rejsefæller. De få gange jeg satte mig til at skrive på tarassen foran mit værelse, kom der 
nogen og ville snakke. Det er ikke en terrasse, det er en høj bred søjlegang. Det er en 
meget gammel bygning, der er bygget så værelserne kan holde sig så kølige som muligt. 
Der er vifter i loftet og der er højt til loftet. Det minder mig om tusind og en nat.  
 
Hotel Carlton har været harem. Den yderste søjlegang giver adgang til flere værelser der 
ligger efter hinanden. Første værelse er en gang som søjlegangen udenfor, der kan slå 
dørene op når ”Navappen” Han er konge af området og skal kunne besøgte alle sine 
koner. De bor i ”lejligheder” der har værelser der går indad fra gangen. Her er 5 værelser 
efter hinanden, når man tager gangen med. Det inderste er baderummet.     
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Der er et omklædningsværelse før baderummet. Her bor jeg alene til 200 kr. pr. 
overnatning. Der er ret meget plads. Birthe og Elsebeth deler, de går og hygge skændes. 
De bor på 1. sal. Carlton er også et bryllups Hotel, det betyder her er fest i weekenden. 
Der er en kæmpe sal inde, men det foregår mest i parken.  
Overfor er Botanisk have, den bliver også brugt til yoga og motion. Det foregår meget 
tidligt, inden det bliver for varmt til at rører sig. Jeg tager mig af Birthe i fritimerne om 
eftermiddagen. Mit arbejde med ældre og alt hvad jeg har lært af Marianne og hendes 
arbejde med demente, siger mig der er noget galt.  
 
Før beslutningen om rejsen, havde jeg ikke tænkt på kronsjakret.  
Op til vi skulle afsted blev det aktivt, som da Babuji kom til Danmark. Sister Kasturi sagde: 
Folk får det der skal til og det de kan tåle. Babuji er i alt, han er her hele tiden. Ånden eller 
atmosfæren han er forenet med, er om os. Han kan gøre at vi mærker ham tydeligere. 
Vores opgave er at smelte sammen med ham, så han kan arbejde gennem os. Babuji er 
forenet, når vi følger ham, følger alt andet med. Der er en vejledning vi ikke forstår, men 
meget gerne vil være sammen med. Hvis du skubber den fra dig, forsvinder den.  
 
Sisters bror P.D. lejer med ord:  
Sind i sum.  
Ai i you  
You i all  
Jeg skrev noter.  
Jeg blev mindet om at jeg havde tanker i den retning da jeg skrev sangen om Sahaj Marg 
og Babuji.  Babuji i mi, vi i Babuji.  
  
Tidspunktet for vores ankomst var planlagt efter dem der kom efter. Der kom hold efter 
hinanden fra syd Indien. Basket kaldte de grupperne. Vi havde vores tid alene med Sister 
og fik tid med den større gruppe. Gruppens leder og et par hjælpere, var sendt i forvejen. 
Det gjorde vi kendte programmet. Temaet var om toppen af hovedet, ”antennen”. Den gør 
sammenkoblingen nemmere.   
 
For mig gjorde det at jeg kunne komme tættere på og mindske modstanden.  
Der er støj i Indien, sproget er nyt, selv om de taler Engelsk, er det med en anden lyd.  
Der er mange nye spirituelle ord. Jeg føler jeg forstår det der ikke bliver sagt, når 
meningen bliver overført. Sister har en meget sød stemme når hun taler om Babuji.  
Nogle gange er den så lav at den er uhørlig.  
 
Birthe er kærlig, men jeg er ikke Birthe, vi har hver vores måde at være på.  
Birthe har været lærer for de mindste hele sit liv. Vi er voksne Birthe!  
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Jeg er her for at lære noget, jeg er i skole. Hun ter sig som om hun er skolen.  
Hun retter mine noter: Sing a song… får hun det til, hun har ikke hørt efter og ikke forstået 
hvad det går ud på. Hun og Elsebeth styrer os voksne som var vi børn.  
De andre er glade for at jeg siger fra. Nej i skal ikke holde mit Pas og penge.  
Passet skal være i pengeskabet i receptionen! Ja, hvis vi selv vil have dem til at opbevarer 
det. De får ikke mit og slet ikke mine penge. De er begge utroligt dårlige til at organisere. 
Jeg kan gå ud på gaden og stoppe en taxa eller en Rischau, sværere er det ikke. Hvis jeg 
vil have ham til at hente mig, gør han der. Jeg kan bede portvagten om at gøre det.  
Birthe og Elsebeth gør alt så besværligt. Folkene i receptionen er ikke service mindede. 
Jeg får en fornemmelse af at de kun tror de er vigtige hvis de kan få nogen til at vente på 
dem. Min profession vurderer og viser løsninger. Men jeg vil ikke overtage styringen. 
Noget skal de have lov til at bestemme og det er så her cirkusset begynder. Med en evig 
snak om småpenge og toiletpapir. Jeg prøver at glatte ud. Vi kan mødes i restauranten 
efter. Det splitter deres samkørsel og får snakken om småpenge i gang igen. Vi behøver 
ikke gå i flok og jeg betaler ikke forud til hverken Birthe eller nogen anden.   
Indere bruger ikke toiletpapir, de vasker sig efter. De er mere renlige end os på det felt, jeg 
lære hurtigt at bruge grejet. Ligesom på andre rejser sørger jeg for at have nogle servietter 
på mig eller i tasken. Jeg køber også nogle ruller i supermarkedet. Jeg syntes det er pinligt 
at gøre andre opmærksom på ens fordøjelse. Jeg ser nogen af dem skabe umanerligt 
pinligt kaos fordi de er så nærige og uden dannelse at de er til at grine af.  
  
Henrik Carlsen og nu mig, gør at Birthe og Elsebeth mister kontrol over flokken. Han vil 
ikke en gang bo på samme hotel. De vælger det billigste. Jeg forsøger at finde fodslag, 
men må sige fra flere gange, fordi det er mod min sunde fornuft. På mange områder er jeg 
overbærende, Birthe er gammel, hun skal beskyttes. Noget siger mig at jeg skal være der 
for hende, helst så hun ikke opdager det. Hun er tit dominerende, så meget at hun er uden 
filter. Hos Birthe bekymrer det mig. Hos Elsebeth er det noget andet, hun tromler og 
kræver uden hensyn. Hun behøver ingen beskytter, der er snare andre der skal beskyttes 
mod hende. Det gør jeg så ved at sige fra.  
 
Kurt og Jette har været i Indien flere gange. Jeg opdager jeg ikke kan spørger dem om 
erfaring. Jeg kan se på de høflige Inderes kropssprog at de ser noget, jeg ser. Kurt minder 
mig om Tati, han går med høje skridt og albuerne bagud som en fugl. Han er meget længe 
om at tage billeder. Fotografere du ikke, spørger han? Jo, jeg prøver at finde naturlige 
motiver. Det er nu meget godt vi har ham, ellers var der ikke gruppebilleder. Han venter så 
længe på det gode billede at smilet krakelerer. Vi kan nå at tale ud af mundvigen inden 
han er færdig. Han fortæller det er en meget hurtig film, det får nogen til at sprutte af grin.  
Kurt er et levn af flip kulturen, han er tegnelærer, Jette er bibliotekar. Når de siger noget 
høre jeg de aldrig rigtigt har gidet gøre noget af dem selv. De er i pæne stillinger, så jeg 
forstår ikke rigtigt at de vender femøre. Alt her er billigt, vi kan få lavet billeder for en 
tiendedel af derhjemme. Alt er til en tiendedel af hjemme. Jeg forstår ikke de er så 
nærrige? Det er rejsen der koster, ikke opholdet.  
Sister vil ikke have penge, jeg køber nogen bøger af hende. Hun spørger om jeg vil sælge 
dem? Nej det er gaver.  
Elsebeth køber, for at sælge dem, det lægger hun ikke skjul på. Hun trækker andre i 
forlegenhed ved at bede dem køber til hende. De fleste af rejseholdet slæber bøger for 
hende, de har også lagt ud. Jeg vil ikke være efter hende, men jeg syntes hun burde være 
et forbillede. Det er jo det hun udgiver sig for.  



 59 

I kan lige så godt få det hele med, hun har ikke betalt for rejsen.  
Det har vi andre, vi fik gruppe rabat, rabatten betalte Elsebeths rejse.  
Derfor syntes jeg hun skulle vise lidt ydmyghed overfor rejseholdet. Jeg holder af hende 
og vil hende det godt. Det er ikke kun mine tanker, det er det de tanker de andre ikke tør 
sige til hende, der kommer ud her. Skal vi virkelig stå model til at hun tromler uden hensyn 
til andre. Den snak fylder blandt os.  
 
Elsebeth stiller spørgsmålstegn flere gange når der blive spurgt til selve læren.  
Svarene er noget andet end hun venter. Sister siger læren er for alle.  
Det passer ikke Elsebeth, at alle må praktisere. Hvordan skal hun så kunne bestemme 
over de andre? Alle der har kontakt til Babuji må udbrede hans lære. Den kontakt har i når 
i mærker ham i jeres hjerter.  
Vi har alle sammen været fuldstendig druknede i ham under hele opholdet.  
Vi har været blæst omkuld af hans udstråling.  
Elsebeth bliver ved. 
Ja men de nye skal have 3 individuelle sittinger af en der har papir på det!  
Nej Elsebeth!  
Vi bliver undervist i at vi selv kan tage ansvar, vi behøver ikke papir.  
Elsebeth bliver ved:  
Og det må ikke koste noget!  
Rigtigt:  
Du må ikke tjene på det, for så risikerer du at gå efter penge i stedet for at videregive 
transmission.  
Penge har ingen værdi der hvor transmissionen kommer fra. 
Ja men præceptor chippet Babuji skrev til dem han valgte som præceptore?  
Det er et Europæisk fænomen at ville have et papir til at udmærke sig med.  
Det behøver man ikke i Indien, her kan man mærke hvem der har det i sig.  
Energien der finder sine budbringere, skriver ikke til dem, den handler gennem dem.  
Du mærker tydeligt når der bliver arbejdet gennem dig.  
 
Det er en anden måde at lære på når Elsebeth er i nærheden.  
 
Elsebeths begejstring og overtales evne er enorm. Der er så meget power i hende, at når 
hun taler om Babuji, sender hun så folk bliver blændede. Der er ikke tvivl om hun er 
spirituel. Det er der heller ikke om Birthe. Sådan er de bare og det må vi leve med.  
 
Jeg vil have så mange som muligt i gang, tiden er knap. Når folk begynder at tale om 
meditation som spirituel træning, går det fremad.  
 
Jeg er bange for at vores Jord tikker mod enden, menneskenes indsats skal være langt 
større. Der er ikke plads til forfængelige stridigheder om hvem der må vise hvem hvad der 
er rigtigt. Vi skal i stedet takke dem der gør noget.  
Der er så mange der ikke tør at komme frem, derfor er de nemme at holde tilbage. 
Følsomme mennesker er netop følsomme. Jeg vil opfordre dem der lader sig holde nede, 
til at gøre noget for at udbrede kendskabet til Babujis lære. Og jeg vil gå i rette med dem 
der skræmmer andre for at binde dem og holde dem væk fra at gøre hvad de finder rigtigt.   
 
Har i nogen spørgsmål, spørger Sister efter vi har mediteret.  
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Hun kan høre hvor deltagerne er på svarene. Det ved hun i forvejen, det er for at 
deltageren finder sig selv, overvinder frygten for at sige noget. Nogen er for 
tilbageholdende, andre er for frembrusende, andre har andre sider der hindrer dem 
adgang. Hun gør det for at dæmpe deres ego. Når der kommer ord på, hører de deres 
egne tanker. Det høres også hvis ikke det er deres egne tanker. Så kan Sister hjælpe, hun 
spore sig frem til at få folk til selv at sige, elle indse hvad de døjer med.  
 
Vi sidder med hende en gang alene under forløbet. Her siger hun hvad vi skal arbejde 
med. Samtidigt fjerner hun det der har tynget os.  
 
Dem der har brug for noget og det har vi har alle sammen.  Får individuel vejledning.  
 
Sådan fungerer seminaret. Vi får så meget, hvis ikke den direkte overførelse var der, 
havde jeg mistet meget. Overførelsen opnås ved at være koncentreret. Er du fraværende, 
er der ingen ting. Jo du kan hører larmen omkring dig og et sprog, Indisk Engelsk, du skal 
anstrenge dig for at hører og forstå.  
Sister prøver at få os til at forstå at når vi er i tilstanden Dewine Buty of Babuji Maharat kan 
vi. Det er følelsen inden i os selv vi skal gå efter. Sindet i summen. Her er du modtager. 
Bliv kun der, fald ikke ud, for så er der udfald i det du får. Kalkulationer og ego blander sig, 
dine tanker skaber besvær. Du skal selv gå væk og give plads til Babuji i dit hjerte, sæt 
ham foran dig og inden i dig og lad ham være dig, så du kan forstå hvad Sister prøver at 
lære os.   
Sister kan, fordi hun er placeret i midten af centeret, det er os der ikke kan.  
Hun forsøger at gøre os tydelige. Vi skal selv være med.  
Derfor siger hun det rigtige. Ikke det der passer bedst til hvor vi er, ikke det der betaler sig 
bedst for dig. Hun siger det der er rigtigt for alle.  
Du skal træde tilbage og stille Ham i forgrunden. Derved opløser du de egoistiske tanker 
der hindrer dig adgang.  
 
Vi er inde i maskinrummet og ser hvordan en spirituel person af en høj kaliber arbejder. 
Det er en meget speciel viden jeg lægger på bordet. Det der bliver givet her, er ikke 
tidligere fortalt. Hele seminariet, opgaven der består i at være et med, er en del af 
sommerens seminarer. Det føles bare så personligt, for mig alene. Det er det ikke, det 
bliver givet til alle der besøger Sister, denne sommer, så de føler de fik noget helt specielt. 
Sister Kasturis familie, hendes søster Kesar og bror P.D. ja selv børnene er med.  
Om fredagen kommer tilhængere fra byen og er med. Huset er fyldt og udenfor og langt 
ned ad gaden sidder folk med. Det er så dejligt når Sister giver meditation, siger de.  
Vi forstår slet ikke den Indiske kultur. Vi er så langt bagud på det åndlige område. 
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Jeg sad og talte med en Richaw kører, billede 1, udenfor Sisters hus, billede 2.  
 
Han havde set de cykelgear vi har i Europa, det gør det nemmere. De andre troede jeg 
kunne Hindi… han taler kun hindi, som de fleste fattige Indere. Hvordan kan du tale med 
ham? Ja hvordan? Barni havde lovet sin Richaw kører et par sandaler, inden afrejsen.  
De talte fint sammen, selv om han ”kun” taler hindi.  
 

     
 
Her ser I ”Barni” Henrik Carlsen og Elsebeth, de er oppe ved Sister og tale.    
 
Jeg vil gerne vise at der virkeligt er mange hos Sister om fredagen. Vi er i gårdhaven. 
Folk sidder på gange og trapper og i den lille have foran huset og på vejen foran huset. 
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Jeg var også oppe og tale, jeg afstod at Elsebet skulle tolke for mig. Det var bare en kort 
præsentation. Mit navn er Viggo, jeg har fulgt Babuji siden 1970. Han sendte mig til Birthe 
og Elsebeth. Han sagde han ville undervise mig gennem dem.  
 
 
Mine tanker før rejsen var om jeg blev rykket et stade op. Det blev jeg.  
Jeg har tydeligt mærket at blive rykket fire gange i min tid med Babuji. Det er ikke uden 
smerte, i det foregående har jeg beskrevet hvor bange jeg var. Det var så underligt at 
opdage at blive brugt. I det hele taget at opdage der er en spirituel verden. Prøv at tænk 
på al den angst der er for at blive afsløret bare ved at antyde der er mere mellem himmel 
og jord, end vi forstår. Det tager tid at opbygge den styrke det får en til at stå frem, for det 
vil hagle ned med modstand mod sandheden. Jeg har ikke fortalt mine tanker, ikke 
engang blandt de gamle søgende. Her er mere modstand og jalousi end forståelse.  
Du bliver gjort til grin hvis du siger du kan mærke transmissionen tydeligt. Tydeligere end 
andre registrerer den. Selv om den er der længe før vi mediterer. Det vil være at vise sig 
på en helt forkert måde, der skal ikke så meget til. Angrebet er lige foran, fordi det er 
sjældent at få anderkendelse. Jeg kan skrive om det jeg føler og mærker, men hvis jeg 
ville sige det i en samling Birthe eller Elsebeth styre ville jeg blive afbrudt inden første 
punktum. Det vil være at gå over stregen. Jo jeg kan godt tale med Birthe og Elsebeth 
alene om at der var en dejlig transmission, kunne i mærke at den var der før vi gik i gang?  
Men hemmelig viden er hemmelig videt.  
Man lærer at holde sin kæft, til det rigtige tidspunkt, eller til der er vokset så meget styrke 
frem at du ikke har behov for at sige noget.  
 
Jeg skriver for at dem der mediterer for sig selv, skal vide at de gør det rigtige.  
Bare et billede af Babuji kan fører jer sammen. I vil udvikle jer hurtigere end i tror.  
Og vi har virkelig brug for jer. Vi har brug for alle jer der kan transmittere for at opløse alt 
det skidt der bliver lukket ud. Det vil påvirke tankegangen, derved ændre vi os gradvis til 
bedre mennesker.   
 
Kald det hvad i vil! Natur helbredelse… Der er ingen regler.  
 
Vi lærte at bruge toppen af hovedet. Herved trækker vi signalet ned oppefra. Jeg tror alle 
har set Buddhist munkenes lille antenne på det skaldede hoved. Det er ikke alle 
munkenes opgave, kun de munke der træner det stade vi er ved her. Hos dem bliver der 
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ikke valgt hvem der må og ikke må. De bliver øvet i at kunne.  Bagefter skal de videre til 
næste stade.  
 
Taknemmelighed for at kunne, for at kunne modtage og sende, overgår alt.  
Bevidstheden om at blive brugt og stå til rådighed når der transmitteres, er enorm.  
Om det er mig eller andre der styre, betyder ikke så meget for helheden. Men er der 
mange der gør det, bliver det bedre. Verden er på vej ud af kurs, det er kun hjælperne på 
Jorden der kan få os tilbage på sporet.  
  
Sister fortæller at hun holder et billede af Babuji foran sig når hun mediterer.  
Den der giver sittingen, for vi skal have nye ind, kan meget nemt blande sine egne tanker 
eller sin person ind i det der bliver overført. Det kan du ophæve ved at Bruge Babuji.  
Du bliver stærkere og de nye lærer det.  
 
Du vil længtes som et barn der har mistet sin mor og blive lige så glad når du bliver fundet.  
Din træning består i at gøre dig fri for tanker og være i tilstanden Dewine love of Babuji 
Maharat. Sammen med følelsen af ham. Tilstanden af relation, kalder han det. Der er 
mere. Efterhånden som du bliver skyllet igennem og fyldt, er der plads til mere. Det der 
bliver skyllet væk, kommer ikke igen. Du bliver renere og renere og mere og mere dig selv.  
Vi er afhængelige af hinanden, vi kan ikke alene. Ikke endnu. Vi skal finde nogen at følges 
med. Vi renser hinanden. Indtryk fra tidligere liv har sat sine spor i os, vi ved ikke hvorfor 
noget plager os. Det kan være skræk for noget der ikke rører andre. Jeg har aldrig være i 
nærheden af en slange, alligevel er jeg bange for dem. Eller noget andet, Ild, Vand, 
højder, åbne pladser, store menneskemængder… Her kræver det en mester, en person 
med en høj kapacitet, at nå ind. Derfor sender vi nogen elever videre. Jeg er sendt videre 
til Sister Kasturi. Godt nok af egen fri vilje.  
 
Søg og du skal finde, det er på en måde begyndelsen på et nyt liv.  
Nogen vil kalde det starten på genfødsel. 
Jeg er glad for at jeg fandt dig. Babuji vil sige, nej, jeg fandt dig. Du var i en tilstand hvor 
du havde brug for hjælp. Hvor du oprigtigt søgte Gud om hjælp. Hvor dit ego trådte tilbage 
og dit virkelige jeg kom frem. Der bliver du synlig i den spirituelle verden. Du kan opleve 
det i glimt, til at begynde med, senere vil du søge tilstanden permanent. Er du så heldig at 
finde en Mester der vil hjælpe dig, finder du din vej. Det tager tid, men du er nok lige glad, 
for det er bedre end det du har. De indtryk du har i dig fra fortiden, vil virke som tyngende 
støj. Kun en Mester kan hjælpe dig af med de indtryk.  
 
Når du opdager du bliver brugt, bliver du glad og ydmyg. Der er mening med livet.  
Selv i begyndelsen når du er på din vej, virker det uvirkeligt. Du gør jo ikke rigtigt noget, 
det er en påmindelse om at være vedholdende. Du kan få vist noget i starten du ikke er 
kommet til endnu. Det er også for at få dig til at blive på sporet. Når du lytter til andre, kan 
du være så heldig at de fortæller deres spirituelle oplevelser. Her må du forstå det er deres 
vej, deres forbindelse. Vi har hver vores forbindelse til Mesteren.  
 
Jeg skulle blive gammel før det virkelig rykkede.  
Jeg vidste det, jeg havde set det, jeg var bare ikke klar tidligere. Jeg skulle have så meget 
mere uddannelse ind under huden før jeg blev rykket. Jeg tror jeg ville have reageret 
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meget voldsomt hvis jeg var blevet presset før jeg var klar. Selv inden blev jeg reddet 
mange gange af forsynet. Der er holdt en hånd over mig hele vejen. Siden han fandt mig.  
 
Hvorfor var det ikke mig der blev belønnet, eller forfremmet eller vandt?  
Lidt længere fremme ser du tydeligt hvorfor. Jeg er opdraget til at holde af alle, karriere 
stige og rangstige har et mål der for de fleste er stræben efter toppen af samfundet.  
Min top er usynlig for de fleste.  
Jeg bliver sendt ind når der er noget galt og går ubemærket når det virker.   
Det samme gør de mennesker der kommer i lære hos mig…  men der er vi ikke endnu, det 
er først om 1500 år. Til den tid er det gået op for folk at vi er i det spirituelle år. tusinde. 
Jorden har stadig mange ar efter forurening. Vi har en anden energi og et andet samfund. 
Verdi måleren er på viden og særlige evner, ikke på penge.  
 
Jeg sætter mig ikke ned og ser på hvad der sker derude. Fremtiden er her, der er vigtigere 
at dygtiggøre sig her og nu, det er den viden og de evner der skaber den fremtid der lære 
os at leve i balance med naturen.  
 
Det er ikke en Munk der er ekspert i kampsport der sætter tingene på plads.  
De kundskaber skal nogen igennem, før de får de virkelige evner. Babuji er ved at skabe 
personer der kan tåle de opgaver han sætter dem til. Det kræver lige så meget mod at 
lave politiske løsninger som at gå i krig. Du skal kunne leve i krig, på flugt, under meget 
stort pres. Samtidigt med at du løser opgaver. I kan godt se vi har lang vej.  
Sig tak for den modstand du får, det bringer dig videre. Det gør dig stærkere, det bringer 
dig meget tættere på din Mester. Når du har ham som partner kan du ikke gøre noget 
forkert. Ja, det vil sige det kan du, men det er så her du har ham som rådgiver. Du har en 
at græde ud ved, for du vil få tæsk, mange tæsk, til de preller af på dig. Når han bryder 
igennem i dig, trækker fjenderne sig. Ikke fordi han straffer dem, næ fordi han afslører 
dem. Han hænger ikke nogen ud. Hans udstråling gennem dig, påvirker dem til at se og 
mærke hvad der er rigtigt. Nogen tror det er deres egen ide, det er fint nok hvis deres ego 
får dem til at gøre det rigtige. Det der er rigtigt passer til alle. Eller de tilpasser sig fordi det 
er godt.  
 
Jeg tænker der er ved at blive lavet en forbindelse mellem den spirituelle verden og den 
materielle. Der vil blive meget ævle og kævlen, fordi vi er mennesker og der bliver arbejdet 
på gennembruddet nu. Når alt det er skyllet ud, komme billedet til syne. Det er ikke et 
billede, det er noget vi mærker. En utrolig power, kærlighed på så højt blus at energien 
kan bruges. Jeg ved ikke hvordan, men det er meget store kræfter. Jeg har fået vist så 
meget jeg ikke forstår, de fleste vil sige det er en livlig fantasi. I alt hvad der er rigtigt, er 
der en udvej for tvivlere. Nej nej jeg kan ikke mærke noget, kroppen snore og jeg er varm 
om hjertet, men jeg kan ikke mærke noget. Lidt længere fremme forstår vi og smiler når 
nye kommer til. Der gik flere år før jeg kunne mærke noget. Det var bare så rart at lave 
øvelserne, jeg havde det så godt bag efter.  
 
Billedet af gruppen. 
 
Fra venstre: Kurt, Elsebeth, Torben, Sister Kasturi. Birthe, Jette, P.D.s kone, Kesar, 
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Under: i midten Viggo, på billede 2 Carsten, Saxi barnebarn, Kirsten, Nemet barnebarn.  
  

      
 
          Barni.  Carsten og Sister                  Viggo og Sister 
 
Meditation forbereder os på at kunne håndtere det værst tænkelige.  
Den tid vi lever i har store udfordringer, de bliver større og de er menneskeskabte.  
Vi er ikke der hvor vi er klar til at håndtere problemerne selv. Derfor får vi hjælp, rigtig 
mange har en fornemmelse, men tør ikke tro hvad deres indre fortæller. Det vil blive vist 
tydeligere længere fremme. 
 
Rejseselskabet er på vej hjem fra Lucknow. Jeg føler stadig et lys over mit hover.  
Jeg bliver sørgmodig af hjemrejse, det er den forkerte vej. Rejseselskabet er tratte, vi er 
søde ved hinanden. Kurt vil have mig til at lave Tai Chi medens vi venter i lufthavnen 
 
Kurt er i hopla, vi laver nogle Qi Gong øvelser sammen. Han vil have mere, jeg ved han 
ikke kan følge med, når det kommer til Tai Chi. Jo, siger han, jeg gør bare som dig.  
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Det kræver øvelse. Han bliver skuffet, over han ikke kan. Jeg var ikke i humør til at 
optræde og nu er han det heller ikke. Ja det ser nemt ud, men for en der ikke har trænet, 
ser det forkert ud. Kurt laver tit sjov og ses som sjov. Det må du undskylde Kurt.  
Torben har sovet meget på turen, sådan virker det på ham. Han opdager den særlige duft 
der svagt var i rummet når vi var samlet, ikke var røgelse men min barbersprit. Den er god 
sagde han, den vil få mig til at tænke på Babuji. Den må han have, han købte en i 
flyveren. Jette hostede meget, Jeg kom til at sige efter til Birthe at Jette sad og gøede som 
en lille hund, det meste af tiden. Ja sagde Birthe og kunne ikke lade være med at grine. 
Hvorfor gjorde hun ikke noget ved den hoste? Her kommer folks manere til syne, se dog at 
få ordnet den hals og lad vær med at forstyr rejseselskabet. Hun var ikke en gang flov. 
Kirsten blev kureret for nogle ubehagelige tvangstanker, hun blev et meget gladere 
menneske. Carsten fik et skær som en vismand. Barny tog afsted før vi andre. Elsebeth 
havde travlt med alle sine bøger, ikke nok med at folk slæbte dem for hende, de skal også 
bringe dem hjem til hende. Hun er for meget, men hun er også for meget når hun giver 
meditation, så hun er tilgivet. Nu skal vi bruge en uges tid til at komme ned igen fra 
oplevelsen.  
 
Jeg kan mærke noget er blivende.  
 
Jeg skriver et brev til Sister Kasturi og hendes familie. 
Måske er jeg blevet bedre til at skrive på Engelsk?  
 
 

Dear Sister Kasturi  
 
Thank you for your, and your famelies hospitality.  
It was very educational to be in your presence. It is hard to describe in words what you in feelings 
and transmission transferred to mi while I was in India. I felt clarified. I have loved Babuji 
since I found him… No – no-he found me – I can almost hear you say it. And its true: hi is 
everything, I mean so little.  
Everything sensible and human I have done since my first experience whit my beloved  Master 
Babuji Maharet is his doing alone. Almost 30 years has gone, and the longing gets stronger 
and stronger.  
Now when I have been whit you, dear Sister, for 8 days, the feeling is almost permanent – 
increasing and decreasing according to what I am doing. Strongest of course when I meditate.  
But the filing is also present when I work. I teach senior citizens physical exercises – Qi Gong 
and Tai Chi - a kind of Chinese yoga. Several of the people  
That I teach have noticed a loving feeling that appears during the practice. Most of them think that 
this feeling is by the soft balanced movements. If anyon aske me I tell them: It was difficult for me to 
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learn the movements, so I asked my Marster Babuji Maharet to come into me to and do the 
movements for me. It maybe an illusion, but it means that that I always feel very close to Babuji 
when I practice. From the very beginning a simple melody came into existence inside of mi. It is a 
sound of heartbeat and rhythm and is in harmony whit the mowements. I often her it when I 
practice.  
If any of my pupils or others wants to know more about meditation ,I refer to Birthe.  
I am happy, that you draw my attention to the feeling of Devine love of Babuji Maharet is the 
most important thing. 
 
Once more: Thank you very much.  
 
I have already started to save money for my travel next year. 
I hope that you do find me insistent. 
I enclose some photos. 
 
Viggo Vikkelsø   
 
Sister Kasturi og hendes familie leger med ord. Hendes bror P.D. inspirerer mig.  
Babuji I mi. Ai I Babuji.  
 
Det er på tide at skrive teksten til sangen færdigt. Melodien har været i mit indre siden 
1991. Måske har den været der meget længere. I tilbageglimt fra min barndom, har jeg 
gået og skrålet melodien i leg. Aa r- A- Aa r- A e- Aa r- Aa- A- Ar- Aa…  
I hører ikke lyden i hovedet og det er volapyk at tro i får noget ud af mine aaa er.  
Jeg ved jeg kan få et lydspor med, på et tidspunkt, så jeg skal nok synge sangen.  
For mig er den et mantra, en rundgang, der holder mig i gang. Den er til at holde 
koncentrationen efter. Den kan fjerne forvirrende tanker. Det er en trænings sang, i hjerte 
rytme. Næsten hjerterytme. I vil finde den eksotisk. Den holder i alle lande.  
 
 
Babujis sang:  
 
Her går jeg tilbage til da jeg skrev sangen ind i Word første gang.  
Den version findes ikke mere.  
Det fortæller at hvis historien var digital havde vi ingen.  
Det jeg skriver her, vil også forsvinde. 
Kun overlevering holder.  
Er det ikke lidt underligt at kun det vi får fortalt holder. Selv om jeg ikke siger det som jeg 
har fået det fortalt. Jeg skriver efter hukommelsen.  
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Forspil: A – A- a - a 
 
Do you know Sahaj Marg, Marster show the way   
  
Babuji I mi, vi al I Babuji 
 
The light of Sahaj Marg is hiding in your hart   
 
Babuji I mi, Vi al I Babuji 
 
Pepel in the Sahaj Marg, live a’ icy live. When you join the Sahaj Marg, you learn to kleen 
your hart. 
 
Kleen out egoism and bad politician, vi are not gladiators four stub- its dictators.  
Wi live white its other like sister and brother, and al pair together the world veil bee bather.  
 
When you join the Sahaj Marg Marster show the way  
 
Babuji I mi, Vi al I Babuji  
 
Meditation at sunrise when night go today, a sitting in the awning vhen the job don that 
day, you prier before sleeping now you haw find the way  
 
That’s the live in Sahaj Marg, Marster show the way, you can live whit Sahaj Marg, Marster 
show you haw  
 
Babuji I mi, Vi al I Babuji  A – A – A  
 
 
 
 
 
 
 
Sommerlejr uge 25 år 2000 
 
I år er vi på Metodisternes feriecenter ”Solborgen” takket være Inga, den evige 
oversygeplejerske. Det er venligt ment, det er så indlevet at tage sig af andre, siger Inga. 
Hun fortsætter sit arbejdsliv i den frivillige verden, fordi hun er god til det. Hun er blevet 
rigtig glad for Jesper, de er perlevenner. Vi er i i gode hænder hvis der skulle ske noget.  
 
Jeg skulle have turen til Indien ned på papiret først. 
  
Jeg har hjælpere blandt mine elever. Kirsten Zwick er leder af et af de centre hvor jeg 
underviser. Hun inviterer gode kunstnervenner med. Mund til mund-metoden samler dem 
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der skal med. Foruden Tai Chi folk tæller vi kunstnervenner med tilknytning til 
”Dragabygdan” i Sverige.  
 

             
 
 
Jamen de drikker jo vin! Ja god vin, de har dyre vaner, de har også råd til det. De vil også 
have den bedste mad og den bedste undervisning. Søstrene Lis og Kirsten Zwick er 
virkeligt festlige at være sammen med. Lis Zwick er gift med Jørgen Nass. Kirsten leder 
Amager ældrecenter. Blandt vennerne er Karina Reimers og Anne Vibeke Holst ”Mulle” 
Anne Aare, Elin Bing, Bamse og Kyllings mor. De kvinder er personligheder der styre, de 
er verdens kvinder. Mulle har været gift med Asger Jorn. Hendes syn er blevet svagt. Der 
er en der ælter dej, sagde hun. Nej det er Lis der får massage. Jeg mødte Mulle i blindes 
oplysningsforbund. Nej hun går ikke til fransk, hun konverserer fransk med nogle der har 
boet i Frankrig. Hvad lave du? Spurgte hun. Tai Chi. Det ville hun prøve. Vi blev venner 
med det samme, hun er over 80, holder sig fantastisk, svømmer om morgenen.  
Karina er tilknyttet Grevinde Danner stiftelsen og er ven med kunstnervennerne. Hun er 
også et af de super mennesker der ikke syntes at have alder. Mulle siger hendes mand er 
meget yngre end hende.  
 
Jeg lære utroligt meget af mine elever, vi er venner. Det åbner et godt forhold hvor vi 
hjælper hinanden.  
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Ella Groth har været i sundhedsforvaltningen, det var hende der sendte mig til 
blindesamfundet. Der hører du til, dit job er at undervise ældre og handicappede. Jesper 
drønede rundt på hendes trehjulede EL scooter. Hun kunne gå, det var åndedrætsbesvær 
hun døjede med. Ella syntes vi skulle gøre det ordenligt og danne en forening. Jeg syntes 
vi er så dejligt frie, vi er frie for formularer. Vi er non- profitvenner der splejser om et 
sommerophold. Hvis det offentlige skal ind over koster det. Hun mener nu at det giver 
tilskud, det er jo det hun arbejdede med. Jeg tror ikke jeg orker papirarbejdet, det er svært 
nok foruden. Jeg er heldig at lærerne vil med, de får kost og logi og transport.  
Der er noget særligt ved at stå udenfor systemet, det er ikke fordi jeg ikke vil være med.  
Det offentlige apparat er bare for tungt. Det er helt fint at vide hvordan det virker. Jeg har 
hold hvor jeg er timelønnet af centerlederen, det må man gerne. Det er den billigste 
løsning, 2 timer om ugen betyder ingenting på deres budget. Det betyder meget for deres 
brugere, det ved Ella. Hun ser de sværeste er rolige når jeg har været der. Der er centre 
med henvisning, vi ved vi har med syge at gøre. Det er lederen der skal afgøre hvad der er 
godt for dem. Jeg er blevet anbefalet. De kender Kursusringen, der blev oprettet til at 
samarbejde med ældrecentre. Gode ledere tolker regler til brugerens bedste.  
 
Lige fra starten har jeg uddannet andre lærere.  
Havde jeg spurgt nogen som helst myndighed var der blevet sagt nej.  
Hvem skulle jeg spørger? 
  
Ulla Mai er Helle Gotved uddannet, jeg lære hende noget, hun lære mig noget.  
På sommerlejren underviser hun de 5 Tibetanere, hun var den første til at undervise dem i 
Danmark. Nu underviser hun også silkeøvelser. 
  
Susanne Bjertrup underviser Marster Sangs Qi Gong sæt. Hun underviser i litteratur på 
universitetet. Vi har fulgtes ad i lang tid. Her kan aldrig blive et lærer elev forhold. I stedet 
er vi venner der udveksler erfaring. 
 
Michael Pedersen underviser Tai Chi. Han arbejder med IT sikkerhed. Jeg vil aldrig kunne 
blive hans lærer, men vi kan godt lære noget af hinanden. 
 
Jesper er i køkkenet. Han er i gang med Afrikastudie. Vi bygger venskab, samarbejde og 
respekt. 
 
Flemming Salomon underviser et specielt sæt, han er konspirations teoretiker.  
Jeg overser han laver grin med meditation. Han ved ikke hvad det er. Jeg har haft ham 
med i praktik, i hjerneskadeforeningen. Han måtte gå udenfor.  Svært handicappede 
kræver sin mand. 
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         Inga og Jesper            Ulla Mai           Susanne Bjertrup.    Flemming Salomon 
 
Vi køre noget sammen, de ved godt det er mig der får det til at ske. Susanne sagde:  
Du laver det uanset om vi er der eller ej. Ja det kan være lidt svært at skrive i programmet.  
Jeg kan ikke vide med sikkerhed om dem der har lovet at være med kommer. Jeg skal 
kunne gå ind og tage alle roller. Jeg har stor forståelse for at lønnet arbejde har første ret.  
 
 
 
 
 
22. november 2000 
  
Hvad var grunden til jeg rejste til Indien?  
Kender jeg svaret? Blev jeg ført af usynlige kræfter?  
 
Forud har der ligget en ulmende utilfredshed med den måde Chari behandlede os på.  
Det er sikkert mit fordømmende jeg der gør oprør. For mig er det Babuji det handler om. 
Ja jeg kan godt se jeg er illoyal, mod Chari. Jeg har ikke noget imod ham, det er alt det 
hysteri der er omkring ham, jeg har noget imod, alt pengereset. Mennesker jeg ikke gider 
at diskutere med, ja han er Babujis efterfølger, nej han er ikke den nye Mester og sådan 
kører det. Giv ham dog en chance, beder jeg til alle sider.  
Hvis alt skal være rigtigt elsker Chari den samme Mester som jeg og alle dem der følget 
Babuji. Præsten står ikke i kirken og påstår han er Gud.  
Find nu fornuften i sammenhængen. Vis vejen. 
  
Sister Kasturi siger at Babuji er sendt fra det ultimative. Han er dumpet ned fra midten af 
universet. Der har været mange bønner og meget forarbejde.  
Formål er at ændre på verdensgangen, vismænd har set vi er galt på den. Det vil gå galt. 
Der skal bruges en speciel person til at løse opgaven. Det sker kun en gang, nu er det 
sket. Dem der har oplevet at se ham komme, kunne mærke hans udstråling før han selv 
vidste han var noget. Nu vokser hans kærlighed gennem dem han er forbundet med.  
Selv efter hans død forstærkes kraften. Det er ikke kun kærlighed. I kærligheden er der 
den kraft der skal bruges til at ændre det der er gået galt. 
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Det er mange år siden at det gik op for mig at jeg ikke arbejder for en der har ansat mig. 
Jeg samarbejder med alle samtidigt med jeg arbejder for at videreføre/overføre den måde 
Babuji påvirker mig på. Bare ved at være naturlig. Jeg går ikke og prædiker. Min opgave er 
at holde mig vedlige, gøre mig bedre, så det der føles rigtigt for mig, breder sig, gennem 
min væremåde. Hvordan kan jeg være sikker på jeg gør det rigtige? Det er jeg ikke. Jeg 
må hele tiden søge ind i midten og hvile og blive fyldt op. Det er hvad meditation gør ved 
mig.  
  
Er jeg fanget i et liv nogen vil være bange for at ende op i?  
Ja sikkert, jeg har allerede set flere forlade gruppen.   
Jamen du kunne jo bare!  
Ja det står mig frit for at gå ud ad døren.  
Jeg kan vælge at gå efter alt hvad jeg har lyst til.  
Men jeg kan ikke gå fra oplevelsen.  
Du kan tjekke ud når du vil, men du kan aldrig forlade det der er sket.  
Det her er hvad jeg har lyst til. 
Jeg skal overbevise mig om at den modstand der er nu, opløses. Det er ingenting 
sammenlignet med de svære perioder jeg har gennemlevet. Det er bare så frustrerende 
når troen bliver angrebet.   
 
Sister Kasturi siger der er kun en regel, der er ingen regler.  
Det giver os adgang til at bruge det vi forstår.  
Brug det navn der giver dig forståelse. Babuji har en power i sig der forener os med det 
der er rigtigt for os. Og helbredder og sætter på plads. Kald det Gud, kald det moder natur, 
kald det verdenssjælen. Selve essensen af liv, det livet kommer fra. Der var jo ingenting 
før ordene blev til? Jo vi kunne mærke, føle er stadig det første og det sidste vi kan.  
Tør du at gå så langt tilbage at du kun kan mærke? Prøv at tænk hvad der er tilbage når 
du har opløst alle de mure og barriere du har sat op som undskyldning for alt det du skulle 
have gjort for længe siden. Ja det’ er frihed. Her er der ikke noget at være bange for.  
Det i sig selv er en enorm udstråling.   
 
Alle længtes.  
Det vi længtes efter, ubevist, er det vi var og det vi skal tilbage til.  
Endelig mødte vi en der kan vise vejen.  
 
Jeg skriver mig ustandselig væk fra min selv ransagelse om hvorfor jeg besøgte Sister 
Kasturi? 
  
Chari, selvhævdende Chai, 10 år med Chai har givet mig mindre end 8 dage med Sister. 
Men vidste jeg det på forhånd?  
Det var dråben at Chai forbød tilhængere at huse hende på hendes årlige rejser.  
Indien er et stort land og hun har mange tilhængere. De er de første der blev gjort 
opmærksom på udmeldingen.  
Jeg besluttede prompte at hejse flaget og besøge Sister.  
  
Det har givet et brag indenfor rækkerne tættest om Chai, at en/nogen fra Danmark der er 
så langt fra hovedsædet, turde at stå ved at bakke op om Sister Kasturi.  
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Sister kalder dem rygklappere. Hun har ingen frygt. Hun har viden,  
Birthe har brevvekslet med Sister Kasturi siden hun trådte tilbage som øverste i Danmark, 
efter Babujis død.  
Chari beordrede en ny ledelse da han var på plads som leder af organisationen.  
Jeg kender brevene, jeg var med til at trøste hende og bede hende om at skrive dem.  
 
Jeg begyndte at komme fast om onsdagen hos Birthe da jeg valgte sø og 
restaurationslivet fra i 1989. Vi var fortrolige og talte godt sammen. Vi havde noget særligt 
sammen.  
På samme tid rasede Chari over dem der var sammen om Babuji, vi blev stemplede som 
Babuji elskere. Det skulle få os til at føle vi gjorde noget forkert. I stedet var vi stolte, vi 
havde valgt side. Vi var en gruppering, der mødte modstand.  
Alle dem Birthe havde lært op, gik nu til angreb. De kan ikke se den lære vi følger, ikke er 
til at vælge mellem. De sad nu i bedste Chari ånd og gjorde sig hellige og slog folk i 
hovedet med selvforherligende direktiver om pengebegærlighed.  
 
Et af grundprincipperne er at det er gratis.  
Det kan selvfølgelig tolkes.  
Bygninger er ikke gratis. Husleje, medlemsblade, post, bøger, rejser, ophold, forplejning, 
kontingent. 
  
Men selve læren må der ikke tjenes på.  
 
Jeg kan se at en af Sister Kasturi-s bøger koste 50,- Rupi. Det svare til 5 kr.  
Det er de tal vi er ude i. Som grund for at vi ikke må slide unødigt på verden.  
Holdt op imod at folk tager lån for at donere sig til foretræde i inderkredsen. 
I en materiel verden hvor alt koster, vil taknemmeligheden over at få vist vejen, uden det 
koster, gøre at man hjælper. De to ting hænger sammen. Kan du slippe for smerten og 
ubehaget ved at bidrage, gør du det. De rige giver, de fattige hjælper, groft sagt. Der er 
hele mellem registret. Det vil være en naturlig måde at bidrage på. Dem der har mange 
penge vil købe aflad. Pengebegær og magtbegær er ego der hindrer adgang til Gud.  
Giver du aflad, viser du din gode vilje.  
Der er lavet mange smukke bygninger.   
Har du ingen penge bidrager du med det andre giver for dine tjenester.  
Målet er det samme. Du vil være et godt menneske.  
 
Vi begynder alle at søge på et tidspunkt. Spørgsmål vil trænge sig på. Her er koblingen 
mellem spiritualitet og religion. I det spirituelle liv får man svar. Religion giver også svar, 
jeg ved ikke hvordan jeg skal forklare det? Noget i retningen af at man kan læse om gud 
og man kan realisere ham. Jeg vil ikke fornærme nogen, for jeg spørger venner der har 
udmærket sig i religionshistorie og oldgræsk og præsteembedet. Jeg går varsomt når jeg 
taler med dem. De ved så utroligt meget og et godt spørgsmål giver en god snak.  
Min ven Ulf Becker tåler bare ikke alternativt ævl. Han kan fakta, men han kan ikke 
meditere.  
Jeg syntes han ligner en katolsk helgen statue. 
 
5. december 2000  
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Charis inderkreds består iøjnefaldende af meget rige personer. Dem der donerer mest, er 
tættest på. Chai er en fantastisk bygmester, hans donere har gjort et kæmpe arbejde. 
Eftertiden vil takke for den store indsats.  
 
Der er bare noget galt.  
Chais tilhængere er anderledes, jeg så had og forskelsbehandling i Hierarki i så voldsom 
en grad at det jager ortenlige mennesker væk.  
 
Min kone kender min baggrund og bakker mig op. Jeg kender hendes.  
Hun har forsøgt at deltage af et godt hjerte. Hun føler sig ikke velkommen.  
Hun føler sig omgivet af selvhævdende der overgår hinanden i at være den mest hellige. 
Det er useriøst og usmageligt.  
Deres opførelse rygtes, folk gider ikke at være i nærheden af dem.  
 
På lærer kurset i 1996 sagde nogen der havde forsøgt at være med, at de blev mødt af 
folk der var så frelste at de kun havde plads til dem selv. De troede Chari var Gud.  
Flere gange så jeg folk der kom glade, blive pillet ned. Jeg skammer mig over den 
opførelse de blev mødt med. Jeg satte mig sammen med dem der blev angrebet for at 
forsvare dem. Jeg fik ondt inden i af dem der lod sig afvise. De har virkelig måtte tage sig 
sammen og måtte overvinde en masse angst for at komme.  
  
I skal ikke lytte til de opblæste, ignorer dem, det går over.  
Der er bare så svært når vi ved at dem der virkelig er søgende og længtes, er sårbare.  
 
At blive stanget af en hellig ko gør ondt.  
 
Sahaj Marg er oversat fra sanskrit (det ældste skriftsprog) og betyder den naturlige vej.  
Vejen er kærlighed i så ophøjet en grad at når den er plantet i os, vil den udvikle sig.  
Det kan tage tid efter vores evne og viljestyrke. Derfor bærer jeg over med mange.  
Folk der søger, er tit underlige i starten, de ved ikke hvordan de skal begå sig.  
 
 
  
 
8. december 2000  
 
Tal om Babuji sagde Sister Kasturi.  
Han er i alles hjerter nu. Folk vil lytte når i taler om Babuji.  
 
Henrik Carlsen ”Barny” var den første elev fra Danmark der besøgte Babuji I Indien i 1968. 
Vi er gode venner, han for talte mig sin historie. Han fortalte også at Babuji sagde om 
Sister Kasturi at hun er en helgen. Der er så meget Babuji i Sister Kasturi, hun er som 
Babuji, hun kræver ingenting. Hun spiser og drikke sammen med eleverne. Hun sidder på 
gulvet, man føler sig velkommen. Der er ro omkring hende, hun er som at være sammen 
med sin mor alene.  
 
Hun vejleder og fortæller hvor man er og hvor man skal søge for at komme videre. 
Hendes individuelle sitting er opholdes store øjeblik.  
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Elsebeth sagde til mig inden: Glæd dig, du vil blive rykket for altid.  
 
Sister sagde: 
Så meget center og så lidt Babuji, sagde hun efter min første individuelle sitting.  
 
Det fortalte mig jeg er i centeret, men der er ikke nogen power. 
Jeg ved mange arbejder på at nå centerregionen. Jeg blev glad for at få at vide jeg er der.  
Nu skal jeg gå efter den energi der gør at jeg kan arbejde tydeligt og bevist ud fra centeret.  
 
Vi fik to individuelle sitingen ved mit første besøg.  
 
Anden gang sagde hun så meget had og så meget kærlighed. 
  
Vi sidder et øjeblik mere, sagde hun.  
Hvad følte du?  
Jeg følte noget rørte og drejede mindre end en millimeter på en lysende ring i mit hjerte. 
Det var ikke kun ringen i dit hjerte, rettelsen gik ud i alt.  
 
Efter justeringen og efter jeg havde fået oplevelsen på afstand. Føler jeg ikke had mere. 
Jeg kan godt se folks tåbeligheder, overblikket er det samme, overbærenheden er en 
anden.  
 
Du rykkede mig 3 gange. Ja smiler Sister.  
 
Nu ser jeg tydeligere hvad andre mangler, hvad de længtes efter.  
Måske vil jeg en dag blive fundet værdig som vejleder? Bare sådan lidt i det små. 
  
Jeg må indrømme jeg har fået modet til at rette fejl, bare ved at se på det der skal rettes, 
sker det. Det er en gave. Altså i det små. 
Men jeg føler ikke det er mig der gør det. Jeg skal ikke gøre noget, jeg skal bare sende.  
 
Pastor Bork fra Hellig Kors Kirke krydsede min vej. Vi kender hunanden, han er nogle 
gange med til mine øvelser. Han har givet os asyl i menighedssalen. Han er en pæn 
mand. Det øverste af skuldrene og nakken er spændt. Jeg bad Babuji løsne det lidt.  
Erik Bork tog sig til nakken, rankede og rullede med skuldrene. Han vidste ikke jeg gjorde 
noget, det var ikke mig. Vi er venner og jeg ved han er meget sensitiv. Han kan svømme 
helt hen i ånden.  
Han har set noget af det første jeg har skrevet. Det er bare nogle øvelser, det var ikke 
meningen jeg skulle have ros. Men det gav han og han gav mig en bog. Han holder tit 
samtale seminar i præsteboligen. Han er en meget speciel mand.  
  
 
10. december 2000 
 
Jeg føler mig afklaret. 
Sister Kasturi, Babuji, Prana, Transmission. Det er en stor mundfuld. Som ung ville jeg 
ikke tro jeg kunne rumme det.  
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Fordi Babuji er sendt fra det højeste, har han ikke noget karma.  
Efter hans død arbejder han videre. Han havde brug for et menneske legeme for at kunne 
vise at tilstanden af total overgivelse til det Guddommelige er muligt.  
Han har vist man kan leve et meningsfyldt liv, samtidigt. Det samme gjorde hans Mester 
Lalaji. Lalaji genopdagede Pranahuti energien, Den har altid været her, den er 
menneskets kobling til det højeste. Vi kan godt forstå ordene, men det er abstrakt for os 
når oplevelsen ikke er med.   
 
Det her er en overlevering fra de ældste.  
Da Babuji blev født var der så meget power på det lille legeme at det ikke ville kunne 
holde. Lalaji tog noget af energien over i sig. Hvordan han gjorde det, blev der ikke talt om. 
Selv de der var i kontakt med det højeste, var forbavset over den udstråling Babuji havde. 
De vidste der ville blive sendt fra det højeste, men med den styrke var aldrig oplevet før. 
Lalaji transmitterede gradvis energien tilbage i Babuji. 
Babuji elsker sin Mester over alt, han har jo givet ham alt. Sådan føler Babuji det.  
Alt hvad han er er kommer fra Mesteren.  
 
Den følelse har vi for Babuji, når du er sammen med folk der udstråler følelsen Devin love 
of Babuji, er du ikke i tvivl. Kendere er ikke i tvivl. Dem der vil det og går ind for det er ikke 
i tvivl. De har tit en fortid med meditation eller yoga. Nogen Tai Chi folk ser standing som 
stående meditation og selve Tai Chi formen som meditation i bevægelse.  
Andre ved ikke hvad det er de bliver udsat for. De skal have det fortalt.  
Jeg har set folk blive berusede så de ikke kunne tale rent, medens de fornægte 
oplevelsen. Jeg har også set alle, på nær en falde i meditation. Fordi hun kæmpede så 
voldsomt imod. Folk skal vejledes.  Psykopater kan ikke meditere, de kan ikke give slip på 
dem selv. Mange har en forud indtaget mening om hvad det er, selv om de aldrig har 
prøvet. Når de så falder i meditation, ganske kort, er det nødvendigt at fortælle dem hvad 
de har været udsat for. Jeg sidder med ældre der spørger, hvornår skal vi sove? De elsker 
det, men har svært ved at forstå hvad de laver. De slapper jo bare af og nyder roen.  
Nogen af mine deltagere er demente, de mærker kærligheden og roen. Det er nok. 
Transmissioner er der når jeg taler. Det lytter til en god historie, men det er ikke sådan at 
de fatter det helt… tænker jeg. Der er forskel på at ville at gå helhjertet ind for at lære at 
meditere og på at melde sig til et kursus hvor der indgår meditationsøvelser.   
 
Dem der har meget energi er i stand til at trække meget energi. 
Jeg vil selvfølgelig gerne have mere. Jeg kan jo mærke hvor meget der er omkring Sister.  
Vi/jeg kan komme i kontakt med hende på afstand. Lande afstand er lille i forhold til 
afstande i universet, siger hun. Babuji er universets herre. Det er lidt svært at forstå at han 
er i det hele. Fordi han er udsendt fra centeret bag det hele.  
 
11. december 2000 
 
Vi kan ikke se Gud, vi kan ikke se skoven for træer. Vi kan ikke se det skaber værk vi står 
i. Nogle gange skal vi have hårde knubs, grove hug på sjælen for at genopdage vi er en 
del af skaberværket. En meget lille del, men vi så sammenhængen. Nogen er så heldige 
at få oplevelsen. Jeg ved godt at det ikke er alle.  
Gud er stor, ufattelig stor. Ærefrygten og ydmygheden og angsten for at være nær en 
person der er valgt af Gud, kan få enhver til at ryste, det er overvældende.  
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Vi bliver valgt af naturen når naturen har brug for os. Vi kan søge, vi kan længtes, vi kan 
praktisere indre øvelser for at komme i nærheden af den Guddommelige kærlighed.  
Vi kan ikke gøre det ved egen hjælp. Vi skal overgive os. 
Det gør vi når vi er i nærheden af Sister Kasturi. Her behøver vi ikke at søge, for vi er 
fundet. Alt falder på plads, alt er i orden. Du føler alt og intet, samtidigt med en følelse af at 
du opholder dig i uendeligheden. De trip blomsterbørnene elsker, er ingenting i forhold til 
virkeligheden. Dine spørgsmål er besvarede. Du får lov til at dvæle i oplevelsen af total 
væren, samtidigt med at du bliver gjort klar at der er mere. Du er kun kommet et lille stykke 
af vejen, du har fået noget at arbejde med.  
 
15. december 2000 
 
Der er mere. Vi er kun kommet et lille stykke af vejen.  
Hvis vi tror vi er færdige, er vi stadig styret af ego. 
Vi bliver valg af naturen, Gud om du vil, til budbringere, når han vil bruge os. Uanset om vi 
er bevidste om det eller ej, sker det. Skellet mellem en handling der er ud fra et personligt 
behov og en ren naturlig handling, er ikke synligt for et stort ego. Egoet ved det ikke før 
det bliver afsløret som et følelsesudbrud. Lige pludselig kan du mærke en form for 
belønning når du gør det rigtige og en advarsel når du skal trække dig.  
Vi lære at modtage irettesættelser som gaver, det giver os mulighed for at komme videre.  
Det er en del af den daglige træning.  
Du skal kunne nå at rette ind så du falder i god jord.  
Kun selvet der er forbundet med Gud, har viljestyrken, der kan opløse egoets domineren. 
Du kan også sige, kan ophæve at egoet styre rundt med dig. Vil du have viljestyrke må du 
træne. Der er nogen der har utroligt svært ved at tage imod vejledning, fordi deres ego tror 
de er perfekte og stritter voldsomt imod at blive irettesat.  
Det er helt tydeligt de er sovset ind i så meget ego at de har meget svært ved at lære 
noget. De bliver direkte dårlige hvis de bliver pressede.  
Sister Kasturi ved nøjagtigt hvor vi er. Og det er betrykkende at vide hun arbejder på os 
direkte sammen med Babuji, for at føre dem der opsøger dem videre. Vi får at vide hvor vi 
er og hvad vi skal gøre for at komme videre.  
 
Den 18. december 2000  
 
I Sister Kasturi s 8. bog WOH SABKO PYAR KARTA HAI (He Love All) kortlægger hun de 
tilstande af væren vi gennemlever.  
Hun siger bogen vil give den enkelte indsigt i hvor de er og hvor de skal ændre på sig selv 
for at komme videre.  
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I den 12. bog ”Ten Commandments” skriver Sister hvad vi skal gøre, hvordan vi når frem.  
I den 8. bog kan vi læse hvor vi er. Jeg tror hun har skrevet dem i omvendt rækkefølge, 
fordi hun er blevet spurgt om noget hun troede var almen viden. Jeg har kun hørt hende 
en gang sige at svarene står i hendes bøger. Hun ved også at det er de færreste af dem 
der besøger hende der læser hendes bøger, også selv om de køber dem. Jeg nævner 
bøgerne fordi jeg tror vi senere får nemmere ved at læse og forstå dem.                      
 
Jeg kan se og rette uden på, hun kan hun se og rette inden i.  
Jeg kan rette folk i deres ydre bevægelser, så de undgår nedslidning. Der er selvfølgelig 
sammen hæng. Noget har jeg lært, jeg har lært så meget at jeg ved der er meget mere. 
Jeg ved jeg kun bevæger mig frem ved at være målrettet.  
 
Den 24. december 2000  
Måske er der en indgroet forvisning om at al ting ordner sig til sidst?  
At vi et sted i os bliver forenet med det vi kommer fra. Det vi virkelig er?  
 
Det spirituelle arbejde er svært, det er let at falde ud.  
Jeg sammenligner åndelig træning med øvelser i det jeg har valgt at kalde Kinesisk 
Gymnastik. De er begge indre øvelser, når man har opdaget det, er der meget mere at 
træne for. Det gør vi er villige til at gå hele vejen, nogen er. Det er nemmest hvis vi har en 
vejleder der kan vise os det neste skridt. Begrænsningen er i os, ikke i de øvelser vi 
forsøger at blive en del af. I de øvelser bliver jeg ikke ”forelsket” i læreren som jeg er det i 
spirituelle øvelser. Her skal i forstå at det spirituelle er meget større.  
 
Selv når jeg træner Tai Chi, spørger jeg Babuji.  
Kald det teknik. Jeg mener det helt alvorligt. Træd tilbage og lad ham lave øvelsen i dig.  
Jeg må være kommet et stykke af vejen, siden jeg mestre teknikken. Sluk for din egen 
ønsketænkning og lær. Det er altid egoet der står i vejen, jeg har set nogen blive så 
rasende at de er gået til angreb på læreren, fordi de ikke kan lære det han viser. Man skal 
gå meget varsomt for at undgå at tale et opblæst ego op. Tal til det virkelige menneske der 
er bag det ego der står i vejen. Lad Babuji tale gennem dig. 
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Da jeg mødte Babuji førstegang, var det ikke i den materielle verden. Men det var meget 
virkeligt og tydeligt og jeg er ikke i tvivl om at mit liv ændrede sig ved mødet. Det er snart 
30 år siden nu, i skrivende stund, medens jeg skriver i min håndskrevne dagbog.   
Her skriver jeg at i dag er der direkte forbindelse.  
 
Jeg har stået overfor flere dygtige Tai Chi lærere. De kan vise bevægelsen, men de kan 
ikke transmittere den ind i mig. Det kan kun Babuji.  
 
Som så meget andet der er sket for mig, ved jeg ikke rigtigt hvordan det gik til.  
Jeg bliver inviteret med til Marster clas. Jeg må af nogen regnes for at tilhøre eliten i 
Danmark, eller i København. Eller også skal der samles et vis antal for at få det til at løbe 
rundt. Jeg ved også at nogen siger nej, til at vise sig, fordi her er vi synlige for hinanden. 
Din lære kan blive en af de elever du bliver sat til at lave øvelser med. Og dem der har 
skabt sig ry, har det ikke i de klasser, fordi lærerne udefra ikke kender dem.  
En lærer der er stor i Amerika, George Su, underviste os. Han er god og retfærdig, han lod 
”stjernen” der inviterede ham udskifte. Den i blandt, han bruger til at vise hvad vi skal stå 
og øve, udskiftede han, fordi han ikke havde særligt meget Qi.  
George ville mærke på os alle sammen for at mærke hvor vi var, så han tog en runde.  
Den der har mest Qi, er det nemmest at vise på, så de andre kan se hvad de skal gøre. 
Det er retfærdigt, men også bittert for dem der tror de er noget.  
 
Vi er slet ikke kommet til at jeg kan Tale spirituel træning med nogen af de Tai Chi folk jeg 
kender. Jeg bruger ”bare” metoderne. Til nogens undt- ren, er jeg bedre end dem til ikke at 
kører op. Jeg kan til en vis grad, dæmpe prætentionsangsten. Men det er som at skulle 
spille solo på et instrument man ikke er fortrolig med. Jeg vil helst øve meget mere inden 
jeg stiller op. Jeg må så erkende at det netop er hvad jeg gør, ved at deltage.  
Måske er den virkelige øvelse at glemme sig selv og være i nuet.  
I kampsport træning er udfordringen at finde den andens ubalance og gå efter den.  
Derfor taler øvelserne til mig. Jeg skal kunne finde roen og balancen, selv når jeg bliver 
angrebet.  Her er det ikke ord og tanker jeg er oppe imod, her er det skub og slag.  
Du vil lige som et dyr være ligeglad med dem der kun har det i munden, eller i attituden. 
Kun den virkelige fare gør dig kampklar.  
 
Dele tages over i den almindelige væren, det kan ikke undgås.  
Når jeg er rigtig god, er det slet ikke mig der er der, det er ham, ikke fysisk.  
I ånden, som at finde sig udenfor, nej det er ikke det rigtige ord. Jeg er netop trådt tilbage, 
væk fra mig selv. For at opdage det der er bedre, har taget over, det vi længtes efter.  
Det var der og da jeg opdagede det, forsvandt det.  
I begyndelsen skræmte det mig, når jeg opdagede det: Gik der et voldsomt følelsesudbrud 
igennem mig. Det skete mest når jeg var alene, følelserne bruste i mig og tårerne trillede. 
Ja det var som regel når jeg mediterede.  
Den nærhed, kærlighed, menneskekærlighed, storhed du mærker var et med dig, er så 
stor, så voldsom, at det er uforklarligt, udbruddet kommer efter. Jeg sidder længe efter og 
længtes.   
Der bliver givet i små doser? Eller det er i dig og du reagerer på et genskær der får 
følelsen til at blusse op.  Jeg kan huske at det blev sat i gang af noget der virkede som en 
helligdom på mig. Noget jeg slet ikke kunne komme i nærheden af uden at bryde sammen. 
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Bøger, symboler, kunstværker, det kunne komme af musik. Jeg følte jeg hørte og så noget 
andet. Jeg var utroligt følsom. Det fortager sig. 
 
Jeg ville blive proppet med medicin hvis jeg var gået til lægen. De ville ikke forstå et ord af 
hvad jeg sagde hvis jeg var gået til bekendelse.  Jeg vidste jeg skulle holde lav profil.  
Jeg kan ikke bruge det som undskyldning for at drikke mig fuld, eller ryge mig skæv.  
For jeg vil meget hellere det her end nogen som helst rus i verden. Det andet får mig bare 
til at længtes.  
Hvem kan man tale med når man ikke kan tale med nogen? Ja hvem tror du? Ham der er 
bag længslen. Og det siger du ikke til nogen, for så er du indlagt på den lukkede afdeling. 
Så du skal gå rundt og vide at ingen kan forstå dig og at du ligger inde med en speciel 
viden der ikke er kommet for dagen endnu. Det har den været, men i fortiden brændte 
man hekse og sandsigere fordi deres viden netop var sand. Jeg er i genopdagelsen af et 
Raya yoga system der er kommet til syne fordi verden har brug for det.  
Jeg kan sidde og skrive, men jeg vil blive ofret hvis jeg giver mig til kende.  
De tanker går gennem mig nu.  
 
Den 30. december 2000  
Hvis vi tror vi har fundet visdomskilden er det delvis rigtigt. Hvis vi prøver at hæve os på 
den for egen vinding, har vi allerede bevæget os væk fra den. Det er et spørgsmål om 
balance, derfor er det så nemt at falde ud.  
Vi kan kun hjælpe os selv ved at hjælpe andre, Ved at hjælpe mener jeg det er vores 
kærlige pligt at kline en hver mørk plet og spænding væk. Derved videregiver vi Prana.  
I begyndelsen er det nok som jeg selv føler det. Jeg er ikke klar og flyvefærdig, men det 
føles godt når jeg gør det, når jeg bliver brugt. Den der ikke er der endnu, men er 
absorberet i energistrømmen får af gode grunde det der strømmer igennem. Energien er 
den eneste kraft der kan kline os, så vi er tomme/lette nok til at der kan fyldes på. Så vi 
kan svømme mod det endelige mål. Ringen slutter, Babuji fortæller os at vi er afhængelige 
af hinanden. 
Hvornår er man abhyasie?  
Når man af egen vilje søger visdomskilden, den der af et rent hjerte søger, bliver lukket 
ind. Her mener jeg at du allerede er lukket ind når du begynder at søge. Nu er du bare 
ikke bevist om det. Når du ikke føler dig helt inde, er det dele af dig der ikke er det.  
Udviklingen sker gennem rejsen.  
 
31. december 2000  
Hvorfor?  
Du er ærlig overfor dig selv når du begynder at søge. Du lukker dig ind i en tilstand du har 
længtes efter. Tag kærligt imod den der søger, afvis aldrig kærlighed, guddommeligt 
menneskeligt kærlighed. Lyt og hjælp ved tankens rene kraft. På den måde kliner du.  
Du laver kontakt til Guddommeligt lys i hjertet. Når du er øvet, sker det af sig selv når du 
står overfor opgaven. Når du mærker det, forsvinder det mørke og triste.  
 
3. januar 2001 
Fortæl hvordan Babuji løser problemer:  
Er der et problem, så løs det. Kan det ikke løses er det ikke noget problem. Så må du leve 
med det.  
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Fortæl hvad Babuji siger men skal gøre. Fortæl aldrig hvad man ikke skal gøre.  
 
Der er ingen der gider høre på bedrevidende.  
Begynd med Babuji siger: Når du taler om ham lytter folk. Det er hans svar de vil hører. 
Svar kun når du bliver spurgt. Giv hans svar. Du er ikke sjælefisker, de søgende vil af sig 
selv komme til Babuji. 
Når du handler efter ovenstående, er du søgende. Vær opmærksom på at du vil falde ud 
og søge tilbage flere gange. Det er en del af vejen, din daglige træning har også udfald. 
Sæt foden ned et øjeblik og kom tilbage på balancebommen. På et tidspunkt går du lige 
så godt på line som på jorden. Vi må gerne fejle.  
 
En Tai Chi mester sagde: Jeg er blevet væltet så mange gange at jeg har lært at stå fast. 
Det samme sker med dine indre øvelser, du mister koncentrationen og søger tilbage.  
 
En Abhyasie sagde til Babuji: Jeg søgte dig og kunne ikke finde dig? Babuji svarede:  
Jeg har nok været nede på markedspladsen og handle.  
Det er ment i sjov, du skal bare blive ved med at søge og meditere.  
 
6. januar 2001 
De gange jeg har været sammen med min Mester har været af kort varighed, 
sammenlignet med de 30 år. jeg har kendt ham. Det er lidt selvmodsigende for han er der 
hele tiden og forstærkes gradvis. Jeg ved ikke om det er os der er ”begyndt at gå på line”, 
og vende os, til ham uden rigtigt at mærke noget?  
I en lang periode er følelsen af ham svag, når vi mediterer alene. Birthe sagde:  
det der kommer, er meget fint, så det kan komme længere ind og så det ikke bliver afvist 
af reaktioner. Det er meget godt sagt, Sister har sagt vi ikke må knuge, ikke være 
anspændte, det hindre vejen. Jeg måtte hen og sidde med den store gruppe for at mærke 
”suset”. Det var heller ikke altid der var noget at komme efter i Holbergsgade.  
Har han glemt os?  
 
Nogen spurgte Chari og han tog det personligt. I er nogen dovne hunde, i skal arbejde 
meget mere på jer selv. I skal kline jer, i skal selv holde jer rene. Han ville ikke være vores 
skraldemand. Jeg kan smile af reaktionen. Jeg ser ham tænke… sådan en flok åndsvage 
kællinger, der tror de kan ringe til ham og bede ham skrue op for transmissionen. Jo det er 
lidt sjovt.  
 
Som om der ikke er nok af bekymringer.  
 
Jeg skal fortælle begyndelsen, mit første møde Med Babuji, I 1971. 
Det er pinligt og jeg ved jeg vil blive dømt med det samme. Men det skal ud af systemet.  
I mange år kunne jeg slet ikke nærme mig oplevelsen. Den var simpelt hen for underlig. 
Jeg ved jeg har skrevet noget tidligere, nu giver jeg det et forsøg mere. Her overgår 
virkeligheden alt tænkeligt. Det er da løgn!  
 
Mit første møde med Babuji var på trip. Nå så forstår vi! Måske forstår dem der har været 
på trip, i andre gør ikke. Det er ikke en opfordring, for i kan aldrig forlade oplevelsen.  
Det er som i sangen af Eagles fra 1969: Welcome to the hotel California, you can check 
out any time you like Bot you can never live. Du skal have vært på trip for at forstå de 
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linjer. Det er så hårrejsende at jeg græd de første mange gange jeg kom i nærheden af 
oplevelsen. Ikke angst men følelser der ikke var på plads. Jeg troede der var anbragt 
noget skidt i mig? Men når jeg granskede, var det skidtet der forsvandt. 
Dem der aldrig har været i nærheden af det jeg skriver om, vil sige:  
Du er tosset i hovedet, det er det bedste forsvar mod det man ikke forstår.  
Men vi er mange der forstår vi skal videre.  
Bob Dylan skrev han ikke kunne vente. I kan beholde jeres kage og spise den selv.  
Der er nogen der bliver trukket i så voldsomt at det bare skal ud. De er valgt, de har ikke 
selv valgt. Der er mange der føler sig nød til at udtrykke sig, trip eller ej, det spiller ingen 
rolle.  
Bjarne Reuter siger han ikke kender bogen før den er færdig. Tusind vis af sider vælter ud 
af ham uden han kender resultatet.  
Sister Kasturi siger ordene finder hendes pen.  
Jeg ved ikke hvad jeg siger? Forhåbentligt ingenting, det vil jeg overlade til dem der får 
noget ud af det jeg skriver.   
 
Jeg så ham ikke han sad bagved og han bad mig om ikke at se bagud hvor han sad.  
Vi talte om hvad menneskene skulle gøre for at overleve? Hvad afholder dem fra at gøre 
det rigtige, når de inderst inde ved det? Hvordan får man dem til at rette sig efter det de 
inderst inde ved er rigtigt? Svaret er at dem der gør sig til et med naturen overlever.  
De andre udsletter sig selv. Man kan sige det var en kort samtale, men det var det ikke. 
Det var resultatet, svaret. Når du er et med kan du som ham vise og vide hvad der er 
rigtigt og forkert.   
Han viste hvordan naturen arbejder. Den skaber liv, selv de liv den tager omdanner den til 
positiv energi. Genskabelse af mennesker, dyr og planter. Han viste at menneskene har 
sat sig selv i fare. Naturen bruger det den skal bruge, menneskene over bruger, uden at 
rydde op efter sig. Det skaber forurening, som naturen skal omdanne. Det laver en anden 
balance i i økosystemet, der truer mennesker med udryddelse.  
Han kom ned og sad hos os, for at vise og pege, det var nemmere. Jeg var tryk ved ham, 
jeg kunne mærke ham, det vidste han. Bare han ville blive, det mærker han også. Det var 
som at sidde langt ude og se ind. Jeg sad på hans højre side, min ven sad på min højre 
side. Jeg var i mellem, jeg tror han svømmede hen. Vi havde ikke samme oplevelse, min 
ven ville gerne høre hvad der er rigtigt og se hvorfor, men han var en af dem der skulle 
overbevises 
Jeg var solgt, ikke til trip, men til ham der fandt os.  
 
Jeg tror længslen førte os sammen igen. 
Flere gange. Det var her jeg begyndte at sidde om natten.   
 
En gang bad han mig følge med. Det var at sige farvel til livet på Jorden.  
Jeg kan ikke forlade dem, de ved ikke hvad de gør. Så må du få dem til at forstå!  
Det vil jeg. Sammen med ham kan du alt, alene kan du ingenting. Hos ham er det let at 
sige: Ja det vil jeg gerne gøre! Når han går, beder du ham om hjælp og han siger: Det får 
du! Du kan bare ikke rumme al den viden der skal til. Alligevel er jeg tryg, fordi han sagde 
ja til at hjælpe.  
Jeg spurgte også andre, folk jeg troede vidste noget og kunne svare. Det kunne de ikke, 
mine spørgsmål var anderledes. Min bekymring en anden: Rent vand, ren luft, grådighed, 
overproduktion, overbefolkning og dermed mange fattige. Rovdrift på resurser, var skyld i 
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krige, jeg var for tidligt ude. Det gjorde mig til et andet menneske, folk spurgte mig, jeg 
spurgte ham. Jeg kunne noget ingen andre kunne.  
Det gjorde mig sårbar, for jeg kunne ikke alt. Hele den intellektuelle skole manglede.  
Nej jeg kan ikke skrive det og jeg kan ikke oversætte det til Engelsk. Og jeg kan ikke 
henvise til litteratur.  
 
Det jeg skriver her, er hvad Babuji har lært mig. Jeg har ingen intentioner om at påberåbe 
at jeg ligger inde med nogen som helst viden. Når jeg hører spirituel tale eller læser 
spirituelle bøger, har jeg en fornemmelse af at det der bliver sagt er en bekræftelse af 
noget der er transmitteret ind i mig, for længe sigen.  
Har jeg spørgsmål, skal jeg bare spørger og svaret kommer prompte.  
 
Jeg vil lærer dig op gennem en dame i Greve, sagde Babuji. Det var ikke et fysisk møde, 
det var et møde i en verden hinsides dem materielle håndgribelige.  
 
De første oplevelser er det vigtigste jeg har oplevet.  
Jeg skriver det her for at fortælle det er muligt at have en vejleder/ Mester man ikke har 
set. I årevis har jeg overbevist mig selv om at den oplevelse jeg blev udsat for, var så 
speciel, at havde Babuji ikke været der, var jeg her ikke i dag.  
Oplevelsen var at Babuji var der uden at være der, det gør at vi er uadskillelige.  
Jeg havde, indtil jeg begyndte at spørger andre spirituelle søgende, en fornemmelse af at 
jeg var den eneste. Det er jeg ikke, andre har haft en oplevelse det minder om det jeg 
oplevede. En før og efter oplevelse.  
 
Den der søger oprigtigt og af et rent hjerte, bliver hørt. Du kan også sige at når du er 
skræmt fra vid og sans, er der ingen anden udvej. Der skal være en ægte bekymring og et 
råb om hjælp der er så inderligt, at det kommer rent fra hjertet. Det er et skæbnesvangert 
øjeblik, som døden. Det skaber en ubetinget tro. Vil du reddes, er det ikke halvhjertet, så 
er det fordi der ikke er anden udvej. Det var ikke mig der skulle reddes, det var os alle 
sammen. Det var en tung byrde, der var lagt på mine skuldre. Tidligere i bogen har jeg 
skrevet om angsten for verdens undergang. En så stærk oplevelse tager tid at 
gennemleve, jeg er ikke klar endnu, men dog så klar at jeg er begyndt at skrive om 
oplevelsen.  
 
Jeg blev testet på min menneskekærlighed. Jeg sad ”ude” sammen med Guds udsendte. 
Vi sad og så hvor langt menneskene havde bevæget sig væk fra Gud. Jeg blev stillet 
overfor et valg. Du kan tage med nu, så udsletter vi Jorden og spare dem for lidelsen.  
Vi starter op et andet sted.   
Nej det er forkert, gør det ikke. De ved ikke hvad de gør de fægter i blinde. Inderst inde er 
de så gode nok. De ved det bare ikke, de har glemt det.  
 
Når jeg kommer tilbage, skal her være orden, ellers bliver I udslettede.  
 
Hvordan skal jeg klare den opgave? Du må forstå hvor lidt jeg er. Hvor lille min indflydelse 
er. Jeg har ikke nogen erfaring i at overtale selviske mennesker. Jeg kan ingenting.  
 
Han svarede: Det skal du nok finde ud af.  
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Barske sager, jeg kunne være taget med. Jeg blev testet. Min kærlighed til mine 
medmennesker blev testet. Jeg kunne være taget med Gud men valgte at tjene ham for 
menneskenes overlevelse. Var det hvad jeg følte? Eller tog jeg skyldfølelsen på mig og en 
svigende hentydning om at tage mig sammen, ellers dør jeg.  
 
Opgaven er umulig? Eller er den? Det er et spørgsmål om tro. Det jeg beder om sker.  
Jeg tror, men jeg føler ikke jeg kan udtrykke mig tydelig nok. Jeg ser Babuji gøre arbejdet 
for mig, han er i alles hjerter nu, han er det billede Gud fra start skabte i os.  
Han er menneskelivets sande mål. 
  
Det jeg skriver her, er dele af hvad Babuji lærte mig.  
 
Jeg har altid været autoritetstro, på den naive måde at dem der er store, er det da for at 
hjælpe de små. Ellers er de da ikke store.  
Jeg hører statsoverhoveder og kongelige tale om Gud og næstekærlighed. Det hørte jeg 
ikke før. Noget er ændret, hvis du vil ændre verden, må du ændre din egen tilgang til 
verden. Folk som andre syntes om og vil spejle sig i erkender deres tro.  
Men hører jeg bare det jeg vil hører? Er jeg besat? Jeg mener ikke af djævlen! Jeg mener 
den besættelse som når man har fået en bil i hovedet, ser man kun det bilmærke på 
vejene. Jeg skal være meget mere klar. Er det fordi jeg har set lyset at jeg ser det alle 
vegne? 
 
For 200 år siden måtte domstolene i København afsige dommene om formiddagen, når 
man nåede over middag, var folk for fulde til at der kunne komme fornuft ud af dem.  
Der var ikke rent vand i hanerne, der var slet ingen vandhaner. Bymennesker drak øl og 
snaps.  
 
Det der kommer ud af mig nu, i 2001 er sket i tiden op til. Et menneskes modning tager tid, 
lige som et samfunds modning. Mine første frugter er ved at være klar.  
 
Jeg skriver afsnittet i denne bog som stikord til noget jeg håber, bliver skrevet senere.  
Jeg er nød, til at skrive nogen af overskrifterne ud. Der er så meget at det vil sætte sig i 
mig som en prop der smadre mit hoved med tanker, der bliver ved med at plage mig.  
Det har jeg prøver før og det er ikke rart. Det er ikke helt rigtigt at tro at bare det er skrevet 
ud er det væk. Nej dele er væk. Det er heller ikke meningen det skal væk, det der er i 
udviklingen, skal bare være så tydeligt at det kan bruges. Det der skete, derfor er vi her.  
 
Jeg har oplevet hurtigere måder at komme til forståelse på. De kan bare ikke bruges fordi 
de ikke er tilgængelige for alle. Det vil jeg gøre noget ved, det er derfor jeg skriver om 
meditation. Vi er i den helt spæde start af det spirituelle år tusinde. Når jeg skriver, vil det 
brede sig som ringe i vandet. Ohe, jo, du skal ikke fortælle mig at der ikke er nogen der 
stikker hovedet frem og bedyre deres oplevelser. Det vil være lige som med overskrifterne 
og proppen der slipper ord og følelser løs. Jeg kan bare håbe på at når Babuji er i folks 
hjerter, vil opmærksomheden rettes mod ham.  
Jeg vil gerne kunne udtrykke mig så der er et klart billede, i folks indre, som i meditationen 
hvor der hverken er skrift eller ord.  
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Når vi søger tilbage, kommer vi til en tid hvor der hverken var ord eller skrift. Det blev 
gradvis udviklet til at urmennesket vidste om der var overhængende fare. Noget derude, 
de ikke kunne se, kunne de bedømme. Det var nyttigt. Vi har det i os bag en masse 
forviklinger. Mange af de tanker der har sat spor, kan vi bruge.  
Meget er i fælleshukommelsen.  
 
Jeg kommer til at tænke på to hankatte der møder hinanden på et plankeværk, på vej til 
hver deres hunkat. De kommer elegant og smidigt forbi hinanden, det er ikke nu der skal 
laves Katte slagsmål. Når skoven brander står vi sammen, nogle gange, står vi tæt 
sammen med dyrene i den samme sø eller grotte til faren er drevet over.  
 
Den slags skifter, når du er tilbage i dagligdagen, er der glemt.  
 
Den 7. januar 2001  
 
Jeg mødte Babuji i 1976, denne gang fysisk. Indledningen var i transmission, ikke i 
meditation. Næ i fuldt dagslys. Han kaldte mig til sig. 
Jeg arbejdede på MS Englang der sejler til Færøerne. Der var et lys over mit hoved som 
en stærk lampe, en spotligt og en meget kraftig følelse af hans nærhed. 
Den gang brugte man telegrafist, det var muligt at ringe hjem over Lyngby radio, alle 
kunne hører med. Det generede mig ikke, sådan var tiden. Jeg ringede til Birthe, hun var 
ovenud lykkelig, hun kvidrede at Babuji er på vej til Danmark. Hun havde slet ikke tid til at 
høre på mig, det var også lige meget. Det er ham det handler om. Han var på rundrejse i 
Europa, han kom fra Tyskland. Jeg fik adressen på mødestedet i Hellerup. Jeg var på vej 
mod Esbjerg, så det passede fing med at jeg kunne være sammen med min Mester og 
Guru. Det er stort, ubeskriveligt stort. Skræmmende ærefrygt, jeg tror i forstår det, når i har 
læst min beskrivelse af mit forhold til ham, at jeg er meget ærbødig. Jeg turde dårligt at 
møde ham. De mange andre der kom for at møde ham, havde ikke min oplevelse, der var 
en anden ærbødighed, eller ingen. Der var en massen og skubben, mig først indstilling, 
der chokkerede mig. Det gør man da ikke! De behandlede ham som en rockstjerne.  
Jeg blev skamfuld og dårlig tilpas på deres vegne.  
 
En sætning blev hængende:  
Hvor er Babuji?  
Et barn svarede: Alle vegn, kan du ikke mærke ham? Jo.  
 

                     
 
Den 15. januar 2001  
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Jeg holdt mig bag de masende, dem der var mest ivrige. Faktisk sidst i køen, som en 
skamfuld. Jeg vil ikke bebrejde dem, det er et stort øjeblik. Jeg kunne bare på ingen måde 
få mig selv til at mase mig frem, for mig var det helligbrøde. De andre havde ikke siddet og 
talt med Babuji i meditation i en anden verden. De havde ikke den ubeskrivelige oplevelse. 
De havde nuet og det var også ubeskriveligt, så jeg forstod dem fuldt ud. Vi var fuldstendig 
blæst af hans udstråling. Vi kunne dårligt tale rent, vi havde heller ikke lyst til at tale.  
Vi ville bare være sammen med ham.  
 
Nu var det tid.  
Jeg havde ventet at komme til at sidde et sted bagerst, jeg kom jo sidst.  
Chai var dørmand, Elsebeth havde præsenteret mig for ham, inden, det havde Vibe også. 
Jeg havde fået en sitting af Vibe i soveværelset på 1. sal. Nu sad vi på trappen udenfor og 
talte og røg en Prince med Chai, sådan var tiden. Han var rar, han kom med sjove 
bemærkninger, der viste hans brusende hjerte. Pigerne var vilde med ham, de så bedre ud 
i denne glans end nogen sinde. Alle var smukke. Han havde noget af den skønhed der 
kunne mærkes, over sig. Da vi skulle ind og meditere skulle han styre flokken, det gjorde 
han også, ikke mase, med smil i øjnene og alligevel bestemt. Selv om jeg gik sidst blev jeg 
alligevel holdt lidt tilbage, som noget skulle på plads før jeg gik ind. Det er en stor stue i en 
herskabsvilla, dobbeltdørene til værelset der støder op til stuen, er slået op, for at alle kan 
være her. Jeg kunne være blevet ført til den bagerste plads, men jeg blev ført frem foran 
ham. Selv dem der ville først og tættest på, var ikke ”modige” nok til at sætte sig lige foran 
ham. Allerede da jeg var i døren vinkede Babuji mig frem foran sig, selv om folk sad tæt, 
var det nemt at komme frem. Angsten forlod mig, jeg var i hans hænder nu. Jeg havde 
ikke besvær med at sidde på gulvet, tæppet var blødt, det var som en klokke af godhed 
tog sig af mig. Det var det store øjeblik, han fjernede al spænding. Senerne i bene blev 
smidige, knæene lå fladt mod det ægte tæppe. Det var ikke kun solen der oplyste rummet, 
det var ham. Vi svømmede hen i meditation, det kunne ikke blive bedre. Nogen bøjede 
sammen og undrede sig over de var så smidige. De var helt væk, vi var væk, han havde 
taget os med til et andet sted. Et andet stade, nej han bragte det andet stade til os. Vi var 
ikke væk, vi var i hans atmosfære. Vi var et med ham, sådan følte jeg det. 
  
Bagefter var jeg mæt, jeg forsøgte at være lidt alene, huset er stort, der er mange rum og 
en have hvor der også er stille stæder. De stiger jeg fulgte, var åbenbart også dem Babuji 
gik, for at være lidt alene.  
Han talte med Chai, jeg sad med ryggen op ad havestuen udenfor, de var inde.  
Der var sørget for rolige omgivelser til ham. De talte om problemer i Tyskland.  
 
Jeg tror ikke det var en hemmelig samtale, der er ting der skal løses på to mands hånd.  
Jeg kunne ikke rejse mig og gå, for så ville jeg blive set. Jeg tror ikke de ville finde det 
pinligt. Det var mig der følte jeg snagede. Jeg hørte bare samtalen, eller det jeg forstod af 
deres samtale. 
  
Lederen i Tyskland havde ikke Babujis indstilling, derfor måtte han tilbage og kline ham 
grundigt. Reglerne skal plantes i ham, kan de ikke det? Skal de plantes i dem der vil være 
med i missionen, så de tør at sige fra overfor det der er forkert.  
Reglerne skal skrives og deles med alle der vil være med.  
Det er ikke en forretning, meditation er gratis for alle.  
Der er et medlems gebyr der dækker det nødvendige.  
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Den Tyske leder ville lave forretning.  
Måske bliver du god til at lave forretning når du meditere, men meditation er ikke en 
forretning. 
  
Man kan ikke sige et’ og gøre noget andet.  
Babuji overnattede hos lederen og havde set han stod og spiste i køleskabsdøren om 
natten. Det var en stor mand der hævdede han var vegetar.  
Falskhed kan mærkes, der var en ubehagelig og helt forkert udstråling fra ham.  
Der var meget der skulle rettes, derfor måtte Babuji tilbage.  
 
For os var det godt, det betød han tog til Tyskland og kom tilbage til os.  
Vi fik glæde af ham en gang mere.  
 
Babuji gav råd før vi mediterede, han talte om at det var bedst vi kom til ham som råt træ 
han kunne forme. Det er for stor en opgave at lave færdige møbler om.  
 
Det gjorde mig ulykkelig at se Babuji bekymret. Det gjorde mig også tryg at se ham som 
menneske med menneskelige opgaver at løse. Det er en befrielse at man kan tale med 
ham om almindelige ting. Han svare alle, alle elsker Babuji.   
 
Når du tænker på Babuji er du tæt på. Når du ser hans billede for dig, er du tættere på. 
Når du føler Devin love of Babuji er du tættest.  
Det er følelsen der er ledetråden.  
Guds kærlighed.  
Det er hvad Babuji giver os.  
 
21. januar 2001  
 
Babuji gør så dybt et indtryk, han er så blid. Man kan forklare det med at han vækker de 
inderste sande følelser i os. Noget vi ikke vidste vi havde i os. En hengivenhed der kun 
kan sættes i gang og vokse.  
Hvor en psykolog gør det udefra, ved at skrælle lag efter lag af, gør Babuji det indefra. Når 
vi har mærket ham, længtes vores inderste ud i virkeligheden. Det er selvfølgelig  
Devin love of Babuji Maharat der er virkemidlet. Med da det er lidt svært for os at 
acceptere og forstå, uden at have en person at støtte os til, bruger vi Babuji.  
Man må så også sige det er det sikreste, fordi ham gjorde det muligt.  
 
Når lagene er opløst, kommer ”alt” til syne.  
Det vil sige vi gradvis forstår vi er en del af en helhed.  
 
Selv om jeg ikke forstår det, tror jeg vi som mennesker, får et større ansvar.  
Dem der altid har arbejdet med spirituel træning, så menneskene selv ødelægge Jorden 
uden at de kunne forstå hvorfor de gjorde det. Der skulle oplysning til. Hvad er gået galt de 
andre gange arter er udryddet? Hvad skal det til for at komme videre?  
  
Guruer, Sufier, Sikker, Braminer, Mestre og Vismænd, bad og brugte deres viden.  
De søgte og fandt en der kunne få kontakt til det stade Babuji blev sendt fra.  
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Det var den unge Lalaji, Babujis Mester.  
Han og Babuji grundlagde Sri Ram Chandra Mission i 1945.  
De hedder begge Ram Chandra. 
 
Selvfølgelig skal dem der har gjort forarbejdet og dem der følger efter takkes for deres 
store arbejde. Der er rigtig mange der ikke bliver nævnt. Det er en meget lang tråd.  
 
Vi skal bare kende historien.  
 
Er jeg for doven eller for dum til at forstå bøgerne. Jo jeg har læst jo jeg gør hvad jeg kan, 
eller er jeg er bare rastløs efter mere viden. Jeg ser det jeg skriver som overlevering,  
jeg kan søge tilbage til. Det er overlevering, meditation overlevere viden. Sådan at forstå 
at når der bliver renset noget væk, er der plads til godt nyt.  
 
I fremtiden vil der blive skrevet mange eksempler der viser vi har fælles hukommelse.  
 
Sind i sum, sum i Sind. - Babuji I mi. Ai I Babuji.  
 
Livet bliver mere enkelt, mange ting vi ikke kunne leve uden, vælger vi fra.  
Overflødig ballast. Vi tager lidt efter lidt afsked med vores laster.  Vi skriver jeg, jeg gør, 
jeg håber andre følger efter. Jeg ved andre vil følge efter, tiden ændre sig til noget bedre.  
At slippe for laster, er erfaring.  
Jo større jo mere.  
 
Udvikling,…  Indvikling,…  
Udvikling kan ses i tilbage blik.  
Indvikling ser du ikke, den kan kun ses udefra.  
 
Når du bliver styret af hvilke som helst begær, er du blind, egoet skygger for handlingen.   
 
24. januar 2001 
 
Virkeligheden. 
Hvad er vores virkelig hed og den sande virkelighed? Hvad er det jeg søger?  
Kærlighed, længsel, hengivenhed er ord jeg kan bruge, når jeg ikke er der. De er der når 
jeg søger. Når jeg er der, er der ingen ord der kan beskrive tilstanden.  
 
I hukommelsen er rådet om ikke at tænke for meget, At søge er ikke at tænke.  
For mange tanker afskærer også vejen.  
 
26. januar 2001  
 
Når man har oplevet at være et med alt, det er det nærmeste jeg kan beskrive tilstanden. 
Så må man tænke det er ret frovirrende og støjende. Det er det ikke, i begyndelsen i glimt, 
for at minde os om vi er en del af helheden. Og jeg tror vores reaktion fortæller hvad der 
skal justeres. Her bliver jeg lidt ked af det, for der er stadig meget der er forkert. Forståelse 
af at det blev rettet længere fremme er også plantet. vil viser sig længere fremme. Det 
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giver os lov til at svømme hen. Fordi følelsen er større end det der skal rettes, det er jo 
den der ser hvad der skal forbedres.  
Jeg arbejder på at være der permanent. Babuji hjælper, bare jeg tænker på ham.  
Alligevel er der udfald. Det kræver så meget viljestyrke at få lov til at blive.  
 
Sind i sum, sum i sind.  
 
27. januar 2001  
 
At kunne styre sit sind er en umulig opgave.  
Sindet er en troløs medløber der fare op og ned i følelsesudbrud.  
Sindet og egoet er som et par forkælede unger, der uden formål udfordrer til tossestreger. 
Når det går godt, kæmper de om æren, når det går galt, giver de hinanden skylden. 
Her er ledetråden, hvad føler du? Kan du mærke du handler rigtigt? Det er derfor det er 
spirituel træning. Vi lære at handle rigtigt, ved at sætte opgaven i forgrunden. Når du er 
kommet dertil, handler du i overensstemmelse med naturen.  
På det stade gør du ikke noget forkert.  
 
30. januar 2001  
 
Hvorfor kan vi ikke blive i den tilstand? Det kommer, når vi er klar. Det tager tid, lidt efter 
lidt bliver vi givet det vi kan tåle. Vi bliver givet den tid der skal til for at absorbere det vi får. 
Jeg tænker på at’ Babuji som lille, havde så meget af den Guddommelige energi, at det 
kunne ødelægge ham.  
Når energien bliver kaldt frem, er selv kærligheden skræmmende. Der er ingen der vil 
bekrige hinanden eller snyde, når kilden springer. Jeg har hørt forretningsfolk fortælle de 
mødte deres ”Inder” det er et udtryk for at de ikke tjente på handlen. De gav den væk, eller 
tabte stort. De lod en handl gå igennem hvor de ikke kunne lade være med at hjælpe 
”Inderen”… køberen, til den mest fordelagtige pris. Vrads Sande, den Danske Ashram, er 
et godt eksempel, den er stor som en landsby med mange huse og sale.  
Der var ingen der ville købe den, så den blev nærmest givet væk, for at den kunne blive 
vedligeholdt. Det er et billede jeg skriver, sandheden har mange ansigter.  
 
Vi gennemlever det vi har fået.  
Jeg går med et lys over hovedet, for at vide det er rigtigt jeg har fået aktiveret kronsjakret. 
Det kan ikke trækkes tilbage.  
Hvis vi vender os bort og afviser, kan der gå mange år, nogen vil sige mange liv. Før vi 
igen får mulighed. Jeg var fraværende en stor del af firserne, dog ikke mere end jeg holdt 
en dør åben. Og jeg var tilbage så snart jeg lagde et belastet arbejde bag mig. Selv i 
arbejdet med at betjene andre, var jeg omgivet af tilstanden. Det der var inde slap ikke sit 
tag i mig, det gode vi har fået, forlader os ikke igen.   
 
Sister Kasturi siger det er nemt at give. Det er sværere at modtage. Vi tager imod hvad vi 
kan tåle. Når du selv går hen til kilden og drikker, får du slukket din tørst.  
Det er kun dig der kan lukke den Guddommelige transmission ind, du kan ikke gøre det for 
andre. Du kan ikke lokke, du kan ikke tvinge. Kun en indre længsel giver adgang.  
Nogen nærmest suger til sig, det fik jeg at vide jeg gjorde, jeg var i underskud.  
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Jeg kan jo ikke sidde og fortælle hele det forløb jeg har været igennem til dem jeg 
meditere med. Vi mediterer og jeg giver det jeg har lært, jeg forsøger at være grundig.  
Det er mest bemærkninger som, det var dejligt, jeg var helt væk, der kommer efter vi har 
siddet. Jeg holder selvfølgelig øje med mit arbejde, på sigt ser jeg forandringen. Nogen er 
hurtigere end andre, nogle gange ser jeg dem jeg troede mest på, sidde fast. Andre der 
var skræmte i starten, slipper angsten og bliver meget glade for at meditere. Angsten for 
det uvisse bliver afløst af trykhed og længsel.   
 
31. januar 2001 
 
Vi bliver meget glade for de mennesker der har den Guddommelige kærlighed i sig.  
Dem der mediterer på Guddommeligt lys i hjertet.  
De bliver glade når de møder personer der er gode til at modtage.  
Jeg ser tolmodighed og venlighed som et ydre tegn på at meditationen virker.  
Dem der har det i sig taler ikke dårligt om andre, de taler ikke om sig selv.  
De fortæller ikke hvad du skal gøre. De fortæller dig hvad deres Mester gør.  
De lader Mesteren hjælpe dig gennem dem. Det er de mennesker der vil bryde i gennem i 
fremtiden.  
 
Den 4. februar 2001 
 
Det gør mig glad at se når arbejdet virker.  
Jeg har mange elever efter besøget i Indien. Vi fik at vide at vi ikke skulle holde os tilbage 
med at undervise i meditation. Og med at udbrede kendskabet til Babuji.  
Jeg praler ikke med mine mange elever, for jeg vil med det samme få at vide jeg skal 
sende dem videre til centeret i Holbergsgade.  
Jeg har flere elever i løbet af ugen, end der kommer i centeret om søndagen.  
Jeg skal lige vende, mig til hvad jeg vil sige? Jeg vil ikke undskylde og jeg vil ikke afstå.  
Det er tydeligt jeg gør det rigtige. Ellers ville de ikke komme og slet ikke blive.  
 
Jeg har fat i en gren der vokser.  
Mit virke er at undervise Tai Chi og Qi Gong som meditations øvelser. Der er fuld tænding 
på når jeg står foran klassen. I må ikke bede mig om at slukke for transmissionen, det kan 
jeg heller ikke og det vil jeg ikke. Jeg ser jo hvordan den gør syge mennesker raske.  
Folk med kanser får 10 år mere. Udslidte mennesker får det godt og kan nyde deres 
folkepension. Det er helt tydeligt at det jeg gør, er godt. Solstrålehistorierne står i kø for at 
blive fortalt. Og jeg inspirere de mennesker der aldrig vil opsøge et meditationscenter.  
De få der gør, kommer tilbage og fortæller det ikke føles rigtig. I meditationscenteret taler 
de slet ikke om Babuji. De vurderer og udspørger, der er skæptis. Det billede jeg tegner, er 
der ikke, min fortælling er pænere end den de oplever i Holbergsgade. Det er lidt som at 
sende dygtige elever hen i en anderkendt Tai Chi klasse og de kommer forslåede tilbage.  
Jeg har nogle enkelte jeg har præsenteret for den gamle ”garde” her vil de gerne komme. 
Der ser de også mig. Det er tit Birthe der giver sitting, hun taler hele tiden om Babuji og 
læser op af hans tekster.  
 
Jeg prædikker ikke, jeg kaprer ikke. Jeg fortæller hvor jeg har det fra når jeg bliver spurgt. 
Det i mærker i bevægelserne er fra min Guru Babuji, han er god til Raja Yoga, det er det 
der sker inde i kroppen når chakraerne, ruterne, de punkter øvelserne røre ved aktiveres. 
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Jeg har mediteret mere end jeg har trænet Tai Chi. Derfor underviser jeg på en anden 
måde end andre lærere i har mødt.  
 
For det meste er det slet ikke de ord der kommer op. Jeg behøver ikke at sige så meget. 
Vi sidder og taler lidt sammen før vi meditere, vi sidder 10 – 15 minutter. Jeg har ikke mere 
tid, vi skal lave de øvelser jeg har sagt jeg vil lære dem. Det andet følger med.  
 
Jeg søger gennembrud ved at skrive om en person der lykkedes uden at berige sig, uden 
at udnytte, han giver i så store mængder at det er berusende. Han taler aldrig om sig selv, 
men om sin Mester. Han missionerer ikke, han forsvarer ikke en religion. Han er her for 
alle. Han viser hvad der er bag religioner, uden at nedgøre den. Det land og den religion 
og stand du er født ind i er lige så velkommen som andre. Babuji taler om Lalaji.  
De to grundlagde Sri Ram Chandra Mission sammen i 1945, de hedder begge to Ram 
Chandra. Sister Kasturi taler hele tiden om Babuji, brug ham, vejen åbner sig når du 
sætter dig selv i anden række, eller helt glemmer dig selv i handlingen. Det er jo fordi det 
er svært på egen hånd. Det er ikke kun ord og teknik, du mærker noget og du bliver bedre 
til det. 
  
Den 5. februar 2001  
 
Dem der gør noget for andre uden at skulle tjene på det, gør Guds arbejde. Dem der har 
tålmodighed til at lære andre at hjælpe sig selv, hjælper gud. Det er naturligt arbejde, det 
behøver ikke at være mere højtideligt end en mor der hjælper sit barn. Vi har det jo i os og 
vi er opdraget til at være gode ved hinanden. I de handlinger har vi det godt, det burde 
være ledetråd nok til at vi kan finde tilbage, når vi har bevæget os for langt væk fra 
sandheden. Når du har syndet, angre du. Tænk om du var tvunget til at arbejde for et firma 
der levede af at tage ågerrenter og udnytte både dig og andre for egen vinding. Det ville 
da påvirke dig. På nogen virker det som en rød klud, de føler sig i deres S når de går op 
imod vinden. Andre bliver nedbrudte. Jeg beundrer dem der går ind i et arbejde hvor de på 
forhånd ved der er noget at kæmpe for.  
 
Den 7. februar 2001  
 
Den der formår at vende noget dårligt til noget godt, er værd at lytte til.  
 
Ordene hober sig op: Udvikling, målsætning, videreførelse, er ord der smager godt. Tænk 
over hver enkelt af ordene og mediter på dem. Ordene har en utrolig kraft. Hvis vi giver os 
til at tænke over dem og hvad der ligger bag, fører det til udvikling og erfaring.  
 
Jeg har lyttet og jeg føler mig hjulpet og ført til det jeg er i gang med nu. Uden erfaring 
kunne jeg ikke. Det betyder jeg ikke skal være så ked af det liv jeg har ført, fordi det har 
ført mig hertil.  
 
Den 10. februar 2001 
 
Afklaring beskriver bedst den tilstand jeg er i efter at have været sammen med Sister 
Kasturi. Afklaring på spørgsmål, som: Hvad får jeg ud af det?  
Ved at skrive om hende har jeg forbindelse til hende, det er vel meget almindeligt?  
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Nej ikke det jeg oplever, der er transmission med det samme. Hun siger skriv om Babuji, 
det var ham du var sammen med. Det er også ham du mærker nu. Hos Sister er 
atmosfæren hele tiden ladet og breder sig via hende.  
 
I hendes hjem har der gennem hele hendes liv været dagligt besøg af hellige mænd og 
kvinder. Da hun boede hos sine forældre, kom Guruer og vismænd i hjemmet.  
Hun har lige fra lille pige været vandt til at mærke udstrålingen fra præster og lærde. 
Hendes forældre bad hende finde en lære, blandt de mange der kom i hjemmet, en Guru, 
det er en lærer. De var endda lidt urolige over at hun valgte mange fra, selv om de var 
anderkendte. Hun har aldrig været i tvivl om at den højeste kapacitet er Babuji. Han gjorde 
ikke noget væsen af sig. Hun valgte ham og hun tog ikke imod personlig lære fra andre.  
Hendes forældre valgte også Babuji. Han talte med alle og mediterede med alle. Han når 
alle, vibrationen han udsender, bliver opfanget af alle.  
 
 
Den 14. februar 2001 
 
Jeg skal gennemgå og få en masse ”Hvorfor” til at tilpasse sig i mig. Jeg skal forstå 
helheden…  
 
En mand der kommer fra det ultimative. Det er fra verdens midte, han har direkte 
forbindelse til midten og den sender gennem ham til os. Fordi det er fra midten, er det’ han 
sender i balance, det føles godt. Der er kun ham, han kommer kun den enegang og 
alligevel breder han sig. Han siger han ikke er Gud. Han skal føre os tættere på Gud. Han 
vil ikke tilbedes som en Gud. Han vil vise det er muligt for et helt almindeligt menneske at 
leve et liv hvor du tjener både Gud og menneskene. Jeg vil helst have man læser det som 
et samarbejde med naturen, for naturbalancen er er ude af takt. Han vil have det han gør 
ned på Jorden.  
 
Jeg får den tanke at det er naturvidenskab på højt plan. Hvem får jeg til at forske i noget 
der ikke er opdaget? Er det ikke det, forskere gør? Hvordan planter jeg et frø i 
forskerverdenen der får dem til at måle Prana og Qi? Det er en natur energi der i fremtiden 
vil blive brugt som drivkraft. Menneskelig udvikling gør det muligt at forstå det er et 
spørgsmål om balance. Indre balance. 
 
Jeg bliver nød til at blive meget gammel og meget sund og forberede svarene. For det er 
kun levende beviser der kan få verden til at forstå.  
 
Sandsynlighedsberegningen er lille. Jeg har jo slået mig selv ihjel ved at leve usundt til jeg 
blev 50 år. Derfra stikker jeg hovedet ind i en anden verden, de færreste kender. Jeg må 
være blevet som dem der kæmper for at vise hvad de tror på, selv om der er 
omkostninger.  
 
Den 14. februar 2001  
 
Erkendelsen af vi er en del af en helhed, at vi er en del af naturen. Menneske er også 
natur, vi skal behandles ordenligt. Jeg gør mit for at hjælpe, selv om jeg føler mig ny. 
Dermed også nysgerrig. Du mister ikke noget ved selverkendelse, ikke noget du savner. 
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Du får noget andet der fylder tomrummet. Jeg skal øve mig på at fortælle hvad det er, for 
usikkerheder der kan opstå hvis jeg bliver gået på klingen. Jeg vil altid blive betragtet som 
en der har set lyset og ikke kan tale om andet, hvis ikke jeg tager de helt almindelige 
problemer alvorligt. Det er meget muligt jeg har en underlig fortid, det er slet ikke den der 
skal frem. Det er mennesket bag.   
Selvfølgelig snurre alt det ”nye” rundt i hovedet på mig.  
Sind, ego, ånd.  
Det der sker inden i os, sker netop inden i, langt inde.   
Når jeg får vist nogle veje og ruter der kan hjælpe. Drejer det sig om at hjælpe, snakken 
kan komme bagefter. Giv den medicin der kan hjælpe masserne, opskriften kan de 
studere bagefter. Du må gerne skrive om den, beskrive den, men den er ikke din. Du kan 
ikke lave noget der er alles eje hvis du tror du har fundet på det. Jeg kan ikke få noget 
frem hvis jeg selv stiller mig i forgrunden.  
 
Den 17. februar 2001  
 
Vi oplever et balancepunkt hvor det første indtryk er ro. Vores sind, ego og selv, forenes.  
Når vi har været i tilstanden et stykke tid, vil vi forsigtigt mærke efter. Forsigtigt, fordi vi så 
tit har mistet kontakten, når vi forsøgte. Jeg ved ikke hvorfor jeg skriver vi?  
 
Så meget center, så lidt Babuji, sagde Sister Kasturi.  
Og det er rigtigt, jeg mangler hende til at hjælpe mig med at frembringe den følelse 
centeret bringer.  
Jeg havde ikke svært ved at gå ind i centeret, det er Tai Chi. Der var bare ikke nogen 
energi. Det var der jo, de fleste kan ikke finde deres center og bare det de kan holde det i 
kort tid, giver dem styrke. Hun ville have mig meget længere ind, for at hente styrken bag 
centeret. Så begynder der at ske noget. Vi kan ikke uden en vejviser. 
Som Tai Chi lærer retter jeg folk op og slipper dem ud af deres fængsel. Jeg viser dem 
hvad de skal gøre for at blødgøre og smidiggøre kroppen. Nu har jeg fået et redskab der 
nemmere trænger igennem.  
Her mener jeg at ved at lære folk at bevæge sig på en bestemt måde, mærker de noget de 
ikke har været i nærheden af tidligere. Det er en meget stor gave. I begyndelsen er det en 
korttids oplevelse. Gentagelser gør at vi vender, os til det. Jeg viser meditationen er i 
bevægelsen. Har du nogen tanker? Nej! Det er der ikke plads til. Koncentrationen fjerner 
overflødige tanker. Det er meditations træning.  
 
Husk der er ingen regler.  
 
Derfor vil jeg besøge Sister Kasturi så tit det er muligt.  
 
Babuji er forenet med det ultimative. Ikke bare centeret der arbejdes ud fra. Men det 
højeste og fineste af naturens styrke. En følelse af så ubeskrivelig skønhed, enkel, ren. 
Man kan kun være i nærheden af den i glimt i starten og siden via længsel, i små doser.  
Vi ville sprænge hvis vi blev fyldt uhæmmet op.  
Vores syn på styrke bliver ændret, vores livssyn bliver ændret.  
Vores fortid ved at dem der ikke har oplevelsen, ser med de øjne vi så med før.  
Det gør at vi viser mere hensyn.  
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Den 18. februar 2001  
 
Babuji giver den enkelte mulighed for ved egen vilje at sammenkoble sig den ultimative 
energi. Det er kærlighed i så store mængder, i så umådelig styrke at det skal doseres. 
Hvis vi ændrer os for hurtigt, dør vi, eller bliver sindssyge. Bare rolig han passer på os.  
Den tilstand vi er i forbinder os til det vi oprindelig var. Vores gener og arvemasse snor sig 
tilbage til begyndelsen. Vi skal ikke være et gennemsigtigt fnuk der svæver rundt og ikke 
er blevet til endnu. Vi skal bare vide vi har forbindelse til den power der har gjort os til hvad 
vi er. Vi har det dårligt fordi vi er blevet væk fra os selv.  
 
Når jeg læser teksten, ser jeg ringe der som en spiral søger ind, samtidigt med at jeg 
skriver mig ud. Jeg har været 30 år om at kunne skrive om den ændring jeg har 
gennemgået. Babuji har gjort at jeg kan. Kan han hjælpe mig, kan han hjælpe alle.  
Det er jo derfor jeg skriver.  
 
Det gør selvfølgelig ondt at slippe ”laster” for det var jo ikke laster. Det var egoets 
opdyrkede frugter. Den dygtige forretningsmands og fagmands ret til at udfordre og vinde. 
Jeg har da ikke snydt nogen! Jeg har ærligt og redeligt arbejdet mig til det jeg har. Det var 
nidkært at holde på en viden der kunne gøre tilværelsen nemmere for mange. Det gør 
ondt at blive konfronteret med skammen. Kan du ikke se du splitter og ødelægger og 
holder andre ude og dømmer. Der skal en meget lille ændring til og du viser vejen du selv 
er blevet vist. Ja, ja ja det skal jeg nok. Og så kommer den neste linje, det skal ikke være 
tvang, det skal være fordi du har lyst.  
 
22. februar 2001  
 
Før mit liv med Babuji levede jeg mit liv uden spirituel indsigt. Det kan nærmest beskrives 
som et hårdt arbejdsliv. Jeg havde sat mig hårdt for at få det jeg troede var et godt liv, ud 
af det materielle. Mon ikke tiden får os til at søge noget der ikke er så anstrengende.  
Det restaurationsmiljø jeg var i kan men finde i alle provinsbyer, men der var også noget 
andet der gjorde mig nysgerrig. Jeg talte med andre unge medens hippiebevægelsen 
havde sit indtog i Køge. Det gjorde mig nysgerrig, det var en helt anden snak.  
De langhårede gik også på værtshus og hang ud i weekenden. Det var underligt for dem 
at se en på deres alder gå og servere i uniform. Sort jakkesæt og butterfly. Min bror og jeg 
boede i et nyt hus på Hellebækvej, den ligger på Ølby Lyng før Køge. Jeg flyttede med, vi 
gik i byen for at se hvor der var godt? Så nemt og lige til var det, om mandagen søgte jeg 
arbejde i Casino på torvet. Ejgil Møller Jensen spurgte hvorfor han lige skulle ansætte 
mig? Du skal have nogle flere unge ind, så får du den sene omsætning med, de kommer 
når jeg arbejder for dig. Ejgil var konditor, han havde også Torvekonditorriet. Når jeg var 
konditor, vidste han jeg kunne arbejde og der var ingen andre unge der bød sig. Der skete 
stort set det jeg sagde, byens unge begyndt at komme, der var ikke noget andet. Ejgil fik 2 
bevilling i weekenden, han kender politimesteren. Jeg lærte flere unge at kende, nogen 
begyndte at komme i huset. Det var en god tid.  
 
Jeg talte lige pludselig med intellektuelle, det var noget andet end værtshussnak. Jeg blev 
vækket og ville hører mere. Hashpiben sneg sig ind, Ejgild var glad, han havde nu 3 unge 
tjenere, der ikke drak. Tiden ændrede sig ungdomsoprøret var i gang, det var noget helt 
andet musik jeg hørte nu. Det gik så hurtigt, i løbet af 1½ år. sad vi i huset og hørte flip 
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musik, min bror Finn var med på den, vi havde nye gode venner, han arbejdede i Tivoli. 
Holger der boede tæt på, havde lejet et værelse. Vi var ved at blive langhårede hippier og 
havde det godt med det. Hippie værdierne er tæt på det liv Babuji talte om, han var glad 
for blomsterbørnene. De søgte et rent, kærligt liv.   
 
Peter Hofmand, en af dem der kom hos os, gav mig en bog:  ” 
EN YOGIS SELVBIOGRAFI AF PARMA HANSA YOGANANDA” han havde skrevet på 
side 3: Til min bedste ven.  
Senere fortalte Klaus Simonsen det var hans, Peter havde lånt den af ham.  
Bogen gjorde stort indtryk, oven i alt det andet. Der kom mere, jeg vil ikke sige Peter 
lokkede, det gjorde han. Han gav mig mit første trip han ved ikke hvad det hed, han havde 
ikke set det før. For ham var et trip en weekend oplevelse. For mig ændrede det mit liv? 
Måske var det trippet? Eller var det bogen? Eller var det Babuji? Der dukkede op 
samtidigt. Eller var det tiden? En ung mand på 22 år. Ungdomsoprør. Kunne det tænkes 
man vokser sig ud af drengerøvstilværelsen… en blanding? Jeg må sige jeg ikke har 
fortrudt. Jeg mødte Babuji og der skete dejlige ting da jeg slap den materielle stræben. 
Man klare sig fint uden at stræbe, det hele var en bevidstheds udvidelse.  
 
Det er en afskrift af en dagbog hvor jeg ser til bage, for at få klarhed. Det får jeg.  
På afstand kan jeg se billedet. Længere fra bliver det endnu tydeligere.   
 
Billederne under viser vi er i 1970 
Bogen er blevet læst igen og igen. Jeg ved jeg ikke er den eneste der ændrede opfattelse 
af tilværelsen, efter at have stiftet kendskab til bogen. Jeg ved også den gør noget ved 
unge der mangler ståsted. Nogen vil kalde det hjernevask, andre oplysning.  
Der har været mange Guruer før Parmahansa Yogananda. Jeg er tiltrukket af den verden.   
        
     

                      
 
Peter Hofmand var nærmest det modsatte af mig. Han arbejdede ikke rigtigt og havde 
heller ikke i sinde at begynde. Han var søn af en familie der havde et stormagasin. Jeg tror 
han fik lommepenge af sin bedstemor. Han gik og ventede på at hun skulle dø, så han 
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kunne arve. Peter nåde at dø af stofmisbrug og druk inden hun døde. Undervejs blev han 
inspireret af at se jeg kunne klare mig. Hvilker var et mysterium for ham.  
Han gav arbejdet flere forsøg, ved at kopiere det jeg gjorde, men han var ustabil. Han faldt 
hele tiden i og han gjorde hvad han kunne for at trække andre med. Han blev en plage for 
dem der engang så hans charme. I må ikke give ham min adresse! Jeg gider ikke at have 
ham hængende. Han var dygtig til mange ting, men han holdt ikke.  
De gode samtaler skulle bedøves i et umætteligt rusbehov.  
Han var der ikke hele tiden, men han vidste når min 3 ugers vin var klar.  
Han vidste når jeg lige havde købt materialer, han ville låne.  
Ægteskabet holdt ikke, han blev aldrig gift med Ruth, en smuk og dygtig pige.  
De fik en datter, der voksede sig vild og ustyrlig som sin far.  
Alligevel efterlader han et indtryk af at være en ven. Sådan en man savner lidt, selv om 
man ikke kan holde til ham i længden. Han forstod at holde fri, på det sidste havde han en 
motorcykel og kørte rundt og besøgte gamle venner. Han havde været matros og havde 
ikke fast bopæl. En tid forsøgte han sig med antikviteter. Vi lavede skindtøj sammen, han 
kunne godt i korte træk, men så gik det op i røg. Jeg kunne ikke holde til at være sammen 
med ham.  
 
En fælles ven, Arne Jakobsen ”kunstner” tog sig af ham, han havde haft en søn der var 
narkoman. På det sidste lod han ham sidde og drikke brandevin for at dulme smerten. 
Arne sagde leveren svulmede op og han ringede efter en ambulance.   
 
Erfaring er oplevelser man søger hen til og går fra, når der bliver dårlig erfaring.  
 
Der er nogle personer der har givet, men blev for meget. Peter var en af dem. 
 
Der hænger en perlerække af personligheder om mig. Jeg syntes jeg virker som 
trækplaster på underlige mennesker, personligheder. Hvis der er en ”original”, en afviger, 
en psykopat, en ekstrem, det kan også være en kunstner, i det hele taget nogen der 
stikker lidt ud. Vil vi mærke hinanden mere end så kaldt normale.   
Nogen lukker jeg ind i de hellige haller de søger, det betyder ikke jeg bliver hos dem.  
Til nogen har jeg sagt:  
Lad være med at spild tiden på noget du er middelmådig til, når du har et større talent.  
Det er ikke altid folk kan se hvad de er gode til.  
Jeg har set dem komme og gå, nogen kommer tilbage og bliver ladet op og flyver videre.  
 
Den 24. februar 2001  
 
En anden god ven Jesper Vernon Larsen sagde: Du gør det du siger!  
Der er så mange der ikke holder ord. Jesper søger det rene og smukke, han bliver sur på 
dem der ødelægger og forskelsbehandler, tingene skal være i orden. Han er forelsket i 
Afrika, han vil redde Afrika. Vi træner Tai Chi sammen, han vil over til Capoeira.  
Musikken og rytmen taler til ham, han er god på trommer. Han er også god til mad, han fik 
mig til at sætte mad budgettet op på sommerlejren. Han ville kræve ekstra under vejs.  
Det må man ikke! Her rør han ved min troværdighed. Til neste år. sætter vi prisen op. 
Ingen var utilfredse med hans mad, tvært imod, alle elsker hans mad. Han bruger kun 
gode ”dyre” råvare. Han kan bare ikke holde på pengene. Jesper er enebarn og han er 
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Ildhest. I det Kinesiske horoskop, er det meget stædige mennesker. Det siges Kinesere 
undgår at få børn i Ildhestens år. 1966 neste gang 2014 de er for besværlige.  
Det vil være godt at få ham til Afrika og slå i bordet. Han har været der mange gange og er 
i gang med afrikastudie, så han kan arbejde som udsendt for Unicef.   
 
Den 29. februar 2001  
 
Jeg kalder Peter en god ven, fordi han satte mig på sporet af Babuji.  
Peter kunne ikke selv få kontakt, men han kunne spore dem der kunne.  
Han brugte meget tid på at få mig på krogen. Han sørgede for at jeg var glad, derfor 
besøget hos hans familie, der gav mig gaver fra stormagasinet. For ham var det ingenting. 
Han vidste at jeg skulle slide i det for at kunne købe det han gav. På vejen hjem tog vi 
trippet, vi kørte i Chevrolet-en, Flemming Vincent kørte. Han var ikke med i stormagasin.  
 
Det tog mange år at bearbejde oplevelsen. 
Det kræver mod at beskrive.  
Det var i en anden verden jeg mødte Babuji, han svarede på alt hvad jeg spurgte om.  
Han ikke bare svarer han viser, visualisere. Han viste at mennesker er forbundet med det 
Guddommelige, han viste vi er et hele. Ved at erkende det arbejder vi sammen.  
Dem der ikke ved det og ikke erkender det er også forbundet. De får bare ikke det samme. 
Babuji lod mig træffe valg så jeg er klippe fast i min tro på ham som min Mester.  
Jeg bliver ved med at gentage lovprisningen.  
Peter var der, men han kunne ikke, lige som han ikke selv kunne få kontakt.  
 
Den 2. marts 2001  
 
Den spirituelle mester råder os til at afdække os selv, så der kan trænge mere Prana ind. 
Prana energien har altid været der, det er livsenergien, lige som Qi. Jo mere vi er i stand til 
at trække jo mere menneske er vi.  
Jeg vil møde modstand fra mange når jeg siger at de følelser der kommer frem i os i når 
noget er gribende og rørende er Prana. Følelser er natur. Vi glemmer os selv et øjeblik og 
er et med helheden. Det storslåede øjeblik. 
 
Det øjeblik er ikke permanent.   
 
Der er så meget transmission i de neste sider at det er svært for mig at skrive og læse. 
Jeg bliver blæst af ordene.  
 
I glimt af øjeblikke vi beskriver som ubeskrivelige, vælger jeg ud fra det stade jeg er på nu 
at beskrive det som måden bevidstheden gør opmærksom på at den har registreret, 
følelsen. I hu kommet følelsen, så du ved hvad det er og kan komme tilbage til den.  
Vi skal lære at bruge os selv så vi kan genkalde øjeblikket. Du må skrive koden ned, 
huske vejen. Gentage til du kan. 
 
Får du ikke det du søger med det samme, er det nok forsvundet. Det er den evne der skal 
opdyrkes. Jeg taler naturvidenskab hvor vi’ er naturen, det sker i os.  
Vi skal tilbage på sporet, vi skal i form, vi skal genvinde det tabte.  
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Dem der aldrig gør noget kommer ingen vegne. Hvad er rigtigt? hvad er forkert? Det kan 
man jo ikke sige, til nogen der føler håbløshed. Du skal arbejde med planter så du ser 
noget gro. Vi skal have mere positiv energi ind i samfundet. Hvem gider at tale med mig 
om de problemer og hvordan man løser dem?  
 
Lige meget hvordan du ser ud og hvor du blev født ind i verden og hvilke Religion der er 
der hvor du kom til verden.  
Er du et Guds barn.  
Lige meget hvor klog og smart du er, kommer du ikke ud af verden i live.  
Du bliver sendt tilbage hvor du kom fra.  
 
Den sande Mester Babuji kan få dig til at forstå, fordi han er i den ”følelse” den tilstand, det 
stade. Han kan skrue op og ned for styrken, så det passer til øjeblikket eller modtagerens 
frekvens. Hans menneskekærlighed gør at han giver til alle. Det er ikke’ kun en følelse 
men alt på en gang, Jeg ved ikke hvordan jeg skal beskrive det, men jeg ved det er en 
oplevelse der er alle forundt, jo flere jo bedre. Man kan ikke sætte regler op for hvordan 
naturens højeste rører mennesket, dybt i hjertet.  
Det er naturen der vælger at bruge os, den vælger også dem der ikke ved det. 
Vi er alle sammen en del af en helhed. Dem der ignorerer, er tit mere synlige og 
besværlige, end andre. I kender udtrykket: Mod tåber kæmper guderne forgæves.  
 
Dem der søger oprigtigt, får adgang og bliver videre udviklede. De bliver styrket og 
afprøvet. Jeg ved ikke om det var det Darwin så noget af?  
Jeg skriver vi kan mærke nærværet, vi er tilstede medens miraklet sker. 
Hvilke mennesker er det så der har de egenskaber?  
Dem der glemmer sig selv og gør noget for andre. Uden bagtanker.  
Det er jo egenskaber alle mennesker har.  
Ja når de vil. Det er så enkelt at det er til at tude over. Når bevidstheden er slået til, er du 
der. Når du kapsler dig ind i bagtanker, arbejder du for egoet og det har ikke de 
egenskaber. Du kan ikke hører to programmer på samme kanal, på en gang. Du kan ikke 
sælge noget når du ikke er der. Der er mange metafore. Du kan ikke tage røven på Gud.  
 
Når du glemmer dig selv, er du mest dig selv. Når du træder i baggrunden, træder dit 
sande jeg frem. Egoet og bagtanker er synlig for alle andre end dig selv. Det er kun meget 
gode venner der nænner at sige det. Andre holder sig væk, eller er et flygtigt bekendtskab. 
Ingen gider en person der ikke er ægte.  
Mennesket er et meget fint instrument, det er de færreste der gider at lære sig selv at 
kende. Gider er måske ikke det rette ord. Tør kan bruges. Vi er ikke nemme at have med 
at gøre. Selv om vi går rundt i vores hylster, hverdag,… er vi for dovne til at udforske det.  
Det er jo navlebeskuende, vil være den første undskyldning, for ikke at gøre noget.   
Folk er for dovne til at sidde stille og meditere.  
 
Jeg prøver virkeligt at få folk med. Men det går ikke at prædike, at overbevise. Det skaber 
bare modstand. Det jeg kommer med, er for anderledes, nye tanker. Ny viden, er ikke 
velkommen. Jeg tror Babuji giver mig noget jeg kan arbejde med. Silkeøvelserne gør 
noget ved folk, dem vil jeg udvikle. Der gennem, kan jeg lære folk hvad der sker inde i 
kroppen. Her behøver jeg ikke at sige så meget, her kan jeg overføre hans transmission, 
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uden de tænker over det. De aner ikke de falder i meditation, for de ved ikke hvad 
meditation er. Gentagelser, uden tanker er meditation. Der er mere, utroligt meget mere.  
 
Den 9. marts 2001 
 
Jeg blev vækket om natter. Det mindede om noget jeg tidligere oplevede som indtrængen, 
som om en ville overtage min krop. Forsøg på at stoppe hjerte og åndedræt. Jeg kunne se 
Ånden, mærke se omrids af tilstedeværelse. Jeg spurgte: Hvad vil du? Jeg kunne mærke 
vrede og fortvivlelse. Det var Mariannes Mor Anne Elisabeth ”Bette” Hun var på Hvidovre 
og få ny hofte… Hun var bange og faret vild i narkosen, tænker jeg. Tænk på Gud Bette! 
Jeg har ingen Gud, sagde hun. Jeg bad Babuji tage sig af hende. Jeg satte mig som en 
vågekone, på afstand og transmitterede alt det gode jeg har lært. Og blev hos hende til 
der var ro. Jeg bad Babuji hele hende hvis der var gået noget galt ved hofteoperationen.  
 
Den ubehagelige oplevelse jeg havde tidligere, længere tilbage, står som de første sjæle 
jeg skulle redde. Det lyder meget underligt. Hvis ikke jeg sætter ord på bliver det ikke 
tydeligere, Selvfølgelig var jeg bange, alt var nyt.  
De skulle indfanges og var mere bange end jeg. De skulle hjem og det kom de gennem 
mig. Jeg skulle lære det,  
Det er noget af en mundfuld at skrive sig ud af.  
De skulle hjem ikke tage ophold i mig.   
Det blev nemmere. Jeg fik lært at jeg kunne tale med dem, i overført betydning, det var 
som at sidde og tale og fortælle hvordan de skulle gå ind i lyset. Der bringer dem hjem. 
Det var nogenlunde som med Bette. De var skræmte, løbet væk, der er ikke noget ved at 
være død når man ikke kan finde Gud.  
Han viser sig bag dem.  
 
Nogen var tunge at have med at gøre. Selv i døden var de umulige. De kan ikke gøre dig 
noget, fik jeg at vide. Du må ikke lade dig skræmme. Lad Babuji gøre arbejdet, hvis de 
forsøger at styre dig, så går du væk. Hvordan kan jeg skrive om den anden side?  
Jeg kan huske at målrettet træning gjorde godt efter. Nogen satte ubehagelige spor.  
Jeg blev nød til at meditere for at blive klar. Det viser lidt af metoden, meditationen renser 
og lindre. De mere ekstreme metoder i Tai Chi og Silke, hjalp på selvtilliden. Jeg tror jeg 
så det som åndeligt Tai Chi. Her fik jeg vist hvordan jeg skulle afværge.  
Dem der blev hentet, havde noget verden skulle bruge længere fremme, jeg tror jeg var en 
del af et hold der blev trænet i at kunne arbejde i begge verdner.  
 
Babuji siger at vi skal kunne leve et spirituelt liv samtidigt med vi lever et normalt liv.  
 
Hvordan kan jeg i det hele taget skrive de her sider? 
 
Jeg tror nogen få vil sige at jeg skriver om noget der er dybt i alles bevidsthed.  
 
Jeg kunne ikke holde ud at leve i en verden der har så mange svigt. Det er tydeligt for alle 
at der er noget galt. Psykologen vil nok sige jeg har opfundet min egen verden, hvor jeg 
kan holde ud at være. Jeg ved det ikke, måske siderne længere fremme giver et svar.   
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Jeg skal hele tiden holde en dør åben for tvivlerne og jeg skal holde balancen så dem der 
søger, kan se at ”skriveterapien” føre frem ad. Eller ud af problemerne. Dem jeg hjalp, sad 
fast, dem jeg træner med, er låst i spændinger. Prøv at beskrive for dig selv hvad der sker.  
 
Jeg møder nogen der siger nej, fordi de ikke vil indrømme over for sig selv at de ikke har 
et skriftsprog. De lyver for sig selv om deres evner.  
Jeg hjalp en centerleder med at søge midler der var øremærkede til ældrecentret, jeg 
underviser i. Hun strittede imod at jeg brugte hendes computer, hun havde ikke noget at 
skjule, andet end at hun ikke kunne finde ud af at bruge den.  
Ansøgningen gjorde hende synlig i forvaltningen. Send de penge tilbage du ikke bruger, 
sagde jeg. Det havde de aldrig oplevet før. På den måde begyndte et samarbejde der 
hjælp mange ældre. Jeg viste en af brugerne hvordan jeg gjorde. Huske at søge neste år. 
inden fristen udløb. Det blev et helt andet center da lederen tog imod hjælp fra frivillige.  
Du har nok at gøre, en tog opgaven og var glad for at hjælpe. Det blev til samarbejde med 
sundhedshuset i Randersgade.  
 
Den 20. marts 2001  
 
Babuji sagde han ville undervise mig gennem andre. Jeg ved godt det lyder langt ude.  
Når i kunne læse det jeg skrev ovenfor, kan i også læse det her.  
Det er gået op for mig at Babuji sender frie sjæle der kan vise det jeg har brug for. Det er 
som han ved hvad der plager mig. Det er en barsk måde…? Eller er det? Er det min angst 
for det uforståelige der skal overvindes? Modstanden skaber angst og vrangbilleder. Ved 
at gå med får jeg forståelse. Det gør det ikke alene, jeg skal også øve mig.  
 
Det er først nu hvor jeg har observeret kliningens gentagelse så mange gange, jeg 
begynder at forstå.  
At tage de andre personer ind, er både død og genfødsel på en gang.  
Den oplevelse er naturligvis skræmmende.  
 
Sister Kasturi siger: Det er ikke svært at dø. Vi skal alle dø og genfødes, til vi har været 
her liv nok til at forstå, hvor vi kommer fra. Hvor vi skal hen, hvor vi høre til. Nemlig hos 
Gud. Hjem, base, oprindelse. Sind i sum.  
 
Du skal være åben for den Indiske tro, ellers giver det ikke mening.  
 
Dem der har oplevet at dø og er blevet hentet, som jeg skrev om over. Siger de er 
genfødt, eller har fået en chance mere. Jeg har dem stående foran mig i klassen, det er 
ikke noget vi taler om.  
De var væk, kroppen blev fyldt og de kom tilbage. Her kan du tale om en rejse. 
 
Den 22. februar 2001  
 
De første 10 – 15 år gik jeg med en lædersnor tæt om halsen. Det kunne også være en 
Guld, eller Sølv kæde. Jeg kan godt se det lyder underligt. Det der gjorde mig bange, var 
at det føles som halsen udvidede sig når jeg tog imod en der lige havde forladt sit legeme. 
Den gang kunne jeg ikke overskue hvad det var der skete. Jeg var sikker på jeg arbejdede 
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på naturens ordre. Jeg kunne ikke gøre mig fri? noget sagde mig at jeg skulle stå det her 
igennem. Du må ikke svigte nu. Jeg er stolt og bange på en gang.  
Den stramme snor om halsen kunne hverken gøre fra eller til. Den kunne fortælle at nu er 
det nu. Nu kommer hovedet op gennem halsen, det var den angst jeg gik med.  
Dem der lander i mig, vokser fra hjertet og ud. Det er hjertet der er indgangen til det 
spirituelle rum. Nu er han/hun inde, nu fylder de kroppen. Jeg havde endnu ikke lært at de 
skulle videre i en fart. De er små og lysende når de kommer.  
En gang blev jeg bedt om at holde mig parat, holde udkik, se i en bestemt retning.  
Det var en særlig oplevelse.  
Babuji skulle helt ud i det ydre rum og guide to ind.  
Det var som at se ham åbne et dæksel, ud til hvor alt høre op.  
Noget han og ingen anden kendte.  
Det må have været betydningsfulde sjæle.  
Man kunne ikke til at se at de var to, før de kom tættere på.  
De fulgtes ad som to lysende prikker.  
Det var det smukkeste jeg har set. Mere ærefrygt end på noget andet tidspunkt.  
Det er som mikroskopiske prikker der lander i dig og bliver sendt videre til den de skal 
fødes ud af. Det er sjælen uden krop.  Her var Babuji så tæt på mig at jeg lærte noget, der 
fortalte mig jeg var i lære som en slags vejviser, en flyver der henter og bringer.  
Det var hvad jeg kunne forstå dengang. 
  
Det er svært at skrive om noget man ikke forstår. Forståelsen kommer senere.  
  
Der er skrevet om dem der vandrer i mørket.  
Fritænkere er nævner i et afsnit om Handels Messias.  
 
Lalaji, Babujis Mester siger:  
Den nemmeste vej til virkeligheden går i dig selv. Når du ved hvor du kommer fra og du 
ved hvor du skal hen. Er det ikke svært at holde fast i virkeligheden.  
Vi er bragt til verden for at blive forenet med virkeligheden som er i vores oprindelse.  
Vi har bragt selve essensen af uendeligheden med os. Og vi bør prøve altid at være tæt 
på, for at give vores tanker fri.   
 
You schuld think of nothing!  
 
Det er det første jeg kan huske Babuji sagde til mig.  
Tænk på ingenting.  
Der var så mange tanker, alt det jeg havde fået at vide, alt det nye jeg ikke forstod.  
Hvad hjælper det at fylde en masse viden på, når det skaber forvirring. Det var ikke kun 
ordene, Han opløste også de tanker der plager. De blev erstattet af noget rart, der er 
noget rart i roen. Det må der være, når den er bundet sammen med noget meget stort 
”Uneverset” er meget stort, der er plads nok til at tankerne ikke behøver at plage os.  
Virkeligheden ved roden er grænseløs. Ved indgangen.  
 
Den 27. marts 2001  
 
Vi er endnu kun slaver af ønsker. 



 102 

Det er linjer i bønnen. Selv om det er svært at forstå, er vi sammen med Gud når vi er fri 
for ønsker. Hvad mere kan man ønske sig.  
 
Babuji siger den tid der gik fra tanken om skabelsen opstod til skabelsen var i gang, er det 
øjeblik tiden opstod. Det kan vi tænke over…  
Den tid vi bruger på tanker, har ikke noget med virkeligheden at gøre. Den fjerner os fra 
virkeligheden. Den vikler os ind i sindets selvskabte teorier. Jeres sind, andres sind.  
Gud har ikke noget sind. Gud har kærlighed. Jo tætter på du kommer, jo større. 
Kærligheds energien er så kraftig at alt andet forsvinder som duk for solen.  
Det burde gå op for os at vi helt naturligt vil søge den kærligheds energi, vi er skabt af.  
At vi vil have tilhørsforhold til det vi kom fra. At vi vil hjem.  
 
Når vi kan mærke det i luften, transmissionen, så sid stille. Vi kan ikke se det vi kan 
mærke det. Pranahuti. Dewine love of Babuji, har du mærket det en gang kender du det.  
Jeg ved ikke om andre vil blive påvirket til at træne spirituel træning? Jeg håber det, jeg 
ser ikke anden løsning. Siger du ja bare en gang, vil det ja være i dig og vokse. Vi kan 
godt falde ud, men vi vil komme tilbage. Når du er længest nede, søger du tilbage til der 
hvor du havde det godt. Rejsen jeg skriver om, er at også at sætte ord på noget der 
svæver et sted og længtes efter at komme ud.  
 
31. marts 2001 
 
Jeg skriver balance, det er for lille et ord siger Babuji. Tilstanden er vanskelige at beskrive. 
Vil det være forståeligt hvis jeg skriver midten af centeret er indgangen. Når vi søger ind i 
os selv, breder vi os indefra. Jo mere du har fået jo mere kommer ud. Vi får men vi skal 
selv hente. Derfor er jeg ydmyg, der er langt mere end jeg er i nærheden af.  
Det er svært at udtrykke, vi skal selv, så ”Han” kan gennem os.  
Centeret er i hjertet.  
Det forvirrer, Tai Chi folk bruger undermaven.  
Jeg bruger Tai Chi som for øvelser.  
 
 
Jeg forstod at min tid som flyver der vandrer i mørket, var et skridt på vejen.  
I hvert fald som det tidligere var. Her ophørte smerten, jeg bliver stadig brugt, jeg har bare 
fået erfaring. Nu er det en rar opgave.  
 
Jeg fik noget. 
  
 
Jesus vandrer 40 dage i ørkenen og blev fristet af djævelen.  
 
Han kunne få alt.  
 
Han ønskede Gud. 
  
Gud er alt.  
 
Jeg har skrevet mig ud, nej jeg er begyndt at skrive mig ud.  
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Når jeg læser Sister Kasturi,s bøger lovpriser hun Babuji i hver sætning. Gentagelse på 
gentagelse, jeg forsøger at dæmpe begejstringen lidt, men som i ser er det svært.  
 
Jeg har åbenbart været nødt til at skrive ovenstående kapitel som jeg gjorde.  
Dagbogen jeg skriver fra, har fået ordene til at løsne sig efter rejsen til Indien.  
Sommerlejrene er skrevet efter hukommelsen og billleder. Det er muligt jeg brugte 
computeren til notater på den tid? Så er de væk, jeg kan ikke genkalde 20 år gamle filer. 
Sådan arbejde PC systemer ikke.  
Jeg kan huske Michael slettede en Hard Dich ved et uheld. Han brød sig ikke om MAC jeg 
skulle købe hans PC er. 
  
Jeg ved der kommer meget mere samfundssyn med længere fremme i dagbøgerne.  
 
Flere af de støtter jeg har, ved udmærket at de bliver nødt til at rette sig efter reglerne og 
samtidigt tage sig af mennesker. Regler på papir er svære at overholde.  
Mit arbejde er mellem to stole.  
Kultur og fritid siger jeg ikke må behandle og Social sundhed vil have mig til at 
genoptræne. Det er jo noget ævl. Ældre og handicappede har brug for begge dele.  
De har brug for begge forvaltninger. Desværre kolliderer de med hinanden, når de kommer 
i hænderne på de forkerte.  
 
Sundhedshusene vil gerne have mig og skolerne vil også gerne have mig.  
Det kommer der mere om i neste bog. Og FTF-A s’ håbløse håndtering.  
 
Jeg slutter rejsen her og skriver videre på samfundsrejsen i de neste bind.  
  
Der bliver også mange rejser til Indien fremover.  
 
     
 
 
Konklusionen af stykket ovenfor er at det er svært at være hudløs ærlig.  
Der er altid en tråd af hvad tænker de andre. Jeg kan kun gøre det fordi det er et 
lærerstykke I at gå igennem ”helvede” og komme ud på den anden side.  
Det er ikke læsning for svage sjæle.  
 
Og det bliver værre endnu.  
 
Ørkenvandringen er ikke slut her, problemerne er ikke løst, de bliver ved med at dukke op.  
Enhver er med i forløbet, uanset om vi vil eller ej. Det bliver tydeligere for hvert år at vores 
måde at behandle hinanden på skal laves om. Der mangler ikke penge, der mangler ikke 
resurser. Der mangler fornuft og menneskekærlighed. Hvis ikke menneskene selv har 
modet til at pille dem der udnytter andre ned. Vil Gud gøre det! Ja jeg skriver Gud! Og det 
sker ved naturkatastrofer og ”pest” som vi har set det før. Folkevandringer fra tørke og 
oversvømmelser. Som følge af krige hvor man slås om magt og grådighed. 
 
Årelang dumhed kæmper mod at se sandheden i øjnene. Fordi penge og magt styrer, i 
stedet for sund fornuft.  
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Jeg ved godt jeg skal vende mig mod lyset og alt det gode.  
Hvis ikke den der læser, kan se at det netop er det jeg gør, er der ikke noget håb for dem.  
 
Vejen er knoldet og vi har hver vores. Hvis jeg skriver jeg tør at give slip på alt for at 
hjælpe. Og hvis det viser jeg bliver et langt bedre menneske af det, er der håb.  
 
Jeg har lagt det materielle bag mig. Det er svært for andre at se, fordi det at være ordentlig 
og få tingene til at virke. Sammenlignes med rigdom, det er det også. Meget mere end 
rigdom. Det er den vej jeg prøver at vise. Du får det du skal bruge i det godes tjeneste.  
 
Du skal ikke sælge din sjæl til djævelen for rigdom, eller særlige evner.  
Du skal sælge din sjæl til Gud. Han giver dig det du skal bruge. Passer det du arbejder ind 
i helheden, er han ligeglad med om det er dig elle mig, eller en anden der handler.  
At være et med er netop at være en del af det gode der sker.  
 
Jeg kunne godt skrive meget mere, men jeg tror I forstår vi skal arbejde på vores egen 
forbedring, for at gøre omgivelserne bedre. Det genererer den rigtige udvikling.  
                        
 
 
 

 
  


